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Ключът към гарантиране сигурност-
та и стабилността в Европа се на-
мира в разширяване на сътрудни-
чеството и възстановяване на дове-
рието, а не в разполагането край
руските граници на военни бази и
структури на НАТО, което наблюда-
ваме в момента.

С такива думи на заседание в Ми-
нистерството на външните работи в
Москва Владимир Путин се обърна
към руския дипломатически корпус,
ръководители на правителството и
двете камари на Думата. Президен-
тът направи анализ на актуалното
състояние на международните отно-
шения и очерта задачите на руската
дипломация. Той акцентира върху
конфликтите в Сирия и Украйна, не-
честната конкуренция, водеща до
търговски войни, и отговорността на
световните лидери за съдбата на чо-
вечеството.

По повод непрестанното разширя-
ване на НАТО Путин предупреди, че
на "подобни агресивни стъпки, които
са пряка заплаха за Русия, тя ще
реагира съразмерно. А онези, които
действат за изостряне на отношени-
ята и искат да включат в орбитата
на Алианса Украйна и Грузия, би тряб-
вало да помислят за възможните пос-
ледствия от такава безотговорна по-
литика". Той подчерта, че има друг
път, който минава през съвместната
работа в търсене на допирни точки.

Именно това са били целите на сре-
щата му с Доналд Тръмп. "Въпреки
голямата разлика в позициите, ние
стигнахме до общото мнение, че рус-
ко-американските отношения се на-
мират в крайно неудовлетворително
състояние и по много параметри е
по-лошо, отколкото по времето на
Студената война", каза президентът.
Той посочи и истинските виновници

за това: "Виждаме, че в САЩ има
сили, които са готови с лекота да
жертват руско-американските отно-
шения заради своите амбиции във
вътрешните политически борби. Го-
тови са да жертват интересите на
своите съюзници, дори собствената
си сигурност. Това са сили, които пос-
тавят своите групови и тесни пар-
тийни интереси над националните".

Путин изрично подчерта, че неза-
висимо от тези обстоятелства Русия
е готова да развива отношенията си
със САЩ на равноправна и взаимо-
изгодна основа, защото именно това
е нужно не само на двата народа, но
и на целия свят. "Като две най-мощни
ядрени държави, ние носим особена
отговорност за гарантиране на стра-
тегическата стабилност и сигурност".

Президентът отбеляза, че активно-
то участие на Русия в световните дела
е продиктувано от главния национален
интерес - осигуряване на максимално
благоприятни и безопасни условия за
устремното развитие на страната, за
решаване на сложни социални и ико-
номически задачи и повишаване жиз-
неното равнище на народа. На стр. 2
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Буквално няколко минути преди речта на държавния сек-
ретар на САЩ Майк Помпео в Сената на 26 юли по "рус-
кия въпрос", Държавният департамент публикува "Кримс-
ка декларация". В документа отново се заявява, че САЩ
не признават Крим за част от Русия и няма да отменят
санкциите. "Държавният департамент на всеки три месе-
ца излиза с декларации и заявления за Крим. Нищо ново
не чухме. Само се убедихме, че партньорите ни живеят в
друга реалност. Те се опитват да оперират с международ-
но-правни актове, съдържащи положения за правото на
народите на самоопределение, които са в основата на
възвръщането на Крим в състава на Русия през 2014 г.",
се казва в заявление на посолството на РФ в САЩ, пуб-
ликувано на страницата на мисията във Фейсбук.

От дипломатическата мисия напомнят, че въпреки "мита
за окупацията и агресията" в Крим, на полуострова всяка
година летуват стотици хиляди украинци и там редовно
гостуват американски музиканти и спортисти.

Евросъюзът веднага реагира, като подкрепи "Кримска-
та декларация", отбелязвайки, че продължава да се при-
държа към политиката на непризнаване и към ограничи-
телните мерки, както и да осъжда незаконното анексира-
не на Крим и Севастопол. ЕС  подкрепя суверенитета и
териториалната цялост на Украйна.               /"Русия днес"/

Ãëîáèõà òóðèñò íà ñàë
Граничарите в Крим са за-

държали турист, който се опи-
тал да стигне до полуострова
със сал, направен от дъски и
бутилки, съобщи пресслужба-
та на управлението на ФСС
за региона. Постъпката си
гражданинът обяснил с увле-
чение по екстремния туризъм.
Оказало се, че той има руско
гражданство, придобито в
един от градовете в Източен

От стр. 1
Това са задачи, поставени

от самите руски граждани,
които искат Русия да бъде
силна, независима и миро-
любива държава. Затова
Москва е отворена към изг-
раждането на партньорски и
конструктивни отношения с
всички страни и регионални
обединения. Като постоянен
член на Съвета за сигурност
на ООН Русия и в бъдеще
ще отстоява заложените в
Устава на организацията ос-
новополагащи принципи: су-
веренитет и равенство на
държавите, ненамеса в тех-
ните вътрешни работи,
справедливо разрешаване
на спорните въпроси. "Убе-
дени сме, че спазвайки меж-
дународното право, с колек-
тивни усилия можем да ре-
шим и най-сложните светов-
ни проблеми", заяви Путин.

Руската дипломация изпъл-
нява с чест своята отговор-
на роля в съвременните
сложни условия. В началото
на седмицата се състоя ед-
на особена поредица от ви-
зити на външния министър
Сергей Лавров. Тя бе нео-
бичайна, не само защото не
бе предварително и офици-
ално обявена, а и защото
той бе съпровождан от на-
чалника на Генералния щаб
на Въоръжените сили на РФ

Çà óñïåõà íà äèïëîìàöèÿòà ñà íóæíè...

В сряда в Йоханесбург бе
открита 10-та юбилейна сре-
ща на високо равнище на
страните от БРИКС - Брази-
лия, Русия, Индия, Китай и
Южна Африка. Тя ще продъл-
жи до петък.

Освен държавните лидери
в нея участват министри, биз-
несмени, финансисти. Вчера
форумът започна със закри-
то заседание на петимата
държавни ръководители.То
дава възможност за откро-
вени и доверителни разгово-

Ïîëîâèíàòà ñâÿò ñå ñúáðà â Éîõàíåñáóðã

Димитър Петров

На 21 юли 2018 г. инициа-
тивен комитет от селото и
областната структура на НД
"Русофили", организации и
граждани отбелязаха 141 го-
дини от битката край Езер-
че, Разградско. На мястото
на това военно стълкнове-
ние има паметник и изгра-
ден параклис. Битката се
води на 14/26 юли 1877 г.
137-и Нежински Пехотен
полк и 138-и Болховски Пе-
хотен полк, подкрепени от
артилерия и кавалерия, ата-
куват височините край се-
лото. Битката прераства в
уличен бой и завършва с
руска победа.

Специален инициативен
комитет с председател полк.
о. з. Гецо Гецов, областният
координатор на НД "Русофи-

ри в намиране на решения по
най-важните въпроси на де-
ня. Акцент в изказването на
Владимир Путин е била окон-
чателната фаза от войната в
Сирия и необходимостта от
общи усилия за възстановя-
ване на страната и за успеш-
ното протичане на мирния по-
литически процес. С интерес
е била изслушана неговата
оценка за срещата му с До-
налд Тръмп.

По-късно срещата е про-
дължила с пленарно заседа-

ние. Наред с това руският
президент е имал редица
двустранни срещи, сред кои-
то особено внимание е било
отделено на разговорите му
с китайския лидер Си Дзин-
пин, с премиера на Индия На-
рендра Моди и с турския пре-
зидент Реджеп Ердоган, кой-
то е между поканените гости
от наблюдаващите страни.
Предполага се, че освен за
кризата в Сирия на срещата
с Ердоган ще бъде засегнат
въпросът за намеренията на

Анкара да закупи от Русия
системите за ПРО "С-400".
Още повече, че тези дни САЩ
взеха решение да не прода-
ват на съюзника си самолети
F-35 като "наказание" за оръ-
жейната сделка с Москва. По-
добна тема се е обсъждала и
с Нарендра Моди, твърдят ко-
респонденти в Йоханесбург.
Със Си Дзинпин руският ли-
дер е обсъдил редица въпро-
си на двустранното стратеги-
ческо сътрудничество с ак-
цент на мерките, които двете

страни могат да предприемат
в противодействие на търгов-
ския протекционизъм.

Миналата година размерът
на икономиките на страните
от БРИКС надхвърли показа-
теля на държавите от Г-7. То-
ва говори и за техния по-ви-
сок темп на икономически
растеж и по-големите перс-
пективи за инвестиции. Днес
БРИКС е най-мощното обеди-
нение: 42% от населението на
планетата, 30% от земната
повърхност. През 2017 г. пет-
те страни членки осигуриха
50% от световния икономи-
чески ръст.
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ли" Любомир Герганов и кме-
тът на селото Хюсеин Хюсе-
инов подготвиха всичко не-
обходимо за тържеството.

Събитието бе уважено от
вицеконсула на Русия в Ру-
се Иван Пивоварчук от зам.-
областния управител на Раз-
град Евгени Драганов. При-
състваха граждани от Разг-
рад, Исперих и селата Езер-
че, Гецово, Осенец, Цар Ка-
лоян и др. В събитието взе-
ха участие дружество "Тра-
диция" и Войнски съюз "Ва-
сил Левски" от Русе, а също
така и клуб "Земляки" - Раз-
град, представляващ живе-
ещите тук граждани на Рус-
ката федерация. Присъства-
ха и ученици от ОУ "Св. Паи-
сий Хилендарски"-Езерче на-
чело с директорката си Зю-
лейха Корман, които пос-
рещнаха гостите с пита и ша-

рена сол.
Протойерей Цоньо Петров

и протойерей Цоньо Илиев
отслужиха заупокойна молит-
ва в памет на загиналите в
битката край Езерче  воини
от частите на Източен от-
ряд. Параклисът, недалеч от

паметника, е изграден от
връщащите се от войната
руски войници през април
1878 г. През 1928 г. е из-
вършено цялостно обновява-
не на постройката. Останки-
те на руските воини са пре-
несени от предните си мес-

та в една могила, над която
е поставен нов каменен обе-
лиск. Там сега се намират
костите на 178 воини от Бол-
ховския полк и 76 воини от
Нежинския полк.

В памет на загиналите бя-
ха поднесени венци и цветя.

Валерий Герасимов. В поне-
делник двамата посетиха Из-
раел, а след това Берлин и
Париж и в трите страни раз-
говаряха с техните лидери -
Бенямин Нетаняху, Ангела
Меркел и Еманюел Макрон.

Особеностите на тези по-
сещения свидетелстват за се-
риозността на обсъжданите
проблеми и за факта, че те
засягат конкретни стъпки в
сферата на сигурността. След
срещата на Путин и Тръмп
стана ясно, че позициите на
двете страни съвпадат по от-
ношение постигането на мир
в Южна Сирия и гарантира-
не сигурността по границата
с Израел на Голанските въз-
вишения. Съвместните дейс-
твия за постигане на тази
цел са били предмет на раз-
говорите с Нетаняху. Темата
е била разисквана и по вре-
ме на срещите с Меркел и
Макрон. Известно е, че САЩ
неведнъж са заявявали, че
нямат намерение да помагат
за възстановяването на Си-
рия и оказване хуманитарна
помощ в районите, освобо-
дени от сирийската армия и
руските ВКС. Тази седмица
обаче Франция за първи път
изпрати значителна хумани-
тарна помощ, натоварена на
руски транспортен самолет.
И в Берлин, и в Париж бяха
договаряни мерки, които да

стимулират и подпомогнат си-
рийските емигранти да се за-
върнат по родните си места.
А това е реален принос към
решаването на тежката си-
туация, предизвикана от
емигрантската криза - мно-
го по-реална, отколкото
всички резолюции и декла-
рации, приемани от ЕС.

Не остана без внимание и
кризата в Украйна. Москва,
Берлин и Париж подчертаха
необходимостта от съживя-
ване на т.нар. Нормандски
процес и изпълнението на
Минските споразумения. И
трите страни са гаранти за
тяхното реализиране. Няма
съмнение, че упоритостта, с
която Киев пренебрегва ус-
ловията, поставени в спора-
зуменията, и засилващата се
активност на предприетите
от украинската армия воен-
ни провокации, вече стават
нетърпими и за европейс-
ките му покровители. Путин
неотдавна предупреди за
тежките последствия, които
подобни действия може да
имат за украинската държав-
ност. Ясно става, че за по-
добни разговори е било не-
обходимо участието не само
на руската дипломация в ли-
цето на Лавров, но и мнени-
ето на руската армия в ли-
цето на Герасимов.
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Сибир по държавната прог-
рама за оказване на съдейс-
твие за доброволно пресел-
ване в РФ на сънародници от
чужбина. Преди това турис-
тът имал украинско граждан-
ство.

Мъжът споделил, че искал
да завърши похода си на Еве-
рест. Освен раница с храна, у
задържания били намерени
видеокамера, телефон и бан-
кови карти. Туристът се отър-
вал с глоба.     /"Русия днес"/
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Розалина Евдокимова,
сайт на СБЖ

Копие на Самарското
знаме, подарено на бъл-
гарското опълчение по
време на Руско-турската
война 1877-1878 г., за пър-
ви път ще бъде развято
на Северния полюс. Това
стана възможно с помощ-
та на новия атомен ледо-
разбивач "50 години По-
беда", съобщи за сайта на
СБЖ журналистът Иля Ви-
ноградов, член на органи-
зационния комитет на ма-
щабния културен проект
"Славянски ход  Мурманск
- Балканите". Началото на
паметния рейс на ледо-
разбивача беше сложено
на 20 юли.

Походът е посветен на
140-годишнината от Осво-
бождението на България
от турско робство.

Самарското знаме ще
бъде развято на Северния
полюс от капитана на ле-
доразбивача Олег Шчепин
и отговорния секретар на
Мурманската обществена
организация на Съюза на
писателите на Русия Ма-
рина Чистоногова. "Самар-
ското знаме е символ на
единението на славянски-
те народи  - казва предс-
тавителят на Славянския
ход Марина Чистоногова.
- Тази година отбелязва-
ме 140-годишнината от Ос-
вобождението на Бълга-
рия, за което Русия изиг-
ра главната роля, като на-
веки свърза нашите стра-
ни във възел на приятел-

На 25 юли (вместо на
есенната сесия) Държавна-
та дума прие на трето чете-
не поправките в закона "За
образованието", според ко-
ито изучаването на държав-
ния език на РФ - руски - и
държавните езици на наци-
оналните републики, става
задължителна част от прог-
рамата за обучение. При то-
ва родителите ще могат да
избират кой език децата им
да изучават като роден.

Според депутати законът
е бил приет заради случаи-
те на принудително изуча-
ване на националните ези-
ци в регионите. В Татарстан
например всички деца са
били принудени да изучават
татарски, а в Башкирия -
башкирски, дори ако този
език не е бил роден за тях.
"В течение на няколко годи-
ни постоянно получавах жал-
би от родители и пробле-
мът стигна до президента",
казва членът на Комитета
по образование и наука в
Думата Альона Аршинова.
През юли 2017 г. президен-
тът Путин дава разпореж-
дане този въпрос да бъде
обсъден и решен.

По-рано с критика на за-
конопроекта излезе Дър-
жавният съвет на Татарстан,
който смята, че законът на-
рушава Конституцията на
РФ и може да доведе до
забвение на националните
езици на републиките. От
Думата обаче възразяват,
че свободният избор на ро-
ден език както е бил пред-
виден в закона, така се и

Ïðåäâèæäà ñå ìîñò
è äî îñòðîâ Ñàõàëèí

Президентът на Русия разпоре-
ди на правителството да разрабо-
ти въпроса за изграждане на мост,
който да свърже материкова Ру-
сия и остров Сахалин. За това ста-
на дума на срещата на Владимир
Путин с губернатора на Сахалинс-
ка област Олег Кожемяко, съоб-
щава сайтът на Кремъл.

По думите на държавния глава
изграждането на този мост се об-
съжда вече десетилетия. "И как-
то пишат вашите депутати, това е
мечта за живеещите на остров
Сахалин, а това би бил и същест-
вен фактор за закрепване на на-
селението на острова. Хората би-
ха могли да идват, да си отиват
по всяко време на годината, при
всякакви климатични условия", от-
беляза президентът. По думите му
изграждането на мост би спомог-
нало за развитието на Севера на
Хабаровския край. Сега товари-
те се превозват по фериботната
линия Ванино-Холмск, чието дви-
жение зависи от климатичните ус-
ловия.

Губернаторът напомни, че мест-
ните депутати са изпратили писмо
до Путин, обосновавайки необходи-
мостта от такъв мост, както и фи-
нансовата страна на въпроса.

В началото на юли т. г. зам.-глав-
ният инженер на Далекоизточната
железопътна линия Сергей Дрокин,
цитиран от "КоммерсантЪ", пред-
положи, че изграждането на мост
до Сахалин би могло да започне през
2021 г., ако правителството вземе
такова решение. По данни на изда-
нието строителството на моста ще
струва 540,3 милиарда рубли, кое-
то е 3,5 пъти повече от Кримския
мост. Добавя се, че жп-линията би
могла да мине не по моста, а в ту-
нел под Невелския пролив.

Âúïðîñúò çà íàöèîíàëíèÿ åçèê å ÷óâñòâèòåëåí â ÐÔ
Думата ускори приемането на закона за родните езици

запазва. "Само че сега то-
ва е записано в Закона за
образованието, за да няма
на практика различно тъл-
куване", казва Аршинова.

Същевременно експерти-
те отбелязват, че в Русия е
твърде трудно да се разра-
боти законодателство за на-
ционалните езици, което  да
устройва абсолютно всички.
"Русия е многонационална
страна, в която живеят око-
ло 200 етноса. Преподава-
нето е на 73 езика, а теле-
визионните и радиокомпании
предават на 54 езика. Това
е наше достойнство, че в
страната живеят заедно тол-
кова народи и езици. Зато-
ва въпросите на етническа-
та и гражданската идентич-
ност винаги са били много
сложни", казва директорът
на Института на народите на
Севера на РГПУ "Херцен"
докторът на философските
науки Игор Набок. Той оба-
че се съмнява в решението
родителите да определят
кой език като роден да изу-
чава детето им, защото смя-
та, че ако дадеш воля на
родителите те могат да ре-
шат, че и математиката не
е нужна, а може би дори
училището. Затова според
Набок въпросът категорич-
но е държавен.

Първата редакция на за-
конопроекта за родните ези-
ци предизвика бурни
коментари от страна на на-
ционалните републики в със-
тава на РФ, в частност -
възможността за факулта-
тивно изучаване на регио-

налните езици на Русия по
избор на родителите на уче-
ниците бе възприета като
заплаха за запазване и изу-
чаване на родния език в за-
дължителната част от обра-
зователната програма за
всички народи на страната.

Поради това в Думата бе
създадена работна група за
доработка на законопроек-
та с участието на предста-
вители на републиките, Ми-
нистерството на просветата
на РФ и Рособрнадзор. Гру-
пата представи на депута-
тите 27 поправки, като по-
голямата част от тях бяха
подкрепени и препоръчани
за приемане.

Посочва се например, че
федералните образователни
държавни стандарти "осигу-
ряват възможност за полу-
чаване на образование на
родни езици от езиците на
народите на РФ, изучаване
на държавните езици на ре-
публиките на РФ, родните
езици от езиците на наро-
дите на РФ, включително и
руски език като роден".

По думите на председате-
ля на Комитета по образо-
вание и наука в Думата Вя-
чеслав Никонов всичко ос-
тава в рамките на федерал-
ните държавни образова-
телни стандарти, задължи-
телни за изучаване в учи-
лищата, където има съответ-
ните програми и същевре-
менно се дава възможност
за изучаване на руски език
като роден по избор на ро-
дителите и законните пред-
ставители на ученика, под-

чертава депутатът и напом-
ня, че руският език незави-
симо дали е роден или не, е
задължителен за изучаване
във всички училища в Ру-
сия.

Накратко, остава главни-
ят принцип: няма да има
принудително изучаване на
държавния език в национал-
ните републики.

Освен това, Думата пре-
поръчва на правителството
да разгледа въпроса за фи-
нансирането на създаване

на учебници по изучаване на
родния език при подготов-
ката на бюджета за 2019 г.
Депутатите имат и идея за
създаване на Фонд за под-
крепа на родните езици на
Русия за сметка на държав-
ния бюджет, който би мо-
гъл да разработи образо-
вателни програми, концеп-
ции и методики за препода-
ване на родните езици, ка-
чествени и лицензирани
учебници, както и подготов-
ка на кадри.

В Руската федерация има 22 републики. Според кон-
ституцията на РФ републиката е характеризирана ка-
то "държава", като статутът й се определя от Консти-
туцията на Русия и на собствената й конституция. Ре-
публиките имат право да установяват свой държавен
език, който се употребява наред с руския в органите
на държавната власт, на местното самоуправление и в
държавните учреждения на републиките. В Русия има
193 народа, които използват 277 езика, а се препода-
ва на 73, като само 13 имат съответните образовател-
ни програми.

Ñàìàðñêîòî çíàìå ùå ñå ðàçâåå íà Ñåâåðíèÿ ïîëþñ

Капитанът на ледоразбивача Олег Шчепин развя Самар-
ското знаме на борда на ледоразбивача

ството."
За първи път Славянс-

ки ход беше организиран
по маршрута Мурманск -
Черна гора през 1997 г. и
стана продължение на ед-
но много важно събитие.
По инициатива на мурман-
ски писатели начело с Ви-
талий Маслов се възроди
отбелязването в Русия на
Деня на славянската пис-
меност и култура. За пър-
ви път това се случи през
1986 г., а от 2001-а се пре-
върна в общодържавен
празник. В тази връзка
България подари на Мур-
манск специално израбо-
тено точно копие на па-
метника на Светите бра-
тя Кирил и Методий, кой-
то стои в София пред На-

ционалната библиотека,
носеща тяхното име. Това
беше първият монумент в
Русия на двамата просве-
тители.

През тази година Сла-
вянският ход ще се със-
тои от 17 август до 7 сеп-
тември и ще е по марш-
рут, който максимално пов-
таря този на първия. В не-
го ще вземат участие рус-
ки писатели, обществени
дейци, журналисти, като в
автобуси те ще преминат
по маршрута Мурманск,
Велики Новгород, Москва,
Минск, градове в Слова-
кия, Сърбия, България,
Черна гора. Участниците в
хода ще се срещнат със
свои съмишленици и ще
участват в културно-патри-

отични акции.
В България участниците

в Славянския ход ще са
от 24 до 29 август и ще
посетят София, Велико
Търново, Полски Тръмбеш,
Ловеч, Варна, Пловдив.
Целта на хода е да се ус-
тановят приятелски и кул-
турни връзки, както и
обединение на духовните и
патриотичните сили в Ру-
сия и другите славянски
страни.

Организатори на Славян-
ския ход-2018 са Мурман-
ската областна обществе-
на организация на Съюза
на писателите на Русия
съвместно с Мурманско-
то областно отделение на
Международния фонд на
славянската писменост и
култура с подкрепата на
правителството на Мур-
манска област, властите на
град Мурманск, Мурманс-
кото отделение на общес-
твения фонд "Руски фонд
на мира" и компанията
"Атомфлот".

Първото копие на Са-
марското знаме става
официално знаме на Сла-
вянския ход, който е ор-
ганизиран през 1997 г. с
маршрут Мурманск - Чер-
на гора. То е изработено
от учениците на 46-то учи-
лище в Мурманск. Има и
второ копие, което е зна-
ме на сегашното издание
на Славянския ход и е из-
работено от художниците
при Мурманския областен
Дворец на културата и
творчеството "С. М. Ки-
ров".

Снимка Иля Виноградов
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Цикълът "Военни ор-
кестри в парковете"
е сред любимите лет-
ни съботни развлече-
ния на московчани и
гостите на столицата.
Тази година в раз-
личните паркове се
представят Показа-
телният оркестър на
МЧС на РФ (на сним-
ката горе), Оркестъ-
рът на Московското
висше общовойсково
училище на МО на
РФ, който всяка годи-
на участва във фес-
тивала "Спасская
башня", Централният военен оркестър на МО на РФ.

Всички участници в парада по случай Деня на военноморския флот за
първи път проведоха обща репетиция на Нева. В репетицията в Санкт
Петербург участваха пеши колони, които преминаха по крайбрежната
улица, след това преминаха корабите за първи път в пълен състав.
Заключителната част е полет на авиацията. В репетицията участваха
повече от 10 кораба, сред които ракетният крайцер "Маршал Устинов",
атомната подводница "Орел" и други. Туристи и жители на града наблю-
даваха зрелищното събитие. Главният военноморски парад ще се със-
тои в Санкт Петербург и Кронщад в неделя, 29 юли. В него ще участват
около 40 кораба и също толкова самолета и вертолета.

На 21 юли 29 професионални лекоатлети от 12
страни участваха в бягането по стълбището на
Останкинската телевизионна кула на височина
337 метра. Участниците преодоляха 1704 стъпа-
ла по тясната извита стълба във вътрешността
на кулата и стигнаха до панорамната площад-
ка. Всеки участник носеше на ръката си елек-
тронна гривна за засичане на времето. Със
своите 540 метра Останкинската телевизионна
кула е най-високото свободно стоящо съоръ-
жение в Русия в Европа и едно от най-високи-
те в света. От 90-те години на миналия век
редовно се провежда бягането по стълбището
на кулата. Засега рекордът е на руската спор-
тистка Татяна Шейгас, която преодоляла дис-
танцията за 11 минути и 55 секунди.

Над 3,5 хиляди
зрители събра
фестивалът на
открито "Усадь-
ба-Jazz" в Екате-
ринбург. На фес-
тивала звучи му-
зика в стил
джаз, фънк, world
music, соул, ин-
ди и электрони-
ка. Групата
"АукцЬІон", която
тази година чес-
тва своята 40-го-
дишнина, покори
публиката. За
първи път на
руска сцена се
изяви групата  DaraaTribes от Мароко. Свириха също холандската група
BRUTT!, петербургското трио Волков-Кондаков-Багдасарян, групата  Secret
Atelier. Фестивалът се провежда за шести път в живописен парк с
изкуствено езеро, насипни островчета и беседка-ротонда в имението
на Харитонови-Расторгуеви, строено през 1824 г. Фестивалът "Усадьба
Jazz" се провежда в Москва, Санкт Петербург, Екатеринбург и Воронеж.
За Русия този фестивал е 15-и. Досега на сцените му са се изявили над
хиляда музиканти от цял свят.

От Червения площад в Москва стартира V пробег на ретроавтомобили
"ГУМ-Авторали". Тази година участваха над 130 коли от 30 до 70-те години
на миналия век: "Победа","Волга", "Чайка", Москвич", Ferrari, Jaguar, Alfa
Romeo. Всяка година маршрутът е различен. Този път бе Червеният
площад-ВДНХ. Пробегът завърши с пищно представление и награжда-
ване на победителите.
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Срещата в Хелзинки на
най-високо равнище се пре-
върна в пропусната възмож-
ност заради вътрешните по-
литически проблеми на САЩ.
Въпреки това, тя бе необхо-
дима. Това заяви в интервю
за британския в. Financial
Times известният и опитен
американски дипломат Хен-
ри Кисинджър, заемал в ми-
налото високите постове на
съветник по националната си-
гурност и държавен секре-
тар, а сега е неформален съ-
ветник на Доналд Тръмп. Той
твърди, че в продължение на
много години, още по време-
то на Обама, е настоявал за
среща между президентите
на двете страни.

"Срещата в Хелзинки тряб-
ваше да се състои. Лошото
е, че тя беше погребана от
вътрешните проблеми на
САЩ. Това бе една пропус-
ната възможност", казва Ки-

Òðúìï ïîêàíè Ïóòèí âúâ Âàøèíãòîí

Японският парламент ре-
ши да внесе поправки в за-
конодателството на стра-
ната, които обвързват сът-
рудничеството с Русия по
споразумението за съвмес-
тна стопанска дейност
(ССД) на Курилите с "изкон-
ната принадлежност" на ос-
тровите към Япония.

Подобно решение не само
спъва изпълнението на спо-
разумението по ССД, но с не-
го се прави опит за намеса
в двустранните преговори за
сключване на мирен договор,
отговориха от руското Вън-
шно министерство. Там на-
помниха, че Южните Курили
са част от Русия на законни
основания, произтичащи от
резултатите на Втората све-
товна война, и руският суве-
ренитет над тях е неоспорим.
В текста на официалното съ-

Подразделение на НАТО,
добре екипирано и оборуд-
вано, се е настанило на те-
ритория, контролирана от ук-
раинската армия в Луганска
област. Това съобщи на бри-
финг началникът на Управле-
нието на Народната милиция
на ЛНР полковник Михаил Фи-
липоненко.

По думите му натовските
военни са се разположили в
база в горски масив край Ав-
деевка, където провеждат
учения и извършват нападе-
ния срещу силите на репуб-
ликата. "Честотата, с която
чуждестранните инструктори
посещават този военен обект,
говори за това, че западните
страни активно използват Ук-
райна като полигон за обу-
чение на различни методи за
водене на война и за изпита-
ния на нови образци оръжия",
заяви Филипоненко. Не всич-
ко обаче минават без инци-
денти, често съпътствани с
жертви. През май автомобил
с военни инструктори в ра-
йона на базата в Авдеевка

Êèñèíäæúð: Ñðåùàòà â Õåëçèíêè òðÿáâàøå
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Според доайена на американската дипломация тя
бе погребана от вътрешните проблеми на САЩ

Кисинджър е настоявал отдавна пред Тръмп за диалог с Русия

синджър. В хода на интер-
вюто си той нееднократно от-
белязва, че в света настъп-
ват сериозни промени, а по-
явата на политическата аре-
на на такава противоречива
фигура, каквато е Доналд
Тръмп, е симптом за края на
една епоха. "Според мен
Тръмп е една от онези фигу-
ри, които от време на време
се появяват в историята, за
да отбележат края на епоха-
та и да заставят световните
лидери да отхвърлят лицеме-
рието. Това не означава, че
Тръмп разбира всичко или
обмисля някаква грандиозна
алтернатива. Възможно е то-
ва да е просто случайно", за-
явява Кисинджър.

Доайенът на американска-
та дипломация казва, че при
непрекъснатото разширява-
не на НАТО не са били отче-
тени интересите на Русия и
това е било грешка: "В НАТО

сгрешиха, когато решиха, че
има някаква историческа
еволюция, която ще обхване
цяла Евразия. Те не разбра-
ха, че по този път ще срещ-
нат нещо много по-различно
от Вестфалската държава. За
Русия това е предизвикател-
ство за нейната идентичност.

Редно е да се напомни, че
Кисинджър никога не е бил
"приятел" на Русия. След ка-
то се оттегли от активна ра-
бота в държавните структу-
ри на САЩ, въпреки прек-
лонната си възраст, той про-
дължава да влияе на между-
народната политика, редов-
но се среща с различни све-
товни лидери и участва в раз-
лични важни форуми. Като
много други бивши западни
държавни служители, той
оценява настъпващите в све-
та промени от гледна точка
на "прагматичния глобали-
зъм", отчитайки засилените

геополитически позиции на
Русия и Китай, но при това
говори за перспективите за
запазване на сегашния меж-
дународен ред. Статиите му
обаче за Русия, НАТО и До-
налд Тръмп издават, че той
все по-малко вярва във ве-
роятността за развитие на
този сценарий. Думите му за
"края на епохата и предиш-
ното лицемерие" не са нищо

друго освен констатация за
края на Pax Americana, за
приключване на досегашния
световен ред под контрола
на САЩ.

Може би затова една от въз-
ловите фрази в интервюто, из-
несена от Financial Times в
заглавие, звучи твърде песи-
мистично: "Мисля, че живеем
в много, много тежък период
за целия свят".

Путин на
гости на
Буш. Тогава
никой не се
възмуща-
ваше от
добрите
лични
отношения
между
президен-
тите и не
обвинява-
ше Буш в
предателс-
тво

Още не е стихнала исте-
ричната врява срещу До-
налд Тръмп, която полити-
ческият и медиен елит в
САЩ вдигна заради среща-
та му с Владимир Путин, и
президентът отправи ново
предизвикателство - той
обяви, че кани руския си ко-
лега да посети тази есен Ва-
шингтон и двамата да про-
дължат разговорите си.

Доналд Тръмп вече е въз-
ложил на съветника си по
националната сигурност
Джон Болтън да покани Вла-
димир Путин и обсъждането
на въпроса вече е започна-
ло, съобщи говорителят на
Белия дом Сара Сандърс.
Преди това Тръмп нееднок-
ратно заявява, че срещата
му с руския президент е би-
ла много полезна и успеш-
на. При следващите срещи
той са надява двамата да
могат да разговарят по-де-
тайлно по такива проблеми,
като ядрената сигурност и
борбата срещу тероризма.

Положително на поканата
към Путин реагира и Пента-
гонът. "Обмяната на мнения
и честната дискусия между
нашите лидери е това, кое-
то ни е нужно", заяви зам.-
министърът на отбраната
Джон Руд в интервю за Си
Ен Ен в рамките на форум
по сигурността в Колорадо.
Той отбеляза, че Русия е ва-
жен играч на световната
сцена и затова визита на
Владимир Путин във Вашин-

гтон би била "напълно нор-
мална и полезна". Той напом-
ни, че в това няма нищо из-
ключително, като се има
предвид, че руският прези-
дент вече е посещавал САЩ
по време на президентство-
то на Джордж Буш и дори
му гостува в частното ранчо
в Тексас и двамата ловиха
риба в река Мейн.

Над половината от амери-
канците подкрепят идеята на
Тръмп да покани Путин, а мно-
зинството от тях са за нор-
мализиране на отношенията
с Русия. Такива са резултати-
те от допитване на парламен-
тарния вестник The Hill и ком-
панията HarrisX. Втора сре-
ща Путин-Тръмп одобряват 54
процента от запитаните, а ус-
тановяването на добри отно-
шения с Русия - 61 на сто.

Въпреки настроенията в
обществото обаче, голяма
част от елита и преди всич-
ко подкрепящите бившата
кандидатка на Демократи-
ческата партия Хилари
Клинтън, недоволстват и от
най-малката стъпка, насоче-
на към нормализация на рус-
ко-американските отноше-
ния. Вече две години те не
могат да се примирят със
загубата на изборите и с
настъпващите промени в
света. Клинтън обвини
Тръмп, че "не се е справил
с Путин", че е влязъл в сго-
вор с него и в крайна смет-
ка заедно "подкопават аме-
риканската демокрация".

ÍÀÒÎ îòêðèâà
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навлезе в минно поле и се
взриви. В НАТО се опитаха
да потулят случая и не дадо-
ха подробности.

Той допълни, че натовски-
те военни са главно от При-
балтика и Източна Европа.
Те работели по специална
програма за подготовка на
снайперисти, които по-къс-
но трябвало да действат в
зоната на военните дейст-
вия. Общата програма би-
ла съставена по последни-
те стандарти на НАТО. На
30 май Украйна съгласува с
НАТО пътна карта за воен-

нотехническо сътрудничес-
тво.

Различни структури на Али-
анса вече са дълбоко внед-
рени в украинските въоръ-
жени сили. Военни съветни-
ци работят постоянно по ня-
колко програми и чрез пет
фондации, които отговарят за
различни направления на ре-
формите. Непосредствено в
системата на Министерство-
то на отбраната и в Генерал-
ния щаб на Украйна работят
44 съветници от 13 страни
на НАТО. По същата схема
Алиансът работи в Грузия.
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общение от Токио се казва,
че парламентът е внесъл поп-
равки в т.нар. закон от 1982
г. "За специалните мерки по
съдействие за намиране на
решение по проблемите на
северните територии".

Възниква въпросът с как-
ва цел японските законода-
тели се заемат с обновява-
нето на един правен акт,
приет във времена, за кои-
то духът на добросъседст-
вото и партньорството меж-
ду двете страни беше чужд.
Защо това се прави точно
сега, когато отношенията
между Москва и Токио за-
почнаха динамично да се
развиват. Нещо повече, при-
етите поправки противоре-
чат на споразуменията за
ССД, приети на най-високо
равнище, и на създаване на
атмосфера на сътрудничес-

тво между двете държави.
В приетите поправки ССД

директно и открито се об-
вързва с неприемливата за
Русия теза за "изконната
принадлежност" на Южните
Курили и с мерките за "ско-
рошното завръщане на се-
верните територии" към Япо-
ния. "Това е явен опит да се
предреши изходът от прего-
ворите по сключване на ми-
рен договор и да се натра-
пят недопустими за Русия ус-
ловия. Със съжаление конс-
татираме, че предприетата
от японския парламент стъп-
ка създава сериозни препят-
ствия за развитие на спора-
зумението по ССД", се казва
в декларация на Външното
министерство в Москва.
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Преди няколко години
САЩ изтеглиха своите бой-
ни съединения от Европа.
Напоследък обаче, ги връ-
щат обратно, в режим на ре-
довна ротация, под предлог,
че трябва да "сдържат"
евентуално нападение от Ру-
сия. Заместник-началникът
на щаба по операциите на
Сухопътните сили на САЩ в
Европа генерал Тимъти До-
хърти обясни: "Да се под-
готвяш за война излиза зна-
чително по-евтино, отколко-
то да я водиш". Защо обаче
Европа не се готви за така-
ва война?

По време на студената
война САЩ бяха разположи-
ли в Европа около 300 хи-
ляди свои военни. Преди ня-
колко години този брой бе-
ше сведен до 65 хиляди.
Всъщност, дори и те бяха
прекалено много: този кон-
тингент отдавна би трябва-
ло да напусне Стария кон-
тинент, слагайки край на
американската "благотвори-
телна опека". Същевремен-
но, Алиансът се разшири до
границите на Русия, заплаш-
вайки да присъедини към
себе си дори Грузия и Ук-
райна. Тоест, от гледната
точка на Москва, НАТО про-
дължи познатата от ерата
на Студената война "игра на
сдържане", но вече на са-
мите граници на Русия и в
нейните бивши изконни те-
ритории.

В рамките на политиката
на "сдържане" Вашингтон и
Брюксел разчлениха Сър-
бия, без въобще да се съ-
образяват с историческите
интереси на Русия на Бал-
каните. САЩ се стремяха да
градят доверителни отноше-
ния и да създават свои ба-
зи дори в Централна Азия.
Тоест, американската поли-
тика продължи да се гради
на печално известната док-
трина "Бжежински": това,
което е мое, си е мое, а оно-
ва, което е ваше, може да
бъде предмет на дискусии.

Макар във Вашингтон от-
давна да са постигнали кон-
сенсус за ролята на Пента-
гона като "ключов фактор"
за международното благопо-
лучие, защитаващ проспери-
ращите и многобройни съ-
юзници на Америка, по вре-
ме на последната президен-
тска кампания Доналд
Тръмп загатна за възмож-
ни промени по този въпрос,
подлагайки на критика во-
енните субсидии на САЩ за
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В НАТО продължават да си
играят на студена война
европейците. Той изрично
отбеляза незначителния
ръст на военните разходи в
европейските държави, но
въпреки това, продължи да
жертва интересите на аме-
риканците заради европей-
ските правителства, предпо-
читащи да прехвърлят отго-
ворността за собствената
си защита на друг.

Всъщност, истината е, че
мнозина на Стария конти-
нент не виждат никаква се-
риозна заплаха за своята
сигурност: малко европей-
ци, ако въобще има такива,
действително се опасяват от
възможността "руските пъл-
чища" да залеят Европа до
Атлантика. Но европейски-
те правителства, без зна-
чение дали подобна запла-
ха ги тревожи, разчитат Ва-
шингтон да ги защити. Тога-
ва защо трябва да обреме-
няват данъкоплатците, след
като сметката може да бъ-
де изпратена на Америка?

Въпреки яростната рето-
рика, която използва напос-
ледък Вашингтон, Москва не
е сериозна заплаха за САЩ.
Руската активност във
връзка с американските
президентски избори през
2016 г. може да ни изглеж-
да оскърбителна, но исти-
ната е, че САЩ правят съ-
щото, при това много по-
често и в много повече дър-
жави. Администрацията на
Тръмп трябва да настоява
Русия да се откаже от по-
добни действия, като в съ-
щото време обещае, че и
Америка няма отново да
прави такива грешки в бъ-
деще.

Руската федерация е
единствената държава, чий-
то ядрен потенциал е срав-
ним с американския, но
евентуалното му използва-
не би довело до гарантиран
ответен удар от страна на
САЩ. От друга страна, ма-
кар че Русия възстанови
своите въоръжени сили, Пу-
тин няма какъвто и да е ин-
терес да се конфронтира с
Америка. Нещо повече,
между САЩ и Русия няма
никакви съществени проти-
воречия, засягащи фунда-
менталните им интереси.
Двете правителства се
сблъскват най-вече по пе-
риферни въпроси, като нап-
ример Сирия (с която рус-
наците отдавна поддържат
съюзнически отношения и
която не е от сериозно зна-
чение за Америка) или Гру-
зия и Украйна (които не са
важни за сигурността на
САЩ). Напротив, и Амери-
ка, и Русия се опасяват от
ислямския тероризъм, обя-
вяват се против ядрените
програми на Иран и Север-
на Корея.

Въпреки това, САЩ връ-
щат войските си в Европа.
Началникът на Щаба на
американските сухопътни
сили генерал Марк Мили за-
яви, че "САЩ, смятат този
допълнителен военен потен-
циал за необходим" за сдър-
жането на Русия. А команд-
ващият войските на САЩ в
Европа генерал Бен Ходжис
допълни, че "така ще бъде,
докато е нужно".

Какво обаче правят сами-

те европейци по отношение
на Русия? Оказва се, че те
са "прекалено заети". Или
пък, може би смятат, че ве-
че са направили всичко, ко-
ето са могли. В момента Ев-
ропа изразходва за своите
въоръжени сили два пъти
повече средства, отколкото
Русия. И ако тези разходи
на европейските правител-
ства се оказват неефектив-
ни, те би трябвало да про-
менят това, а не да чакат
поредната намеса на Ва-
шингтон. Впрочем, ако дей-
ствително се чувстваха зас-
трашени, сигурно щяха да
направят много повече. Нас-
коро генерал Ходжис пох-

вали Литва, че е благово-
лила да отдели 2,07% от
своя БВП за армията си, но
ако литовското правителст-
во действително се опася-
ваше от появата на руските
танкови дивизии, би тряб-
вало да увеличи тези раз-
ходи поне два-три пъти. При
това, тук не става дума да
бъдат разгромени "пълчи-
щата на Москва", а да се
гарантира, че евентуално
нападение би излязло пре-
калено скъпо на руснаците
и няма да си заслужава раз-
ходите. Същото се отнася и
за Естония, Латвия и Пол-
ша. Всички те, очевидно,
страстно желаят да се сдо-
бият с американски гарни-
зони. Но, ако чак толкова
се нуждаят от чужда воен-
на подкрепа, защо не поис-
кат такава от своите евро-
пейски съседи?

Истината е, че ако оста-
вим настрана държавите от
периферията на ЕС, мнозин-

ството европейци изглеждат
прекалено заети, за да се
тревожат особено за своя-
та отбранителна способност.
Военните разходи на Герма-
ния например, нараснаха от
1,18% от БВП през 2016 г.,
до 1,22% през 2017 г., но
се очаква през 2018 г. да
намалеят. Логично е да
предположим, че никой - по-
не в Германия - не очаква
Бундесверът да участва във
военни действия. Германци-
те дори се шегуват, че ро-
лята му е да задържи рус-
наците, докато дойде "истин-
ската армия", т.е. американ-
ците. Вероятността герман-
ците да тръгнат на изток да
спасяват Прибалтика или
Полша е минимална.

Проблемът не опира до
недостиг на ресурси. Насе-
лението на държавите от ЕС

е по-голямо от това на САЩ,
а европейската икономика
е равностойна на американ-
ската. Военната им мощ
изостава от тази на САЩ,
но те в никакъв случай не
са безпомощни. По своя во-
енен потенциал, непосредс-
твено след САЩ се нареж-
дат Франция и Великобри-
тания, следвани от Турция.
Списъкът продължава с
Германия и Италия. Заедно,
всички те биха могли да нап-
равят много повече, стига
да поискат, разбира се.

Освен това, европейците
разполагат с многобройни и
годни за военна служба чо-
вешки ресурси. Само Тур-
ция поддържа постоянна ар-
мия от 400 хиляди души. На-
истина, по всеобщо призна-
ние, в момента Анкара не
изглежда верен съюзник на
Запада, но ако това е така,
какво прави още в НАТО?
Впрочем, Италия има 250-
хилядна армия, Франция -

около 200-хилядна, Германия
- 180-хилядна, а Гърция -
около 160-хилядна. Личният
състав на въоръжените си-
ли на Обединеното кралст-
во надхвърля 150 хиляди ду-
ши, а този на Испания - 124
хиляди. Всички тези държа-
ви биха могли да увеличат
числеността на армиите си,
ако смятаха, че това дейст-
вително се налага от съоб-
ражения за сигурност.

Повече от 70 години след
края на Втората световна
война в Западна Европа от-
давна са приключили с въз-
становяването на своите
икономики, свалиха враж-
дебните им комунистически
режими и включиха държа-
вите от Централна и Източ-
на Европа в общоевропейс-
кия проект. Взети заедно,
те значително превъзхождат
онова, което е останало от
някога страховитата Руска
империя и от Съветския съ-
юз. Москва безпроблемно
може да разгроми малките
си съседи, като Грузия нап-
ример, но няма да й е лес-
но да "погълне" Украйна, да
не говорим пък да завоюва
Европа. Европейците го съз-
нават, иначе не можем да
си обясним, че продължа-
ват да ерозират военния си
потенциал, който и без то-
ва беше силно ограничен,
още повече на фона на очак-
ващия ги през следващите
години икономически застой,
демографски упадък и по-
литическа криза.

САЩ са във фактически
фалит. В съвсем близко бъ-
деще ще бъдат изправени
пред трилионен дефицит.
Въпреки това Конгресът се
отказва да направи необхо-
димия труден избор, пред-
почитат да съкращават при-
ходите, вместо да решат
проблема за разходите. Но
тъй като федералният дълг,
социалните разходи и анга-
жиментите на САЩ на меж-
дународната сцена влизат
във все по-остро противо-
речие помежду си, очерта-
ващата се криза в крайна
сметка ще ни накара да дей-
стваме. От което вероятно
ще пострада интервенцио-
нистката външна политика
на Америка. Малцина въз-
растни американци ще са
склонни доброволно да по-
жертват здравните и соци-
алните програми, за да мо-
гат САЩ да продължат да
гарантират съществуването
на европейските държави на
"всеобщото благоденствие".
Тоест, за Вашингтон ще е по-
добре да се заеме с щател-
но обмислено и систематич-
но съкращаване на разхо-
дите си, вместо да се хвър-
ля надолу с главата в евро-
пейската криза.

Европейците никога няма
да престанат да призовават
за разширяване на военни-
те ангажименти на САЩ, но
американските власти могат
да престанат да плащат за
сигурността на Европа. Ва-
шингтон следва да остане в
НАТО и другите алианси са-
мо дотогава, докато те про-
карват интересите на аме-
риканската сигурност. А за-
щитата на европейските
държави, които са в състо-
яние да се защитят и сами,
в никакъв случай не е в ин-
терес на САЩ.

(Със съкращения,
по geopolitica.eu)

*Авторът е учен в Институ-
та Катон във Вашингтон и ана-
лизатор на National Interest, бил
е специален помощник на пре-
зидента Роналд Рейгън.

Американски войски в Полша
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Светлана Тютюнджиева

Как мы уже сообщали, 20-22 июля 2018 го-
да в Софии состоялся Второй междуна-
родный фестиваль русских любительских те-
атров зарубежья "Сцена".

Идею его проведения поддержал Депар-
тамент внешнеэкономических и между-
народных связей города Москвы, благо-
даря чему актеры не платили за участие,
зрители - за вход. По словам организато-
ров - Русского камерного театра, единст-

Открытие фестиваля "Сцена" 20-го июля. Добрыми словами
русскоговорящих представителей различных стран напутст-
вовал атташе по вопросам культуры посольства РФ Алексей
Новоселов. От имени и по поручению посла Анатолия Мака-
рова он вручил руководителю Русского камерного театра
Юлии Дихановой вдохновляющий букет и корзину цветов.
Ведущие: артисты РКТ Елена и Сергей Карафизи.

Åñëè î „ìÿãêîé ñèëå“ íå ðàññóæäàòü, à äåéñòâîâàòü

Первыми в 19.00 на сцене Большого зала РКИЦ выступил участвовавший и в первом изда-
нии фестиваля театр "Абырвалг" из Стокгольма. В постановке народного артиста Армении
Камо Еремянца актеры представили драму с элементами комедии "На темной стороне луны".
Суть ее вкратце такова: семеро закадычных друзей собираются на ужин, хозяйка вечера
психоаналитик Ева предлагает сыграть в игру: зачитывать вслух все приходящие смс и сооб-
щения в социальных сетях, а звонки ставить на громкую связь. Постепенно невинная игра,
где каждый убеждён, что ему нечего скрывать, принимает более резкие и мрачные обороты,
когда начинают открываться скелеты в шкафах.  Театр из Швеции скоро отметит свое 10-
летие. В Болгарию приехали русскоговорящие "шведы": из России, Латвии, Украины, Азер-
байджана, Узбекистана, Беларуси, Армении и Швеции: Мария Ицковская, Николай Янсон,
Юрий Фурманов, Павелс Героникс, Рената Султанаева, Ольга Огрен, Светлана Рамстронг,
Татьяна Литовченко, Роман Чириков, Камо Еремянц и Эрик Дальберг.

венной валютой на фестивале были добрая
воля, здоровый энтузиазм, любовь к теат-
ру и актерскому искусству. Театральные
труппы, принимающие участие в фестива-
ле, не являются профессиональными акте-
рами - театр их хобби, хотя зрителям в это
трудно поверить. Все, что происходило на
фестивале трудно уместить в ограниченные
рамки газетной полосы, поэтому не обес-
судьте за винегрет событий, приправленный
впечатлениями участников и моими личны-
ми наблюдениями.

Элегия "Жизнь одной женщины" Василия Баша в исполне-
нии театра "Отражение" в постановке Елены Романовской.
Спектакль "Жизнь одной женщины" просто и лаконично рас-
сказывает о сложной  жизни Женщины, которая самоотвер-
женно сохраняет семейный очаг, несмотря на все невзгоды,
черпая силы в материнской любви

Спектакль Молодежного театра в Будапеште " Оffис" в постановке Натальи  Мазяр. По ста-
тистике каждый второй сотрудник офиса работает сверхурочно. КАЖДЫЙ ВТОРОЙ! Ради
чего? Конечно же ради карьеры и денег.  И практически все трудоголики ни перед чем не
остановятся на пути достижения своих целей. Интриги? Подножки коллегам? Пересуды за
спиной? Пятеро служащих  в приемной шефа. Они набрались мужества и уже готовы отпра-
виться прямо в  логово хищного зверя - комнату их начальника. Все расписано как по нотам.
Главное - ничего не перепутать. И когда сотрудники один за другим, наконец, покидают офис,
становится понятно, что все прошло идеально. Или не все ... Или не идеально ... Откуда тогда
нож в спине? И голова под мышкой? В ролях: Наталья Мазяр, Антонова Валерия, Бойков
Петр, Гашуль Александра, Живайкина Татьяна, Солдаткина Варвара, Фоменко Дарья, Херш-
кович Андраш.

� Спектакль театра "Балаганчик" "Гроза" А.Островского
(рук. Ольга Калиниченко). Этот спектакль необычен и
вызывает противоречивые суждения. "Гроза"  в постановке
режиссера Ивана Карпенко неклассичен и в своей содер-
жательной трактовке, и внешне - пластически и сценографи-
чески. На  черном фоне выделяются изысканные костюмы
и световое оформление.  в спектакле возникает пластика
ритмизованных, почти роботизированных движений, некий
коллективный унифицированный шаг. Благодаря биомехани-
ческой пластике актеры очень привлекательны, они притя-
гивают, завораживают зрителя. В ролях: Ольга Калиничен-
ко, Иван Карпенко, Александр Новичков, Галина Полухина,
Анастасия Мотыль, Джанибек Худайбергенов, Стелла
Гроссу, Татьяна Жалба, Сергей Ниреан, Ольга Бакуменко,
София Зайнетдинова, Екатерина Вацько, Ирина Колеснико-
ва, Марина Фелистова.

Литературно-музыкальный спектакль "Норвежская балла-
да" Датско-русского театра "Диалог" по К. Паустовскому в
постановке Татьяны  Дербеневой Якобсен  соединяет заме-
чательную прозу с прекрасной музыкой Эдварда Грига в
исполнении Александра Шутко.  В спектакле, наряду с широ-
ко известной пьесой "Свадебный день в Тролльхаугене", зву-
чат редко исполняемые в концертах произведения: "Балла-
да", "Анданте" из Сонаты ми минор и "Триумфальный марш"
из музыки к спектаклю "Сигюрд Йорсальфар".

Следует на стр. 8
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Со Стр. 7
В рамках фестиваля сос-

тоялся поход "Болгария из-
нутри". Хлебом-солью встре-
чали гостей в невероятно

ухоженном и красивом мес-
те - в общине Чавдар. Мэр
с 15-летним стажем Пенчо
Геров рассказал об истории
и буднях общины, в которую
входят три села с 1280 жи-
телями. "Большая удача, что
наше село находится между
тремя крупными предприя-
тиями, добывающими золо-
то, медь и др. металлы", -
отметил он. По Европейским
программам развития здесь
освоено 7.5 млн евро. Мэр
припомнил, что в начале тру-
довой деятельности он поб-
ывал в СССР для закупки
оборудования для местных
шахт, а сейчас все идет с
Запада. "Однако наши духов-
ные связи никто отменить не
может. По моему мнению, у
болгар нет друзей лучше,
чем русские", - сказал он
специально для наших чита-
телей. За 52 недели здесь
провели 76 культурных ме-
роприятий. "Для нас честь
вписаться в череду этих ме-
роприятий", - сказала руко-
водитель РКТ Юлия Дихано-
ва, вручая мэру статуетку и
диплом за содействие. Поб-
лагодарил г-на Герова и ди-
ректор "Дома Москвы в Со-
фии" Борис Громов, который
вместе со своей командой
неотлучно был рядом с ор-

Åñëè íå ðàññóæäàòü î "ìÿãêîé ñèëå", à äåéñòâîâàòü

Пенчо Геров и Борис Громов Режиссер Иван Карпенко провел мастер-классТурция в Европе

Актеры РКТ порадовали своих друзей и жителей села, показав на сцене читалишта воде
виль Владимира Соллогуба "Беда от нежного сердца". "В Чавдар любят русских, а господин
Геров открыт ко всему, что связано с культурой" - сказала на прощание библиотекарь Таня
Илиева. Так что продолжение следует...

Гости влючились в хоровод с болгарами

На закрытии все участники были награждены специальными дипломами и памятными статуетками

Фото: Пламен Сибирский и Ивана Данаилова

ганизаторами фестиваля -
Русским камерным театром.

После знакомства с мест-
ными достопримечательнос-
тями (а посмотреть было на

что) участники фестиваля
провели мастер-класс "Био-
механика Мейерхольда" и
круглый стол на тему:"Проб-
лемы выживания русского те-
атра за рубежом. Вызовы и
решения". Руководители те-
атров рассказали о формах
деятельности, о проблемах и
успехах. Есть и проблема
"текучести" кадров. Каждый
артист на вес золота, осо-
бенно мужского рода. Хотя
в конечном счете счастье,
которое дает общая работа

в театре перекрывает все
сложности, поэтому никто не
жаловался, а просто совето-
вался с единомышленниками.

У всех разная ситуация,
специфическая - каждый
выживает как может. В
Швеции много плюсов, к ко-
торым надо стремиться, осо-
бенно в сфере социальной
защиты и экологии, но в по-
литическом плане это не са-
мая дружественная страна
по отношению к России, поэ-
тому актеры ради счастья,

которое им дает их хобби -
готовы нести расходы из
личного кармана. Единст-
венными кого поддержива-
ет муниципалитет оказались
участники из Турции. По
словам Елены Романовской
мэр города Кемер в про-
винции Анталья Мустафа
Гюль лично выделяет им
транспорт, залы и пр.

 "Хочется познакомить
зрителей с подлинной рус-
ской культурой, которая не
ограничивается матрешка-

ми, балалайкой и шапкой
ушанкой. У нас в Турине пос-
ле походов на наши спектак-
ли среди итальянцев начи-
нается новое движение - хо-
тят изучать русский язык",-
сказал Иван Карпенко.

Отмечая потребность рус-
ской диаспоры в спектаклях
на русском языке и инте-
рес с которым принимают
их работы местное населе-
ние, участники круглого сто-
ла высказывали мнение о
необходимости искать под-
держку у "Русского мира" и
"Россотрудничества".

Значение подобных фести-
валей трудно переоценить.
Они дают актерам творчес-
кий заряд и возможность
развития. Что касается за-
рубежных русскоязычных
театров в целом, они безус-
ловно служат русской куль-
туре и их деятельность  зас-
луживает поддержки, поско-
льку сохраняют не только
русский язык, но и пресло-
вутую русскую душевность.
Ведь, если не рассуждать о
"мягкой силе", а действовать,
то никакая "антирусская
пропаганда" не вытеснит из
голов и душ людей любовь
к русскому искусству и рус-
ским людям.
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Решение Латвии перевес-
ти все школы на государст-
венный язык обосновано. С
таким заявлением выступил
экс-премьер РФ Михаил Ка-
сьянов, общаясь с журналис-
тами Baltkom. Он мотивиро-
вал свою позицию тем, что
Латвия - независимая унитар-
ная страна, которая имеет
право обязать школы рабо-
тать на латышском. Эта

Супругам-иностранцам
запретят покидать свои се-
мьи и обустраивать свою
жизнь в других регионах
России отдельно от семьи.
Соответствующий законо-
проект внесен на рассмот-
рение депутатов Государст-
венной думы.

Документ, который реко-
мендован к принятию зако-
нодателей кабинетом ми-
нистров страны, направлен
на снижение числа фик-
тивных браков. Как следу-
ет из текста документа,
иностранцев - супругов
граждан России обяжут ра-
ботать и жить со своей се-
мьей только в одном регио-

Ðîññèéñêèå òóðèñòû ïðåäïî÷ëè Áàêó
Баку занял первое место в рейтинге летних путешест-

вий в города стран СНГ, подготовленном аналитическим
агентством "ТурСтат" по результатам анализа популярности
турпоездок этим летом. На второе место вышел Минск,
на третье - Алматы. В топ-5 также вошли Ереван и Аста-
на. Шестым городом по популярности среди российских
туристов стал Бишкек, за ним идут Ташкент и Кишинев.
Замыкают рейтинг Душанбе и Ашхабад. По данным агент-
ства "ТурСтат", россияне приезжают в города СНГ летом
в среднем на два дня и затем отдыхают на курортах на
Каспии в Баку, на озере Нарочь в Белоруссии, на горном
курорте Чимбулак в Алматы, на курорте Боровое в Ка-
захстане, на озере Иссык-Куль в Киргизии. В среднем
гости из России тратят на отдых в городах и на курортах
стран СНГ $50-100 в сутки на проживание и питание. Са-
мые бюджетные летние поездки в СНГ можно совершить
в Кишинев и Бишкек, а среди туров выходного дня и шо-
пинг-туров самыми популярными направлениями являют-
ся Баку и Астана. Как отметила в беседе с корреспонден-
том "Вестника Кавказа" профессор кафедры менеджмен-
та и сервиса Института отраслевого менеджмента (ИОМ)
РАНХиГС Галина Дехтярь, лидерство Баку в рейтинге свя-
зано с тем, что сейчас многие молодые россияне заинте-
ресовались местами, где жили их предки.

"Молодежь начала путешествовать по национальному
признаку и по тем городам, которые являются городами
коренного проживания их родителей, бабушек и дедушек
и т.п. Очень часто это города бывшего СССР. Поэтому
люди хотят путешествовать по этим местам. То же самое
можно сказать и о Тбилиси, куда тоже увеличился турпо-
ток, о Ереване и т.д.", - пояснила эксперт.

"То есть, с одной стороны, это ностальгические ноты и
путешествие по родным местам. С другой стороны, группы
детей едут в эти города, чтобы посмотреть на них вместе
с родителями", - уточнила Галина Дехтярь. По ее словам,
существенным является и тот фактор, что для путешест-
вий по всем этим направлениям не требуется визы.

Â Àñòàíå âïåðâûå âûáåðóò
"Ìèññ ÑÍÃ-2018"

Òàäæèêèñòàí è Èíòåðïîë äîãîâîðèëèñü
îáìåíèâàòüñÿ èíôîðìàöèåé

 Министерство внутренних дел Таджикистана и Интер-
пол договорились обмениваться информацией для за-
держания лиц, находящихся в международном розыске,
сообщает 23 июля агентство "ТадикТА". Глава МВД рес-
публики Рамазон Рахимзода и генеральный секретарь
Интерпола Юргеном Штоком обсудили вопросы сотруд-
ничества в рамках заседания совета глав МВД стран
СНГ в Баку.Отмечено, что налаживание системы обме-
на информацией будет содействовать для задержания
лиц, находящихся в международном розыске. Национа-
льное Центральное бюро "Интерпол" МВД Таджикиста-
на является одним из активных Бюро, и вносит свой
весомый вклад в борьбе со всеми видами преступности
и преступлений. В международном розыске по линии
Интерпола находятся свыше 2,5 тысячи граждан Таджи-
кистана. Все они подозреваются в совершении особо
тяжких преступлений.

Ранее правительство России и Содружество Незави-
симых Государств подписали соглашение об условиях
пребывания на территории Российской Федерации Бю-
ро по координации борьбы с организованной преступ-
ностью и иными опасными видами преступлений на тер-
ритории государств-участников СНГ.

Соответствующий документ был подписан министром
внутренних дел России Владимиром Колокольцевым и
главой МВД Таджикистана Рамазоном Рахимзода.

"Данный международный договор закрепляет право-
вой статус нахождения бюро на территории Российс-
кой Федерации и способствует созданию надлежащих
условий для его деятельности", - отметили в МВД Та-
джикистана.

Министр иностранных дел
Литвы Линас Линкявичус за-
явил, что процесс расшире-
ния ЕС должен быть проз-
рачным, он обвинил Брюс-
сель в двойных стандартах.
Об этом он сказал в эфире
литовского радио "Жиню ра-
дияс".

"Позиция ЕС должна быть
последовательной. Необхо-
димо стараться сделать все
возможное во избежание
двойных стандартов", - от-
метил глава МИД Литвы.

Линкявичус напомнил, что
Сербия стремится в Евро-
союз. Но при этом сербс-
кие власти не согласовали с
Брюсселем внешнюю поли-
тику, вопросы безопасности.
Кроме того, военные балкан-
ской страны участвуют в
учениях с Белоруссией и
Россией, посетовал он. Ми-
нистр добавил, что Сербия

Êàñüÿíîâ îäîáðèë ëèêâèäàöèþ ðóññêèõ øêîë â Ëàòâèè
мысль уже подверглась кри-
тике со стороны депутата Ев-
ропарламента от Латвии Ми-
рослава Митрофанова. Он
убежден, что политический
деятель "оправдывает этно-
цид". Кроме того, евродепу-
тат назвал Касьянова недо-
учкой, так как количество
официальных языков не кор-
релирует с федеральным ус-
тройством. Например, в Гер-

мании один язык, а вот в уни-
тарном Люксембурге - три,
пояснил спикер в Facebook.

Напомним, что 23 марта
латвийским сеймом утверж-
дены поправки к закону "Об
образовании". Они предус-
матривают, что к 2021-2022
году все школы обязаны ра-
ботать на латышском. Гла-
вой государства Раймондсом
Вейонисом закон был под-

писан 2 апреля.
На территории станы жи-

вут примерно два миллиона
человек, около 40% - русс-
коязычные. Однако этот язык
считается в Латвии иност-
ранным. Российский дипломат
Евгений Лукьянов уже заяв-
лял, что при посольстве и кон-
сульствах могут быть открыты
школы, где будут преподавать
по российским стандартам.

Ñóïðóãàì-èíîñòðàíöàì çàïðåòÿò ïîêèäàòü ñåìüè
не страны. Кроме того, им
запретят самостоятельно по-
кидать пределы субъекта и
даже менять место житель-
ства в его границах.

Эксперты пояснили, что
мера более чем своевре-
менная. Исходя из того, что
количество фиктивных бра-
ков граждан России с инос-
транцами продолжает неук-
лонно расти. Вступая в брак
с россиянами, иностранцы
впоследствии могут получить
российское гражданство по
упрощенной схеме, а отсле-
дить и доказать фиктивность
такого семейного союза
очень сложно.

Как считает председатель

комиссии Общественной па-
латы РФ по развитию об-
щественной дипломатии, гу-
манитарному сотрудничест-
ву и сохранению традици-
онных ценностей Елена Су-
тормина, введенная в Рос-
сии мера может также стать
существенным подспорьем в
борьбе с террористической
угрозой.

"Безусловно, необходимо
более строго вести мигра-
ционный учет. Запрет на
выезд в другие регионы уп-
ростит МВД задачу в выяв-
лении иностранцев, подоз-
реваемых в экстремизме и
связях с террористически-
ми группировками. В пер-

вую очередь это касается
приезжих из стран ближне-
го зарубежья и центральных
азиатских республик, отме-
тила Елена Сутормина.

Как сообщает газета "Из-
вестия", первое чтение доку-
мента в нижней палате рос-
сийского парламента состо-
ится в сентябре 2018 года.

Ëèòâà îáâèíèëà ÅÑ â äâîéíûõ ñòàíäàðòàõ
позиционирует себя в качес-
тве кандидата на вступление
в Европейский союз. А у
других стран нет таких пер-
спектив, несмотря на то, что
они разделяют позицию
Брюсселя по многим вопро-
сам. Линкявичус призвал ЕС
отказаться от двойных стан-
дартов и быть более проз-
рачным в выборе критери-
ев для членства в союзе.

В Астане впервые пройдет
конкурс красоты "Мисс СНГ-
2018". В этом году он приуро-
чен к 20-летию столицы Ка-
захстана, сообщает Sputnik
Казахстан.

Всего за титул красавицы
СНГ поборются 25 участниц из
16 стран. Возраст конкурсан-
ток составляет от 18 до 27 лет.
На конкурсе участницы про-
демонстрируют национальные
костюмы и вечерние наряды.
Помимо этого, в рамках про-
ведения мероприятия девушек
познакомят с традициями и
обычаями Казахстана, также
они смогут посмотреть на дос-
топримечательности страны.
Финал конкурса "Мисс СНГ-
2018" пройдет 27 июля в ки-
ноконцертном зале "Казмедиа
Орталыгы".
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Правительство РФ сократит сроки
выдачи сертификата на материнский ка-
питал с 1 месяца до 15 дней, сообщил
Дмитрий Медведев, добавив о том, что
будут также сокращены сроки проверки
документов для принятия решений о до-
полнительной помощи. Программа мате-
ринского капитала должна быть подспо-
рьем в решении материальных проблем,
и вполне понятно, что люди хотят полу-
чить сертификат как можно быстрее и
без лишних проволочек. Помимо этого бу-
дут уменьшены сроки проверок докумен-
тов (с двух недель до пяти дней) для
принятия решений о дополнительных ме-
рах государственной поддержки".

Самая дешевая квартира в московс-
ких высотных жилых комплексах стоит
2,9 миллиона рублей - это комфорт-
класс. В бизнес-классе самое бюджет-

ное предложение составляет 7,1 милли-
она рублей, в премиум-сегменте - 18,9
миллиона. Большая часть столичных не-
боскребов относится к бизнес-классу, на
втором месте - комфорт-сегмент. В пос-
леднее время в Москве становится все
больше высоких проектов комфорт-класса,
и они уходят с рынка быстрее. За год
популярность квартир и апартаментов в
высотках выросла в три раза. Однако,
несмотря на популярность небоскребов,
за видовые характеристики готовы доп-
лачивать не все - если разница в цене
составляет 15%, покупатели предпочита-
ют более низкий этаж. Разница в цене
между 10-м и 3-м этажами достигает 12%.

Просроченная задолженность по за-
работной плате в России за июнь сни-
зилась на 15,2 млн руб., или на 0,5%
и к 1 июля 2018 г. составила 2 млрд
802,6 млн руб., сообщил Росстат (без
учета малого предпринимательства). Из
общей суммы невыплаченной заработной
платы на долги, образовавшиеся в 2017
г., приходится 764 млн руб. (27,3%), в
2016 г. и ранее - 974 млн руб. (34,7%).
Задолженность по заработной плате на 1
июля имелась перед 45,8 тыс.человек (ме-
нее 1% работников по обследуемым ви-
дам экономической деятельности), из них
44% - работники обрабатывающих про-
изводств; 20% - строительства; 9% - се-
льского хозяйства.

Зиявудин Магомедов, совладелец
группы "Сумма", специально развелся
со своей женой Ольгой, чтобы скрыть
дорогое имущество. В частности, речь
идет о квартире, на которую суд наложил

арест. Супруга обвиняемого утверждает,
что жилье принадлежит только ей. Сле-
дователи уверены, что Ольга просто не
могла позволить себе дорогостоящую квар-
тиру и куплена она на деньги Магомедо-
ва. Кроме того, супруги продолжали жить
по одному адресу и после развода, что
подтверждает его фиктивность. В итоге
суд отклонил апелляцию и оставил ре-
шение об аресте квартиры в силе. Бра-
тья Зиявудин и Магомед Магомедовы были
арестованы в марте. Обоих подозревают
в мошенничестве и создании преступно-
го сообщества. Они причастны к хище-
нию 2,5 млрд руб.

Холдинг "Ромир" изучил
критерии, по которым
граждане выбирают мага-
зины продуктов. В опро-
се приняли участие 1,8
тыс. человек со всей Рос-
сии.

В первую очередь пред-
почтение отдается магази-
нам, расположенным в не-
посредственной близости
от дома. "На первом мес-
те оказалось удобное рас-
положение магазина. В
торговые точки по пути к
дому предпочитает захо-
дить 64,5%", - отмечается
в исследовании. Немало-
важна и ценовая полити-
ка магазинов. Приемле-
мые или низкие цены как
главный фактор выбора
отметили 61% и 50,8%
респондентов соответст-
венно. К тому же 49% оп-
рошенных следят за пос-
тоянными акциями и скид-
ками. Для 57% важен ши-
рокий ассортимент мага-
зина.

Почти половине опро-
шенных нужны торговые
точки, принимающие к оп-
лате банковские карты.
"Большое количество рес-
пондентов - 44,5% - зая-
вили, что для них принци-
пиально важно расплачи-
ваться банковской картой.
Чистоту торгового зала,
наличие свежих фруктов и
овощей, общее качество и
свежесть товара оценива-
ют при выборе магазина
36,3%, 33,8% и 33,5% оп-

Госдума приступила к
обсуждению поправок в
пенсионное законодатель-
ство. Главное, на что из-
менения рассчитаны, - су-
щественное повышения
уровня жизни пенсионе-
ров. Вот только другого
способа, кроме как плав-
но повысить пенсионный
возраст, в правительстве
говорят, нет. Большинство
депутатов согласились.

"Увеличилась продолжи-
тельность жизни. Увеличи-
лось реальное время, ког-
да люди продолжают свою
трудовую деятельность. У
нас появился целый пласт
работающих пенсионеров.
Но так же справедливо и
другое: то, что те, кто ре-
ально утратил трудоспо-
собность в силу возрас-
та, получают маленькую
пенсию, потому что фонд
пенсионный делится меж-
ду ними и десятками мил-
лионов людей, которые
свою трудоспособность не
утратили. Поэтому то, что
предложило сегодня пра-
вительство, - это, по сути
дела, сохранение пенсион-
ной системы в нашей
стране", - привел свои ар-
гументы Андрей Исаев,
первый заместитель руко-
водителя фракции "Единая
Россия".

Министр труда Топилин
весь день приводил рас-
четы: что сегодня на од-
ного пенсионера - почти
двое работающих, а зна-
чит, нагрузка на Пенси-
онный фонд колоссальная,
и что если ничего не ме-
нять, денег хватит, чтобы
сохранять лишь нынешний
скромный размер пенсий.
Но ведь задача - рост
выше инфляции. И пред-
ложение кабинета минис-
тров как раз это и обес-
печит. "Законопроект поз-

Ñèñòåìà äîëæíà âûñòðàèâàòüñÿ íà 50 ëåò
Депутаты одобрили базовые
установки законопроекта
о пенсионных изменениях

волит нам обеспечить, на-
чиная с 2019 года, увели-
чение пенсий неработаю-
щим пенсионерам, в сред-
нем, на тысячу рублей, в
среднегодовом исчисле-
нии это 12 тысяч рублей
в год, - отмечает Максим
Топилин. - И это будет оз-
начать, что пенсии будут
проиндексированы темпа-
ми более чем в 2 раза
выше инфляции. Такого не
было никогда в истории
Российской Федерации".

Нынешних пенсионеров
изменение пенсионной
планки (65 лет - для муж-
чин, и 63 года - для жен-
щин) не затронет. Для тех,
кто еще трудится, все
пройдет постепенно. Для

мужчин - в течение 10 лет,
для женщин - 16. "Мы
должны думать и о тех
еще, кто сегодня заканчи-
вает школу, и поэтому
пенсионная система дол-
жна выстраиваться не на
10-15 лет, она должна
выстраиваться минимум
на 50 лет, потому что тот,
кто сегодня заканчивает
школу, должен знать и
должен думать, куда пой-
ти учиться, как он будет
работать, какую пенсию
он получит, когда он пе-
рестанет работать", - го-
ворит председатель коми-
тета Госдумы РФ по бю-
джету и налогам Андрей
Макаров. Чтобы присту-
пить к первому чтению,

заключения направили все
думские комитеты. Свое
слово сказали и регионы.
Из 79 - в Думу поступили
положительные отзывы.

В предлагаемом прави-
тельством варианте льгот-
ные категории тех, кто
выходит на пенсию досроч-
но, как раз остаются. А вот
останутся ли деньги? "На
индексацию пенсии пойдут
все средства, которые мы
получаем от повышения
параметров пенсионной
системы, повышение воз-
раста, - ответил он. - За
шесть лет это три трилли-
она рублей. Мы именно де-
лаем это движение, чтобы
все средства пошли для
повышения благосостояния
нынешних пенсионеров".

Эти шаги, говорят и в
Думе, и в правительстве,
должны быть комплексны-
ми: улучшение системы
здравоохранения, переква-
лификация и переобучение
кадров, региональная под-
держка. В Думе приняли
решение о продлении сро-
ка обсуждения, предостав-
ления поправок с 18 ав-
густа по 24 сентября". Кро-
ме того парламентарии ра-
тифицировали конвенцию
Международной организа-
ции по охране труда о ми-
нимальных нормах социа-
льного обеспечения. Пен-
сионного - она касается
напрямую. По ней размер
пенсий в перспективе дол-
жен достигать 40 процен-
тов зарплаты. Принятие
законопроекта о пенси-
онных изменениях в пер-
вом чтении означает, что
депутаты одобрили его ба-
зовые установки и концеп-
цию, а вот содержательную
часть обсудят уже во вто-
ром чтении, с учетом пред-
ложенных доработок, уточ-
нений и поправок.

Öåíû íèæå, ê äîìó áëèæå
где нет очередей в отделы
и на кассе. 28% россиян
привлекают большие тор-
говые залы и те торговые
точки, где есть кондицио-
нер.

Но каким бы комфорт-
ным магазины не были, их
посещение большинство
россиян не радует. 86%
респондентов полагают, что
поход в магазин - это жиз-
ненная необходимость или
рутина. "Только 14% полу-
чают от таких покупок удо-
вольствие. Чаще других эти
эмоции испытывает моло-
дежь в возрасте до 24 лет
- 24%", - сообщает "Ро-
мир". Меньше всего поло-
жительных эмоций испыт-
ывают пожилые люди в
возрасте старше 56 лет. То-
лько 7% из них получают
удовольствие от похода в
магазин.

Больше трети покупате-
лей выбирают магазин,
учитывая факторы, считав-
шиеся второстепенными.
"Это очень серьезный про-
цент, а значит, основная
конкуренция между владе-
льцами торговых точек, от
маленьких магазинов ша-
говой доступности до ги-
пермаркетов, уже разви-
вается именно в области
улучшения дополнительных
показателей: удобства,
комфорта и качества ра-
боты персонала с клиен-
тами", - резюмирует "Ро-
мир".

рошенных", - сообщает
"Ромир".

Комфорт при посещении
магазина также немалова-
жен. "Вежливость персо-
нала отметили 27% рес-
пондентов, удобную нави-
гацию по магазину -
26,5%, крупные и замет-
ные ценники - 25,4%, пар-
ковку со свободными ма-
шиноместами - 23%. Бо-
лее 21% респондентов со-

общили, что предпочита-
ют круглосуточные мага-
зины.

Вкусная выпечка интере-
сует 13% покупателей.
12% экономят время на
приготовлении еды и
выбирают магазины, где
продаются готовые блю-
да", - говорится в иссле-
довании. 30% респонден-
тов при походе в магазин
предпочитают идти туда,
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ВСТРЕЧА С СОБОЙ
(В шутку и всерьез)

… Я вижу свои руки, ноги, плечи,
могу увидеть грудь, живот, ступни,
а обернувшись - даже часть спины,
за бедрами - округлость ягодиц…
Но не дано нам видеть своих лиц!

Но как же, как же мне узнать себя,
коль встречу в Прошлом,
в Будущем,
Сейчас?
Во сне себя я зрю со стороны,
и заверенья вовсе не нужны:
и знаю точно - это Я лечу,
и узнаю себя!..
Но я хочу  -
увидеть и узнать себя сейчас -
такой, как видят меня сотни глаз!
Хочу понять: что я за человек
и как живу отпущенный мне Век?

Через других мы познаем себя…
Так как же жить, их не любя?...

***
Если жизнь тебя "достала",
если мгла все застелила,
начинай отсчет сначала,
отложи пока, что было…
Ведь недаром говорится:
"Утро вечера мудрей!"
И успеешь утопиться
ты в тоске своей…
Налей!
Посиди с хорошим другом…
Помолчите ни о чем…
Цепи замкнутого круга
разорвете вы вдвоем!

***
Ураган.
Торнадо.
Вал девятый! -
Что такое?
Кто тебя просил?
Кто позвал?
Зачем ты мне,
проклятый?!
Лучше свои ноги  уноси!
Вон пошел!.. -

Останься, умоляю!...
Мое сердце, как птенец, дрожит,
с пульсом в ритм никак не попадая,
за тобой,
безумное,
спешит!
Господи!
За что мне и зачем -
эти "перегрузки" невпопад?!
Разум к моим воплям - глух и нем,
тело рвется -
нет пути назад!
Я окружена -
как на охоте:
красные флажки,
и я - внутри!...

"Красной кистью
рябина зажглась.
Падали листья.
Я родилась..."

Марина Цветаева

Впервые обращаюсь к те-
бе на "ты", дорогой Читатель:
звучит фамильярно, но ты-
то знаешь, что я никогда не
"заигрываю" с тобой, стара-
юсь максимально откровен-
но и честно делиться радос-
тью открытия литературных
талантов и горечью потерь
- как с по-настоящему близ-
ким человеком...

Я думаю, что ты согласи-
шься с моим убеждением,
что жизнь циклична, и
каждый новый ее виток на-
чинается именно со дня рож-
дения. Это - прекрасная
возможность что-то переос-
мыслить и изменить, так как
любым начинаниям, если
человек находится на вер-
ном пути, будет сопутство-
вать удача. Хотелось бы!

В отличие от самой зага-
дочной и романтичной поэ-

Хотите узнать
РЕЦЕПТ СМЕХА?

Он - на страницах книги Наталии
Ерменковой "НАТАШКИ".

Это - сборник
веселых историй и
окрашенных легкой
грустью и иронией
рассказов, напи-
санных на болгарс-
ком и русском
языках. Как отмеча-
ет литературная кри-
тика, юмор в книге
- очень добронамеренный, "щядящий",
перо автора талантливо и  деликатно.
Читая на одном дыхании страницу за
страницей, невольно "заражаешься" ат-
мосферой увлекательной прозы и даже
становишься своеобразным соавтором,
вспоминая свои смешные и порой не-
лепые житейские ситуации. Реакция
всех, кто уже имел удовольствие про-
читать книгу "Наташки", однозначна: "Ког-
да будет продолжение?"

Что ж, это - самая высокая читате-
льская оценка!

Книга "Наташки" предлагается в Рос-
сийском культурно-информационном
центре в Софии - в книжном магазине,
и на сайте "книги онлайн" www.ozone.bg

Çäðàâñòâóé, äîðîãîé ×èòàòåëü!
тессы ХХ века Марины Цве-
таевой, появившейся на свет
осенью и 125-летие которой
все мы отмечали в прошлом
году, я родилась в июле, и
мне еще довольно далеко до
125-ти... Но да простит меня
Господь, что я осмеливаюсь
ставить свое имя в одной ста-
тье - не в одной строке! - с
этим Поэтом России: делаю
это потому, что верю тебе и
в тебя, мой дорогой Читатель,
и в то, что ты всегда прави-
льно расставляешь акценты
и делаешь выводы своим бе-
зошибочным сердцем.

Переосмысливая свой жиз-
ненный путь и благодаря за
недавнюю высокую оценку со
стороны соотечественников
моего скромного посильного
труда в продвижении Русс-
кого языка и Литературы, я
хочу сказать тебе, дорогой
Друг, что я не только душой,
но и чисто физически чувст-
вую нити, связывающие нас.
Думаю, ты знаешь это, чи-
тая мои эссе в любимой га-
зете, стихи и рассказы в кни-

гах. И по отзывам - письмам,
на презентациях и даже на
случайных встречах, я узнаю
твою реакцию, получаю чи-
тательскую благодарность.
Такую, которую не так часто
получаешь от коллег по перу,
но тем она ценнее, незамут-
ненная даже "белой  завис-
тью". Свидетельства такой
благодарности на протяже-
нии многих лет я получала от
недавно ушедшей - как по-
тухшая от дуновения ветра
свеча - писателя и литерату-
роведа Ирины Захариевой...
Да, такова жизнь: празднуя,
мы не можем не вспомнить
тех, кто нам был дорог!

В свой день рождения я
подниму тост за тебя, мой
Читатель!

Обязательно выпью гло-
ток прекрасного-красного,
как густая кровь, болгарс-
кого вина: за своих родите-
лей, семью - мужа и дочь,
за их здоровье и благопо-
лучие, за всех моих близ-
ких и коллег по литератур-
ному труду - а это труд, по-

верь! - и за верных друзей!
Выпью за ВСЕ ЖИВОЕ на
Земле: чтоб ему жилось дол-
го, спокойно и счастливо!

А чтобы цвет настроения
все-таки был праздничным,
а "не синим", как поется в
новом хите, позволю себе
подарить тебе, Читатель, па-

ру-тройку моих "виршей" -
шуточного и...не очень со-
держания!
Твоя Наталия Ерменкова
Мне и доныне
Хочется грызть
Жаркой рябины
Горькую кисть.

Марина Цветаева

Что же помощь,
ангелы, не шлете?
Дайте вырваться
из западни Любви!

ПРИВЕТ, ЛЮБОВЬ!

Ты мне сказал, что я - артистка…
Ну, что ж, ты прав -
играю роль:
то львица я,
а то я - киска.
Так весело -
белугой вой!..

Жизнь стала театром…
Что ж ропщу я? -
Да так весь мир вокруг живет:
душа болит - я улыбаюсь,
а засмеюсь -
она ревет…

Вот так дуэтом и играем,
две маски на одном лице:
посмотришь - я еще живая,
а тронешь - мертвая уже…
Махну из гроба ручкой тонкой:
"Привет, Любовь моя, я тут
устроилась вполне удобно,
просторно -
доски мне не жмут…
А главное -
душа порхает
с цветка Свободы -
на цветок
Любви и Нежности,
ведь знает,
что встретится с твоею -
в срок…"

ПЕСНЯ РУССКОЙ КУХНИ
Поэту Марку Максимову

Марк Давыдович Максимов!
Я признаться Вам хочу
с опозданьем -
так случилось -
в том, о чем давно молчу:
Вы поэт советский были,
"зацепив" и нас слегка…
Верно Родине служили,
ну, а мы - как знать пока…
Вы - "Солдат на пьедестале"
и "Разведчица" небес,
Вы как сам Икар летали.
Партизанским был Ваш лес…
...Марк Липович  - был он русским,
и евреем-москвичом,
белорусом, украинцем,
мужем, тестем и отцом.
Был моим он личным другом -
потому что иногда
- редко, но зато так точно -
в кухне мы  с е к л и  года:
что отмерено нам свыше,
что его - навек мое,
что не прыгнуть выше крыши -
в принципе…
А мы вот -

ееееее!
Кушать нечего - так сыру
на сковороду - и вот
разговор пошел душевный,
сыт поэтов гладный род!
За Росею, за Москву -
он - по полной,
я - не всю…
Смотрят карие глаза -
и моих в них бирюза
все не может наглядеться:
Марк Давыдыч,
Вам не деться
никуда -
ни от меня,
ни от завтрашнего дня!..

ПЕСЕНКА О КАЧЕЛЯХ
/на даче в с.Каравай/

Веселые качели,
качели, качели
так высоко летели -
до облаков достать!
Веселые качели,
наверное, хотели,
наверное, хотели
космонавтом стать.

Веселые качели,
качели, качели,
веселые качели
откуда могли знать,
что нужно очень сильно,
так сильно раскачаться,
чтобы, забыв про землю, -
до облаков достать?!

Веселые качели,
качели, качели,
так высоко летели -
до  облаков достать!
Не знали те качели,
веселые качели,
что можно очень больно
с облаков упасть!..

ВПЕЧАТЛЕНИЯ ОБ АМЕРИКЕ

Мне кажется, у янки нет Судьбы,
весы Истории у них -
"сегодня - завтра",
мир разделен на Запад и Восток,
что предначертано для нас -
для них - внезапно…

И с легкостью незрелого подростка
вершат свой скорый суд
ребята
жестко…

ПОЭТ

1
Ты - моя рыжая бестия!
Манят на дно озерное,
чтобы пропасть в них без вести
эти глаза зеленые…

Ты - как тайфун в безоблачье -
вдруг накатила нежданная,
с ангельским ликом -
безбожница,
нежная, окаянная…

В рыжей копне зарываюсь
под звездопадом веснушек,
теплом твоим согреваясь,
я погубил свою душу…

Чертова девка, Настасья!
Откуда тебя ко мне бросило?!
Ты - мое счастье ненастное,
с омутом светлое озеро…

2
Я, наверное, сошел с ума -
полюбил звезду - мечту Поэта,
и звезда сошла ко мне сама -
Господи, прости ее за это!

Вот она стоит передо мной,
я у ног ее - такой влюбленный.
Стала мне звезда женой -
женщиной,
Любовью покоренной.

Милая, ты больше, чем звезда:
благодать - любимым быть
Любимой!
Я - твой спутник верный
навсегда:
небо нас с тобой благословило!
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Страницу подготовила Светлана Тютюнджиева

В восстановленном пави-
льоне "Украина" на ВДНХ от-
кроют Музей славянской пи-
сьменности после окончания
реставрации, сообщил мэр
столицы Сергей Собянин на
своем персональном сайте.

"Пожалуй, самый сложный
объект павильон "Украина".
Здание находилось букваль-
но в руинах. После оконча-
ния реставрации в нем отк-
роется Музей славянской
письменности", - написал Со-
бянин. Он уточнил, что за
два года серьезного, скру-
пулезного труда был создан
очень красивый павильон.

Ранее на ВДНХ были за-
вершены основные работы
по благоустройству центра-
льной части. Строители про-
вели замену асфальта, уст-
роив новое основание и уло-
жив два слоя асфальтового
покрытия. Общая площадь
работ составила более 120

Îðåíáóðæåö ïîáûâàë íà êðàþ çåìëè
Лето - пора отпусков и да-

льних поездок. Многие стре-
мятся в южные страны. Жи-
тель Оренбурга Тимур Нуждин
предпочитает путешествия по
Северу. За двадцать лет, с тех
пор, как он оставил стезю
журналиста, в нём не пропа-
ла главная профессиональная
черта. Север привлекает его
суровостью края. В этом году
его занесло на самый край
земли - Чукотку.  Крайняя
земля Остров Ратманова -
место, где можно увидеть вче-
рашний день. Дело в том, что
в нескольких километрах к
востоку от этой крайней точ-
ки России с севера на юг про-
ходит воображаемая линия
смены дат. - С вершины горы
Крыша на острове Ратманова видно берег Аляски, остров
Крузенштерна и мыс Дежнёва, - показывает фотографии
Тимур. - Условно тут можно встречать Новый год два раза,
утром и вечером - по российскому и американскому време-
ни. Кроме такого чудесного свойства времени в этом от-
далённом месте ещё масса интересного. На берегу залива
столб с указанием расстояний: до Калининграда - 10 000
километров, до Аляски - 4 километра. Здесь проходил древ-
ний путь в Америку. Площадь острова Ратманова всего-то 29
квадратных километров - шишка посреди океана. Фотогра-
фироваться здесь без вязаного свитера никак нельзя - с
океана дует пронизывающий ветер, вокруг голые скалы, а
под ногами редкий зелёный мох да кости морских животных.
- Коренных жителей недаром называли костяными чукчами.
Они делают пирсинг, используя кости морских животных,
которых добывают в океане. Морских обитателей тут много.
Сам видел, как паслись в море киты, моржи, - рассказыва-
ет путешественник. Подробности можно узнать на ria56.ru

WhatsApp è
Facebook íàçâàíû
ñàìûìè îïàñíûìè
äëÿ ñìàðòôîíîâ

Lada Kalina ðàññåêðå÷åíà äî ïðåìüåðû
Компания АвтоВАЗ вывела на тесты обновленную вер-

сию хэтчбека Kalina. Фотографии новинки, на которых
она представлена без камуфляжа, были опубликованы паб-
ликом Lada Granta FL клуб в социальной сети "ВКонтак-
те". Там утверждается, что снимки были сделаны в Мыти-
щинском районе Подмосковья, а сама машина войдет в
семейство Granta. Премьера автомобиля состоится на ав-
тосалоне в Москве в августе нынешнего года.

Судя по первым фотографиям, от нынешней модели
хэтчбек можно будет отличить по форме радиаторной ре-
шетки, другим фарам и измененному капоту. При этом
задняя часть автомобиля осталась практически без из-
менений. Все технические подробности новинки пока дер-
жатся в секрете.

Ранее компания АвтоВАЗ представила обновленную вер-
сию седана Lada Granta. Granta получила внешность в
новом фирменном "Икс-стиле", который уже используется
на семействе Vesta и хэтчбеке XRay.

Текущая Lada Granta выпускается в кузовах седан и лиф-
тбек, а также в версии Sport. Модель доступна с 1,6-лит-
ровыми моторами мощностью 87, 98 и 106 л.с. Трансмис-
сии - пятиступенчатая "механика", "робот" такого же диапа-
зона или четырехступенчатый "автомат". "Спортивная" вер-
сия комплектуется агрегатами, развивающими 106 и 114
л.с. Цены на "Гранту" начинаются от 399 000 рублей.

Шесть лет назад Настя
Кочкина видела во сне, как
прыгает с парашютом. С тех
пор это стало её потаённой
мечтой. В силу множества не-
дугов, основной из которых -
детский церебральный пара-
лич, шанс на осуществление
этой мечты был мизерный.
Однако сон оказался вещим.
Любые Настины авантюры
родители поддерживают. Ра-
иса Александровна лишь од-
нажды проявила жесткую ма-
теринскую волю. Как-то она
везла дочку на коляске, ми-
мо промчались мотобайкеры.
"Мама, а я могу на мотоцик-
ле научиться ездить?" - спро-
сила Настя. И тут мама ска-
зала своё твердое: "Нет!" В
конце концов, есть же пре-
дел риску.

А вот против конного
спорта никто не "голосовал".
Тут вот какая история

Ìóçåé ñëàâÿíñêîé ïèñüìåííîñòè îòêðîþò â Ìîñêâå

тысяч квадратных метров.
Работы по приведению в по-
рядок входной группы ВДНХ
- от станции метро до глав-
ного входа - были проведены
в марте-июле. Площадь
благоустройства составила
20 гектаров. Помимо озеле-
нения - устройства 39,8

тысячи квадратных метров
газонов, высадки 53 дере-
вьев и 2,5 тысяч кустарни-
ков - также установлены 150
опор наружного и 230 фо-
нарей торшерного освеще-
ния, 14 остановочных пави-
льонов, 19 навигационных
стел, устроено 494 парко-

вочных места.
При реставрации фонтана

"Золотой колос" на ВДНХ в
столице специалисты испо-
льзовали 5 тонн золотой и
3,5 тонны цветной смальты,
работы были сделаны за
полгода.

"Молодое поколение никог-

да не видело это фантасти-
ческое зрелище - 66 струй
воды фонтана "Золотой ко-
лос". После 30-летнего пе-
рерыва легендарный фонтан
вновь стал украшением зап-
рудной зоны ВДНХ", - напи-
сал Собянин на своем пер-
сональном сайте.

Îãðîìíîå íåáî îäíî íà äâîèõ
вышла. Настя занималась
иппотерапией, когда её приг-
ласили в конный спорт. Ро-
дители были не против и тог-
да, когда дочь изъявила же-
лание испытать полёт в аэ-
ротрубе. Затеяв историю с
аэротрубой, Настя таким
образом решила сделать
первый, но решительный шаг
к своему главному полёту.
И тут сон стал сбываться.

Несколько лет назад в
Москве был запущен проект
"Небо для всех", который
даёт уникальную возмож-
ность людям с ОВЗ ощутить
непередаваемое чувство
полёта. А чем Екатеринбург
хуже? "Когда мы предложи-
ли ребятам совершить
прыжок с парашютом, Нас-
тя моментально сказала:
"Да!", - рассказывает дирек-
тор уральского отделения
фонда "Возможно всё", ор-

ганизатор волонтёрского
проекта "Вместе" Екатерина
Барановская. - Были и еще
желающие, но ближе к делу
они "сдулись". А Настя - уди-
вительный человек! Мало то-
го, что это девушка с тон-
чайшей душой, она - боец".
Успешно освоив теоретичес-

кий курс и пройдя пред-
полётную подготовку всё в
той же аэротрубе, Настя
Кочкина совершила свой
первый прыжок с парашю-
том в тандеме с инструкто-
ром. "Настин прыжок - это
ещё один мощный шаг в бо-
рьбе со стереотипами, кото-

рые сложились в обществе
вокруг людей с ОВЗ, - гово-
рит Екатерина Барановская.
- Нередко их воспринимают
как замкнутых в четырёх сте-
нах несчастных людей, мало
на что способных. Но мы на-
ходимся в постоянном поис-
ке способов реализации лю-
дей с ОВЗ, разрываем шаб-
лоны, и, поверьте, их воз-
можности безграничны. Ска-
жем, наши ребята отлично
освоили вейкборды, теперь
вот парашютный спорт. Ме-
ня часто спрашивают, дес-
кать, зачем ты занимаешься
с инвалидами? Неизменно от-
вечаю, что я занимаюсь не с
инвалидами, а с ЛЮДЬМИ,
которые, кстати, дают мне
больше, чем я им. Нам всем
у них стоит поучиться! Поэ-
тому история про Настю и па-
рашют (как, впрочем, и все
другие) - это для меня исто-
рия не про инвалидность, а
про мир без границ. Про мир
во всем мире".

Наиболее рискованными
приложениями для iOS-уст-
ройств в плане кибербезо-
пасности эксперты назвали
WhatsApp и Facebook
Messen-ger. Об этом сооб-
щает "Лента.ру" со ссылкой
на исследование компании
Appthority, специалисты ко-
торой составили список
самых опасных мобильных
приложений, способных
вызвать угрозу для корпо-
ративных клиентов.

Приложения WhatsApp и
Facebook также получили
высшие баллы по уровню
риска на смартфонах под уп-
равлением Android. На тре-
тьем месте здесь располо-
жился российский мессен-
джер Telegram.

Мессенджеры Facebook и
WhatsApp получили по 7 бал-
лов из 10. Высокая оценка
означает, что приложения
могут отправлять на сер-
веры данные, связанные с
предприятием, или же не
соответствуют политикам
безопасности. Например,
многие сервисы из рейтин-
га отправляют адресные
книги и СМС, а также отк-
лючают протокол HTTPS.
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В конце июля Гороховец
отпраздновал свое 850-ле-
тия. Долгое время пребы-
вавший в забвении ста-
ринный город стал музеем
под открытым небом и ожил:
история и современность те-
перь органично дополняют
друг друга.

История скромного посе-
ления на берегу Клязьмы не
может не удивлять. Город
был основан почти одновре-
менно с Москвой: князь Ан-
дрей Боголюбский в 1168 г.
во время похода на Волжс-
кую Булгарию приказал за-
ложить на месте городища
опорный пункт для защиты
юго-восточных границ Рос-
тово-Суздальских земель. В
1239 г. Гороховец сжег хан
Батый, о чем упоминается в
Лаврентьевской летописи. В
ней он назван "градом Прес-
вятой Богородицы". Позже
восстановленный город
дважды отбивался от набе-
гов казанских татар, а в
смутные времена уроженец
Гороховецкого уезда князь
Дмитрий Пожарский возгла-
вил ополчение из воинов
своей вотчины.

Золотой век Гороховца
приходится на царствование
Федора Алексеевича, - рас-
сказала директор Гороховец-
кого историко-архитектурно-
го музея Марина Павлухина.
"При нем москвичам предос-
тавлялись беспроцентные, и
даже безвозвратные ссуды
на строительство собст-
венных каменных зданий. Го-
роховецкие купцы по приме-
ру Первопрестольной нача-
ли обзаводиться домами и
возводить кирпичные храмы
вместо деревянных. Все, что
сегодня представляет здесь
историческую ценность, ро-
дом именно из тех времен.
Архитектурный бум пошел на
спад в 1714 году, после ука-
за Петра I о запрете строи-
тельства каменных зданий по
всей стране, кроме Санкт-
Петербурга.

Разумеется, хватает в Го-
роховце и храмов. В 1919
году художник Игорь Грабарь
в своем дневнике записал:
"Казалось, что это не город,
а просто два-три десятка
церквей, разбросанных по
горе в каком-то игрушечном
стиле". Художник изумился
бы, взглянув на город се-
годня. Здесь практически ни-
чего не изменилось.

Когда-то здесь жили бога-
тые купцы, которые вели де-
ла по всей России. Они не
сорили деньгами на стороне,
а старались по мере возмож-
ностей обустраивать свой го-
род, вкладывая средства в
храмы и учебные заведения.
Так, в конце XVII века на де-
ньги Семена Ершова были
возведены церковь Знамения
Богородицы в Знаменском мо-
настыре, Троице-Никольский
собор, церковь Воскресения
Христова, Благовещенский и
Сретенский соборы. В конце
ХIХ века предприниматель
Михаил Сапожников учредил
стипендии для бедных учени-
ков и студентов. Благодаря
его помощи в городе появил-
ся водопровод.

"Наши котельщики строи-
ли военный флот России, а

Êàê ïðè öàðå Ãîðîõå
История скромного поселения на берегу
Клязьмы не может не удивлять

Старинный город на берегу Клязьмы

В гостях у Царя Гороха

В Гороховце хватает храмов

Провинциальность только красит город

В Доме народного творчества и ремесел

также железнодорожные
мосты, которые используют-
ся до сих пор", - с гордос-
тью рассказывает Лариса
Лопатина, администратор
Музея технической мысли.
В начале ХХ века судостро-
ительный завод отметился
тремя самыми крупными на
тот момент в мире нефте-
наливными баржами: "Мар-
фа Посадница", "Боярыня Мо-
розова" и "Наталья Нарыш-
кина". Даже после револю-
ции завод продолжил рабо-
ту. С 1924 г. он начал выпус-
кать буксиры, мотоботы, а
позже баржи, сухогрузные
самоходки и рыбопромыс-
ловые суда. Но в 1996 г.
предприятие прекратило су-
ществование и было объяв-
лено банкротом. С тех пор
на территории бывшего су-
достроительного завода ца-
рит разруха, не ведется ни-
какой деятельности. В горо-
де живут 13 тысяч человек.
Из них 6,5 тысячи - пенсио-
неры. На заводе подъемно-
транспортного оборудова-
ния раньше работали пол-
торы тысячи человек, а се-
годня - 250.

Многое изменилось после
того, как Владимир Путин

подписал в 2014 г. указ о
праздновании 850-летия Го-
роховца. На реставрацию па-
мятников и подготовку к
юбилею выделили 500 млн
рублей, 200 млн - из облас-
тного бюджета. Также пос-
тупили средства из раз-
личных фондов. В общей
сложности - около миллиар-
да рублей. Сразу началась
масштабная реставрация па-
мятников. В 2017 г. Горохо-
вец включили в предвари-
тельный список Всемирного
наследия ЮНЕСКО. Теперь у
города есть все шансы стать
одним из культурных центров
региона. Гороховец также по-
дал заявку на включение его
в состав Золотого кольца
России.

В день празднования 850-
летия прошел крестный ход
с Вязниковской чудотворной
Казанской иконой Божией
Матери. Считается, что Го-
роховец имеет особого не-
бесного защитника. Бытует
легенда о том, что когда в
1545 г. войска казанского
хана окружили город, вдруг
в небе над большим холмом
вознесся образ русского бо-
гатыря с мечом в руке и в
огненных латах. Увидев его,

татары в панике бросились
врассыпную. А в народе этот
холм прозвали Пужаловой
горой. Сейчас на ней гор-
нолыжный курорт.

Историческая часть Горо-
ховца сегодня состоит в ос-
новном из деревянных до-
мов, причем различных ар-
хитектурных стилей. Неко-
торые здания - вполне обы-
кновенные, но есть весьма
диковинные - с мезонинами
и с островерхими башенка-
ми. Есть и старинные пост-
ройки из красного кирпича,
которые прекрасно сочета-
ются с деревянными дома-
ми. В городе очень много
цветов. Центральная улица
украшена необычными
клумбами - они сделаны из
цельных березовых стволов.
Архитектурный и природный
ландшафты здесь органич-
но дополняют друг друга.
Особенно это видно с горы,
на которой находится Нико-
льский монастырь. Внизу -
панорама с утопающими в
зелени игрушечными доми-
ками, над которыми возвы-
шаются купола церквей.

Те, кто никогда не был в
Гороховце, могут увидеть эту
панораму в нескольких сов-
ременных фильмах. Режис-
сер Никита Михалков рабо-
тал здесь над картиной "Сол-
нечный удар". Гороховец, к
слову, не в первый раз по-
падает в поле зрение кине-
матографистов. Еще в 1920-
х годах здесь шли съемки
одной из первых советских
кинокомедий "Два друга, мо-
дель и подруга". Режиссер
Алексей Попов дебютировал
с этой лентой в 1928 г. "Мо-
дель", как это ни странно се-
годня прозвучит, - не девуш-
ка с обложки, но прототип
машины для изготовления
тары, а два друга - молодые
рабочие мыловаренного за-
вода, изобретатели и прос-
то честные ребята.

Самое удивительное дере-
вянное здание в Гороховце
- Дом народного творчест-
ва и ремесел, который наз-
ывают Палатами царя Горо-
ха. Особняк с двумя при-
чудливыми башенками, уют-
ными мезонинами был пос-
троен в начале ХХ века ос-
нователем судостроительно-
го завода Иваном Шориным.
В нем иногда проходят фо-

льклорные представления
для детей. В качестве акте-
ров выступают сами сотруд-
ники. "Мы всерьез работа-
ем над образом царя Горо-
ха, - поясняет директор до-
ма народного творчества и
ремесел Ирина Шобанова.
- На регистрацию этого ска-
зочного персонажа уже по-
дана заявка. Как выясни-
лось, мы не единственные
претенденты. Один предп-
риниматель из Кировской
области пытается доказать,
что родиной царя является
город Слободской. Но в Го-
роховце этот персонаж был
в ходу еще с 1908 г. Так что
мы - первые".

Правда, название города
к бобовой культуре никако-
го отношения не имеет. От-
куда оно пришло - единого
мнения среди краеведов нет.
Но версий довольно много.
Горох тогда выращивался в
более теплых широтах. К
нам он пришел через нес-
колько столетий. Так что с
ним название никак не свя-
зано. Есть мнение, что сло-
во имеет финно-угорское
происхождение и означает
"по городам и весям". Воз-
можно, оно родилось во вре-
мя татаро-монгольского на-
шествия, когда русичи ухо-
дили "за горой сховаться",
то есть спрятаться. Но, ско-
рее всего, имя появилось,
когда политический центр из
Киева перекочевал во Вла-
димир. Мы знаем множест-
во примеров переноса имен
собственных с берегов
Днепра на Клязьму. Сущес-
твование города Горохова на
Волыни - факт известный.
Вполне вероятно, что так по-
именовали и новое поселе-
ние на Клязьме.

Пусть теория с заимство-
ванием кажется пока самой
логичной, у Гороховца - соб-
ственное лицо, характер и
нрав. Город действительно
ожил, он не выглядит заб-
рошенным, а провинциаль-
ность его только красит.
Купцов давно нет, но мест-
ные жители радушны, осно-
вательны и предприимчивы,
какими, говорят, были и при
царе Горохе.

(С сокращениями,
газета "Культура")
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На днях в Курске встре-
тили необычного гостя. 70-
летняя Франсуаза Даниэль
страдает миопатией, но это
не помешало ей отважиться
на путешествие из Франции
в Китай. Поневоле задума-
ешься о различном отноше-
нии к возрасту и к болез-
ням.

В этом году через Курск
проходит маршрут марафо-
на Sun Trip. 42 человека на
необычных велосипедах с
солнечными батареями нап-
равляются из Франции в Ки-
тай. С некоторыми экстре-
малами "Курские Известия"
пообщались в минувший
вторник. Когда материал о
путешественниках был поч-
ти готов, иностранцы позво-
нили в редакцию и попроси-
ли помочь участнице мара-
фона. Женщина переверну-
лась на байке недалеко от
московского поста ГИБДД.
Она выложила видео на
"Фейсбук", где сказала, что
сильно ушиблась, не может
продолжать путь и нуждает-
ся в помощи.

Трудности перевода
Путешественники стара-

ются ехать группами. Но из-
за болезни Франсуаза Да-
ниэль не может держать
темп, поэтому поехала од-
на. Женщина весит 50 ки-
лограммов. При этом ей при-
ходится тянуть 70-килограм-
мовую конструкцию и взби-
раться на крутые подъёмы.

Утром 12 июля велосипед
француженки вместе с при-
цепом опрокинулся на объ-
ездной дороге. Она ушиблась
и поранила руку. Пыталась
остановить машины, чтобы
ей помогли поднять прицеп.
Но водители проезжали ми-
мо. Спустя 50 минут кто-то
притормозил. Велосипед и
ящик с солнечными батаре-
ями ей поставили на колёса,
а сама она отбуксировала
его до заправки возле пос-
та.

Сотрудники АЗС пытались
помочь Франсуазе, но по-
русски она не понимала ни
слова. Женщина перевяза-
ла рану. Пробовала говорить
на французском, испанском
и английском, но её попыт-
ки успехом не увенчались.
Корреспонденты "КИ" общи-
ми усилиями и не без помо-
щи Google переводчика
смогли понять, что женщи-
не нужны веломастер, ап-
тека и гостиница.

Они предложили отвезти
её в больницу и отель, а ког-
да отдохнёт, вернуться за
байком и отремонтировать
его. Француженка отказа-
лась и настаивала на своём.

Так началось путешествие
в сторону магазина "Стре-
ла". Мы ехали впереди на
аварийке со скоростью 20
километров в час, сзади -
Франсуаза на своём чудо-
велосипеде.

История марафона
Первый международный

велопробег Sun Trip прошёл
5 лет назад. Каждый год
экстремалы меняют марш-
рут. На этот раз путешест-
венники решили поехать в
Китай. Стартовали 15 июня

"Ñòàðîñòü ìåíÿ äîìà íå çàñòàíåò"
70-летняя француженка на
велосипеде через Россию в Китай

из французского Лиона и хо-
тят за 100 дней финиширо-
вать в Гуанчжоу (Кантон).
Пробег посвящён 30-летию
побратимства двух иност-
ранных городов. Присоеди-
ниться к пробегу участники
могут в любом городе, но
финишировать нужно в Гу-
анчжоу. Все велосипедисты
обязаны проехать минимум
12000 км и пересечь 10
стран. Перед выездом не-
обходимо составить план,
оформить визы и нельзя
сбиваться с намеченного
курса. Ради собственной бе-
зопасности нельзя ехать с
21.00 до 07.00.

Сейчас в пути 42 челове-
ка. Это представители Ве-
ликобритании, Германии, Че-
хии, Польши, Бельгии, Швей-
царии и т.д. Из них всего 4
женщины. Средний возраст
путешественников - 60 лет.

Проблемный постоялец
В аптеке на Карла Марк-

са пытаемся найти медика-
менты. Оказывается, что в
России не продают лейко-
пластырь большого разме-
ра и лекарства называются
иначе. После долгих разду-
мий покупаем "Миромистин"
и перекись водорода.

Мастер из магазина
"Стрела" тоже не понимает,
что с велосипедом Фран-
суазы. На словах объяснить
проблему она не может.
Google переводчик не
справляется. Помогает
язык жестов. Куряне удив-
лённо смотрят на странный
велосипед и не менее
странную женщину. Не ве-
рят, что так она собирает-
ся доехать до Китая. Непо-
нятным образом странный
звук в районе переднего ко-
леса исчезает сам собой.
Благодарим мастера и едем
в гостиницу, где по телефо-
ну обещали разместить ве-
лосипед с прицепом. На
месте выясняется, что ох-
раняемой парковки здесь
нет. В некоторых курских
отелях прямо отвечают, что
такой проблемный постоя-
лец с байком им не нужен.
Француженка начала замер-
зать, и из-за её заболева-
ния в любой момент мог про-
изойти приступ. Пришлось
ехать в посёлок Маршала
Жукова, ночевать к коррес-
понденту "КИ". Водители не-
довольно сигналили: обго-
нять наш кортеж было неу-
добно. Но всё обошлось.
Ставим велосипед с прице-
пом в гараж, а Франсуазу
заселяем к корреспонденту
"КИ".

Мадам Даниэль
То, что женщина после

травмы и длительного пере-
езда всё ещё стояла на но-
гах, похоже на чудо. Фран-
суаза больна миопатией.
Она называет её невидимой
инвалидностью.

- Моё заболевание не
смертельно и не прогресси-
рует. Просто мои мышцы
слабее, чем у любого дру-
гого человека. Например, я
должна тренироваться в 10
раз больше, чтобы достиг-
нуть такого же результата,
как здоровые люди. На

обычную ходьбу я трачу сто-
лько же сил, сколько сприн-
тер во время бега. Иногда
холод приводит к параличу.
Замёрзнув, я могу упасть и
несколько дней мучиться от
боли. Всё это сопровожда-
ется лёгкой мышечной ги-
пертрофией. Потом всё про-
ходит, - объясняет францу-
женка.

В отличие от других вело-
сипедистов, она поехала в
Курск не через Рыльск и
Курчатов, а через Дмитри-
ев и Большое Жирово.

- Мне очень нравятся рус-
ские пейзажи и пение птиц.
В России везде очень мно-
го цветов, во Франции то-
лько ровные зелёные га-
зоны. А поскольку я ещё и
художник, то очень хотелось
на всё это любоваться без
конца, - говорит Франсуа-
за.

19 месяцев счастья
В юности иностранка выу-

чилась на медика и работа-
ла доулой (помощницей при
родах, но не акушеркой).
Спортом и физкультурой не
занималась до выхода на
пенсию. Франсуаза мечта-
ла объехать весь мир и ре-
шила, что лучше всего это
можно сделать на велоси-
педе. В первом путешествии
француженку сопровождала
семья - двое сыновей и дочь.

- Мы отправились на не-
делю колесить по Франции.
Проехали совсем небольшое
расстояние. Потом я стала
путешествовать одна. И за

семь лет побывала в Испа-
нии, Турции, Новой Зеландии,
Таиланде, на Мадагаскаре,
в Греции, Венесуэле, Мек-
сике, Аргентине. Я изучаю
мир по кусочкам, континент
за континентом. Начала с
Южной Америки и на вело-
сипеде поднималась на вер-
шину в каждой стране. 19
месяцев путешествий, 19 ме-
сяцев счастья. Раньше мои
дети волновались за меня,
теперь - нет, - рассказыва-
ет француженка. - Я счаст-
ливая бабушка. У меня 5
внуков. Старшему 21 год, а
младшему - 1. И они меня
очень поддерживают во
всём.

В России Франсуаза ока-
залась впервые. Специаль-
но для марафона Sun Trip 6
месяцев назад она купила
солнечные панели и устано-
вила их на свой прицеп. На
вопрос, зачем она отправ-
ляется в такое длительное
путешествие, Франсуаза,
немного поразмыслив, отве-
тила: "Все говорят, что в
моём положении это невоз-
можно, а я хочу доказать об-
ратное".

В Курскую область она
приехала из Украины.

- Я прошла пять ступеней
контроля на границе. Весь
мой багаж открыли, меня
досматривали с собаками.
Пришлось ждать 3 часа. Ког-
да я спросила, зачем так
долго жду, мне ответили, что
так положено. Странно, бо-
льше ни на одной границе
не было такого. Я им гово-
рю: "Что же вы делаете? Я

ведь не бандит". Но самое
ужасное, что мне очень хо-
чется пить. Воду пришлось
набирать в каких-то во-
доёмах и просить у людей.
От этой воды у меня болит
живот, - рассказывает пу-
тешественница.

Туристическая
привлекательность
В соловьином крае с во-

дой и едой тоже было неп-
росто.

- Очень хотела пить и есть,
но когда заходила в мага-
зин и доставала свою кар-
точку, мне говорили, что не
принимают её. Я им объяс-
няю, что это Visa и она дей-
ствует везде, но они гово-
рили, что им не подходит
мой банк. Я так ничего и не
смогла купить, - призналась
иностранка.

Франсуаза очень жизне-
радостный человек и не рас-
страивается из-за этих пус-
тяков. С удовольствием фо-
тографировалась с прохо-
жими. И улыбалась, даже
когда ей было очень тяже-
ло. Проснувшись утром,
Франсуаза решила продол-
жить свой путь.

16 июля Франсуаза прое-
хала Воронежскую область
и направляется в сторону
Саратова. Впереди у неё
ещё 8500 км.

В пути можно встретить
велосипеды разной конст-
рукции. Особенно удивите-
льными кажутся так назы-
ваемые лежачие велосипеды
- лигерады или рикамбенты.
Иностранцы крутят педали
на них практически лёжа, а
солнечные батареи установ-
лены на импровизированной
крыше. И устаёшь меньше,
и голову не печёт.

Есть ещё тандемы - это
два соединённых велосипе-
да. Огромным плюсом такой
конструкции можно назвать
то, что для преодоления од-
ного и того же расстояния
сил тратится минимум в два
раза меньше, чем на обыч-
ном велосипеде.

Но, пожалуй, самым эф-
фектным можно назвать ве-
лосипед немца Бургхольца
Йоргана. Его рикамбент ос-
нащён передним бампером,
благодаря которому вода и
грязь не попадают на ноги,
а прицеп с солнечными ба-
тареями сделан в виде ма-
ленького фургончика, в ко-
тором можно переночевать
даже в непогоду.

Вне зависимости от конс-
трукции в этом велопробе-
ге все велосипеды оснащены
солнечными батареями.
Благодаря этому путешест-
венники могут ехать со ско-
ростью 35 км/ч за счёт на-
копленной солнечной энер-
гии. Некоторые модели на
полной зарядке могут самос-
тоятельно покрыть до 100
км пути.

Велосипед
француженки
Его делали на заказ 7 лет

назад. Его длина с прице-
пом 4 метра, а вес 70
кг.Цифра в тему. 8000 дол-
ларов - примерная стои-
мость велосипеда с прице-
пом, на котором стоят две
солнечные панели и два ли-
тиевых аккумулятора, пита-
ющие электромотор.
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24 июля - день памяти Святой княгини Ольги.
По этому поводу журнал "Фома" публикует ряд
статей. Вот что пишет Александр Моисеенков о
ее происхождении:

"Княгиня Ольга жила в X веке. Ее происхож-
дение - предмет многолетних споров,  которые
не стихают до сих пор. По одним источникам,
это была чужестранка, дочь скандинавов, при-
шедших на Русь и взявших под контроль боль-
шинство славянских племен. По другой - Ольга
была славянкой, получившей свое имя в честь
Киевского князя Олега. Третьи источники вооб-
ще говорят о болгарском происхождении княги-
ни, что тоже возможно. Ведь в то время среди
славянских стран именно Болгария была самым
сильным государством, и иметь в женах женщи-
ну из болгарского рода было делом престижа.

…Княгина скончалась в 969 году и была похо-
ронена по христианскому обряду. В 1007 году,
после постройки легендарной Десятинной Церк-
ви в Киеве, тело княгини было перенесено в этот
храм. По легенде, в каменном склепе было про-
делано окошечко, и было видно, что останки этой
великой женщины нетленны. Ее святость никог-
да не ставилась под сомнение.  С XIII века имя
Ольги стало крестильным, ее признали святой
не только на Руси, но и в Чехии, и на Балканах. А
в 1547 году Ольга была причислена к лику рав-
ноапостольных - то есть тех, чьи труды в деле
миссионерства сравнимы с трудами апостолов.
Такой чести удостоились ещё только 5 святых
женщин в христианской истории (Мария Магда-
лина, мученицы Фекла и Апфия, римская импе-
ратрица Елена и просветительница Грузии Ни-
на)".

В материале историка Дмитрия Володихина
говорится о том, как киевская княгиня стала
равноапостольной святой.

"Одна из древнейших русских святых, княгиня
Ольга, считается равноапостольной. Иными сло-
вами, она учила свой народ христианской вере,
как учили когда-то апостолы.

Но душа ее притекла к Христу лишь после

Èâåðñêèé æåíñêèé
ìîíàñòûðü îòêðûò â Óôå

Обитель создана при храмовом комплексе в честь Бого-
родско-Уфимской иконы Божией Матери в микрорайоне
Инорс, сообщает сайт Уфимской епархии. Иверская ико-
на Божией Матери - православная икона Девы Марии с
Младенцем, почитается как чудотворная, принадлежит к
иконописному типу Одигитрия. Оригинал находится в Ивер-
ском монастыре на Афоне, в Греции.

 Монастырь открыли по ходатайству митрополита Уфим-
ского и Стерлитамакского Никона. Благословение на соз-
дание обители дал Патриарх Кирилл.

Настоятельницей обители назначена игумения Моисея
(Ракитина). Как знак  настоятельской власти ей был вру-
чен деревянный игуменский посох.

"При этом Владыка дал наставление матери-игумении,
чтобы она, держа в руках этот посох, помнила не столько
о своей власти, сколько об обязанности мудро и верно
питать своих подопечных словом Евангельским и святоо-
теческим", - отмечается в сообщении на сайте епархии.

В день открытия монастыря митрополит Никон передал
в дар обители серебряные Евхаристические сосуды, а
сестрам и прихожанам для молитв - Иверскую икону Бо-
жией Матери, написанную на Афоне.

Дорога из Москвы в Сер-
гиев Посад (Троице-Сергиеву
Лавру) - один из главных па-
ломнических, а теперь и ту-
ристических и спортивных
маршрутов в России. В тече-
ние многих лет этой дорогой
пешком шли могущественные
правители и обездоленные
нищие. По ней в Троице-Сер-
гиев монастырь приходили
просить лучшей доли и зама-
ливать грехи. Маршрут раз-
делен на несколько участков,
его большая часть проходит
по паркам и лесам, за иск-
лючением некоторых участков
Москвы и Подмосковья. Про-
тяженность составляет около
120 километров.

В рамках Всероссийского
конкурса "Зеленый маршрут"
14 июля команда проекта
"Дорога в Лавру", волонтеры,
представители Минкультуры
России и регионального Ми-
нистерства культуры прове-
ли экологический субботник
на участке маршрута "Доро-
га в Лавру", который прохо-
дит по лесопарку "Северный"
в подмосковном Пушкине.
Маршрут "Дорога в Лавру" -
это одна из старейших па-
ломнических троп, которая
набирает популярность сре-
ди любителей пешеходного
туризма. Маршрут берёт
своё начало у стен Кремля,
проходит через Мытищи и
Пушкино, а заканчивается в
Троице-Сергиевой Лавре.
Протяжённость дороги сос-
тавляет 120 километров. За
много веков по ней прошли
миллионы паломников.

Начало походов в Троицкий
монастырь великих русских
князей и царей на богомолье,
положил Дмитрий Донской.
Он неоднократно ходил на ис-
поведь к Сергию Радонежс-

Èñòîðèÿ ïðåîáðàæåíèÿ êíÿãèíè Îëüãè
того, как Ольга совершила чудовищный грех,
который на Руси времен язычества считался…
доблестью.После того как народ древлян убил
ее мужа Игоря, княгиня жестоко отомстила. Она
с дикой свирепостью губила древлянских пос-
лов, а затем спалила древлянскую столицу -
город Искоростень. Лишь после того Ольга вдо-
воль насытилась своим мщением.Бояре киевс-
кие, дружина, да и простой люд славословили
ей: "Молодец наша княгиня! За супруга своего
целую страну умыла кровью! Гордая! Силу по-
казала!" Такою была общественная норма в ту
пору. И даже писаный закон, который появится
через несколько десятилетий, и тот разрешал
кровную месть. Разве что несколько ограничи-
вал ее… А с христианской точки зрения в мести
ничего доброго нет. Если христианина ограби-
ли, если убили близкого ему человека, если с
ним поступили несправедливо, он должен обра-
щаться за правдой к власти и уповать на по-
мощь Господа.

Минуло несколько лет со времен расправы
над древлянами. Ольга отправилась в Констан-
тинополь - столицу Византии, христианской им-
перии. Летопись не называет причин, по которым
Ольга решила посетить великий город. Они мог-
ли быть разнообразными: от необходимости об-
новить договор, заключенный покойным Игорем,
до поиска выгодного брака для сына или еще
кого-то из родни. Греческие источники свидете-
льствуют, что Ольгу сопровождал племянник и
43 купца. Это наводит на мысль о переговорах
по торговым делам и о подборе знатной не-
весты племяннику.

Между двумя странами шла оживленная тор-
говля, велись переговоры о найме дружин для
использования их на полях сражений Империи,
составлялись договоры о действиях против об-
щего врага - Хазарского каганата. Но главным
результатом ее визита стали вовсе не новые до-
говоренности, а принятие Ольгой Христовой веры.

Вернувшись домой, княгиня почувствовала, что
становится образцом для подражания. Тогда она

попыталась учить тех, кто прислушивался к ней,
христианству. Русский закон не возбранял при-
нимать крещение желающим. Однако языческая
среда издевалась над ними, называя их веру
"уродством".Летописец с грустью говорит о
тщетных попытках Ольги переубедить сына:
"Ольга любила… Святослава и говаривала: "Да
будет воля Божья; если захочет Бог помиловать
род мой и землю Русскую, то вложит им в серд-
це то же желание обратиться к Богу, что даро-
вал и мне". И, говоря так, молилась за сына и за
людей всякую ночь и день, воспитывая сына до
его возмужалости и до его совершеннолетия".

Молитвы Ольги не останутся неуслышанными.
Христианство встанет на Руси твердой ногой,
правда, не при сыне ее, а при внуке.

Михаил Нестеров. Равноапостольная княгиня
Ольга. 1893

Âîëîíòåðû ïðîâåëè ñóááîòíèê â Ïóøêèíå
кому в его обитель, посетил
он его и перед Куликовской
битвой. Сергий благословил
великого князя, а также пред-
сказал ему победу.

Часть волонтеров занялась
уборкой маршрута от зава-
лов валежника. Другие при-
нялись за установку навига-
ции, чтобы туристы смогли
достичь конечной цели, не
заблудившись в лесу. Как
рассчитывают организаторы
проекта "Дорога к лавре", че-
рез два года он будет пол-
ностью отвечать лучшим меж-
дународным образцам. И ста-
нет самым востребованным
в России паломническим, ту-
ристическим и спортивным
маршрутом.

Помимо подмосковного
Пушкина, в этот день суббот-
ники на экологических мар-
шрутах прошли в 72 регио-
нах России, в том числе в
Кабардино-Балкарии, Кал-
мыкии и Крыму, в Астрахан-
ской, Белгородской, Калинин-
градской, Калужской, Новго-
родской, Рязанской, Смолен-
ской, Тамбовской, Челябинс-
кой и Ярославской областях,
в Севастополе и Ямало-Не-

нецком автономном округе.
Акция прошла в рамках оч-

ного этапа Всероссийского
конкурса "Зеленый маршрут",
который продлится до 31 ию-
ля. Субботник включал ряд
мероприятий по развитию
экологического туризма, в
том числе лекции, мастер-
классы и семинары.

В очном этапе конкурса
"Зеленый маршрут" принима-
ет участие 191 команда из
72 регионов России общей
численностью более 1,7 тыс.
человек. Они стали победи-
телями первого этапа конкур-
са. Командам предстоит
пройти и оценить состояние
экологических троп и прора-
ботать маршрут с точки зре-
ния логистики. Кроме того,
они должны провести суббот-
ники по уборке бытового и
природного мусора, разрабо-
тать маршруты экскурсий и
сформировать предложения
по улучшению инфраструк-
туры и популяризации эко-
логических троп. Также учас-
тникам очного этапа необхо-
димо будет подготовить ин-
формационные материалы
для создания аудиогида.
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По горизонтали: 2. Поваленный ветром лес.
7. Кровососущие африканские мухи, переносчи-
ки сонной болезни человека и других болезней.
8. Остатки от хаты после прихода красного пе-
туха. 9. Сочинение писателя. 10. Еврейский язык,
основанный на немецком и иврите. 12. Южная
разновидность можжевельника используемого как
почвоохранное и водозащитное растение. 15. Блю-
до японской кухни. 18. Крупное музыкально-сце-
ническое произведение. 19. Грызун, сибирское
название белки. 20. Дикая африканская поло-
сатая лошадь. 21. Жена лесного колючки. 22.
Момент начала забега. 23. Принадлежность для
шитья. 26. Крылатое средство доставки детей.
29. Балаганный шут. 31. Высота боковой грани
в правильной пирамиде. 32. Вентилятор мощ-
ностью в одну дамскую ручку. 33. За него ...
дать - не додать, а два дать - передать. 34.
Дельфин, легко поддающийся дрессировке.

По вертикали: 1. Округа, группа волостей, тя-
готевших к городу, составная часть губернии. 2.
Крупная промысловая рыба семейства окуневых.
3. Мелкая рысь. 4. Крепкий и сладкий напиток.
5. Вдохновительница поэтов. 6. Восклицание,
призыв. 10. Ссуда, выдаваемая кредитным уч-
реждением под залог недвижимого имущества.
11. Идея, захватившая человека всецело. 13.
Деятельность, направленная на расширение или
создания спроса на товар. 14. Дополнительное
приспособление или узел, расширяющий воз-

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 2. Бурелом. 7. Цеце. 8. Угли. 9. Рассказ. 10.
Идиш. 12. Арча. 15. Карри. 18. Опера. 19. Векша. 20. Зебра. 21.
Ежиха. 22. Старт. 23. Нитки. 26. Аист. 29. Гаер. 31. Апофема. 32.
Веер. 33. Грош. 34. Афалина.

По вертикали: 1. Уезд. 2. Берш. 3. Рысца. 4. Ликёр. 5. Муза. 6.
Клич. 10. Ипотека. 11. Идефикс. 13. Реклама. 14. Адаптер. 15.
Казан. 16. Робот. 17. Иваси. 24. Ижора. 25. Клещи. 27. Иней. 28.
Тара. 29. Гага. 30. Енот.

можности какого-то прибора. 15. Тара под плов. 16.
Аппарат для выполнения сложных монотонных опе-
раций. 17. Дальневосточная сельдь. 24. Историчес-
кое название территории по берегам Невы. 25. Для
того кузнец и ... держит, чтобы руки не обжечь. 27.
Родственник снега. 28. Брутто минус нетто. 29. По-
лярная морская нырковая утка с ценным пухом. 30.
Пушной зверёк с ценным мехом.

Из истории происхождения слов и выражений

Анекдоты

Почему мы так говорим?

Если развалилась семья,
то нельзя винить только му-
жа. Виноваты оба… и муж и
свекровь.

☺☺☺
Моя жена не разговари-

вает со мной уже 6 дней.
Что еще лучше, она думает,
что это наказание.

☺☺☺
Когда слушаешь русский

шансон, то создается впе-
чатление, что тюрьма са-
мое чудесное место на
земле, где сидят талантли-

ПЕРЕМЫВАТЬ КОСТИ.
Всем известно значение
выражения "перемывать
кости" - обсуждать за спи-
ной, говорить плохо об от-
сутствующем и т. д. Но да-
леко не всем известно от-
куда пошло это выражение
и что оно значило раньше.

А между тем, происхож-
дение этого выражения до-
вольно интересное и даже
в чем-то забавное.

Корнями оно упирается во
времена Киевской Руси. Тог-
да существовало великое
множество языческих обря-
дов, которые не дожили до
наших времен.

Существовал тогда обряд,
который проводился после
погребения усопшего, а точ-
неее по прохождении нес-
кольких лет с того момента
(точное количество неизвес-
тно, существует несколько
версий).

Проводился он следующим
образом. Раскапывалась мо-
гилка и оттуда вызволялись
останки. На обряде присут-
ствовали только родственни-
ки. Родственники вызволяли
останки и чистили кости от
остатков других тканей. Во
время этого они восхваляли
усопшего, говорили о нем то-
лько хорошее, вспоминали
сотворенные им благие де-
ла - эта часть обряда была
обязательной. После того
как кости были "перемыты"
(во прямом и переносоном
значениях слова) останки
снова захороняли во всех
традициях, только при захо-
ронении присутствовали
опять же родственники. Счи-
талось, что в процессе
перемывания костей дух
усопшего становился благо-
детельным и обретал покой.

Так и получается, что в
Киевской Руси выражение
"пермывать косточки" име-
ло значение "говорить об
умершем хорошие слова".

Вся, так скажем, ирония
этого выражения заключа-
ется в том, что в наше вре-

Женское имя Светлана
было придумано российским
филологом и поэтом Алек-
сандром Востоковым, а ши-
рокое распространение по-
лучило после выхода одно-
именной баллады Василия
Андреевича Жуковского в
1813 году.

���
Арахис - это не орех, а

боб. Бобы арахиса свиса-
ют с нижних побегов рас-
тения к земле, зарываются
в нее и дозревают уже под
землей. Арахис назван так
из-за паутинистого рисунка
на плодах (по-гречески ара-
хис значит "паук").

���
Чижик-пыжик - это вовсе

не безобидная птичка, ко-
торая, как известно, водку
не пьет, а студент Импера-
торского училища правове-
дения, открытого в Санкт-
Петербурге в июне 1835 го-
да на реке Фонтанке, в до-
ме № 6. Будущие юристы но-
сили желто-зеленые мун-
диры, за что и получили та-
кое смешное прозвище. Од-
ним из "чижиков-пыжиков"
был Петр Ильич Чайковский.

���
В старославянском алфа-

вите буква X читалась как
"хер" (сокр. от херувимъ). От
нее произошло слово "похе-
рить" в значении "перечер-
кнуть что-то на бумаге крес-
том".

���
"Носом" в старину назы-

валась памятная дощечка,
которую неграмотные люди
всегда носили с собой,
чтобы делать заметки или
зарубки на память. Так что,

вые образованные люди
крепко любящие своих
мам.

☺☺☺
Мой приехал из команди-

ровки. То в шкаф заглянул,
то на балкон. Я стою и улы-
баюсь. Ищи-ищи… Я сама
первый день дома.

☺☺☺
Уважаемые мужчины! Во-

зьмите, пожалуйста, мою
подругу замуж. А то она де-
ловая такая: везде ходит, гу-
ляет… а я дома сижу.

☺☺☺
- Вот, женился - теперь

курить нельзя, пить нельзя,
на женщин смотреть нель-
зя…

- Ты не жалеешь?
- Жалеть тоже нельзя.

☺☺☺
2 августа будет три праз-

дника: День железнодорож-
ника, День ВДВ и Ильин
день. Представьте в каком
состоянии проснется желез-
нодорожник Илья, служив-
ший в ВДВ.

мя оно приобрело отрица-
тельный характер. Хотя в не-
котором роде и не утеряло
своего значения, а именно в
том, что обсуждение чело-
века идет в его отсутствие.

Изначальный же смысл
это выражение потеряло во
времена пропаганды пра-
вославия, когда языческие
обряды воспринимались как
неверие в Христа.

Вот такая получилась ин-
тересная и необычная ис-
тория происхождения выра-
жения "перемывать кости".

ПОТЕРПЕТЬ ФИАСКО. По-
терпеть фиаско - значит: ис-
пытать неудачу, сорваться на
пути к цели. Вместе с тем
слово "фиаска" по-итальянски
означает большую двухлитро-
вую бутыль. Как же могло соз-
даться такое странное соче-
тание слов и как оно приоб-
рело свой современный
смысл? Этому есть объясне-
ние. Оно родилось из неудач-
ной попытки известного ита-
льянского комика Биан-
конёлли разыграть перед пуб-
ликой веселую пантомиму с
большой бутылью в руке. Пос-
ле его провала слова "фиас-
ка Бианконёлли" получили зна-
чение актерской неудачи, а
затем и самое слово "фиас-
ко" стало означать провал.

СЕКРЕТ ПОЛИШЕНЕЛЯ.
Под выражением секрет По-
лишенеля подразумевают
тайну, которая не является
таковой, просто все делают
вид, что это на самом деле
секрет.

Вернее, это тайна, кото-
рая всем и так известна
"Секрет - на весь свет".

Выражение происходит от
имени комического персо-
нажа французского театра
- задиры, шута и болтуна,
который сообщал под сек-
ретом известные всем ве-
щи. Неисправимый болтун,
он совершенно не умеет хра-
нить секреты. Герой куколь-
ной комедии постоянно со-
общает, что думает, не же-
ниться ли ему.

чтобы "зарубить что-либо у
себя на носу", вовсе не обя-
зательно махать топором пе-
ред собственным носом.

���
"Цыгане" - собирательный

термин, такой же, как "сла-
вяне", "кавказцы", "сканди-
навы" или "латиноамери-
канцы". К цыганам относят-
ся несколько десятков на-
родностей.

���
Слово "школа" происходит

от древнегреческого scole,
что означает - досуг, отдых.

���
Слово "камикадзе" озна-

чает "божественный ветер".
���

Подсолнечное масло
быстро приобрело популяр-
ность в России потому, что
его употребление не было
запрещено в дни Великого
поста. Отсюда и произошло
название "постное масло".

���
В исландском языке вмес-

то фамилии используется от-
чество. То есть Свен Эйрик-
сон является сыном Эйри-
ка, а его сын будет иметь
фамилию Свенсон.

���
Имя главного героя муль-

тсериала Шрек происходит
от слова, означающего на
идише "страх".

���
Негритосы - это научное

название группы темнокожих
народов - сеноев, семангов
и аэта, проживающих в тро-
пических лесах Южной и
Юго-Восточной Азии.

���
Акт английского парла-

мента 1392 года об обяза-

тельном использовании анг-
лийского языка в государс-
твенных судах был написан
на французском языке.

���
4 июля 2011 года язык

жестов получил статус вто-
рого государственного язы-
ка в Исландии.

���
В китайском письме ие-

роглиф, обозначающий "неп-
риятность, трудность" изоб-
ражается как две женщины
под одной крышей.

���
Большой словарь китайс-

кого языка содержит более
56 тысяч иероглифов, хотя
на практике используется не
более 4000 иероглифов. И
все же образованному че-
ловеку надлежит знать не
менее 5-6 тысяч.

���
В китайском языке "юа-

нем" называют базовую
единицу любой валюты.
Например, доллар США -
это "мэй юань".

���
По-украински Млечный

Путь - "Чумацький Шлях". В
старину на Украине чумака-
ми называли торговцев со-
лью. Видимо, по дороге до-
мой из Таврии они рассы-
пали по небу соль. А Боль-
шую Медведицу на Украине
все еще часто называют
"Давыдовой колесницей".

���
Слово "деньги" произошло

от тюркского "тенге" - мел-
кая серебряная монета в
странах Древнего Востока.
В настоящее время тенге -
денежная единица в Казах-
стане.
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Пятница, 27 июля (болгарское время)

Воскресенье, 29 июля

Пятница, 27 июля (московское время)

Воскресенье, 29 июля

06.00 Новости 06.10 "Гении и злодеи" (12+) 06.35 Фильм Станисла-
ва Говорухина "Десять негритят" (12+) 08.50 "Смешарики. Новые
приключения" 09.05 "Играй, гармонь любимая!" 09.45 "Слово пас-
тыря" 10.00 Новости (с субтитрами) 10.10 "Марианна Вертинская.
Любовь в душе моей" (16+) 11.10 "Теория заговора" (16+) 12.00
Новости (с субтитрами) 12.15 К юбилею Владимира Басова. "Ду-
ремар и красавицы" (12+) 13.20 Владимир Басов, Галина Польс-
ких, Ролан Быков в фильме "По семейным обстоятельствам" 15.40
"Галина Польских. По семейным обстоятельствам" (12+) 16.40 "Ви-
дели видео?" 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.15 Анато-
лий Кузнецов, Павел Луспекаев, Спартак Мишулин в фильме "Бе-
лое солнце пустыни" (12+) 19.50 "Сегодня вечером" (16+) 21.00
"Время" 21.20 "Сегодня вечером" (16+) 22.50 "КВН". Премьер-лига
(16+) 00.20 Сергей Пускепалис, Анатолий Белый, Светлана Ход-
ченкова, Алексей Бардуков, Катерина Шпица в фильме "Метро"
(16+) 02.30 Ежи Штур, Галина Петрова, Николай Караченцов в
фильме "Дежа вю" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Алхимик". Продолжение (12+) 06.00 Телека-
нал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал "Доброе утро"
09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00 "Модный приговор" 12.00 Но-
вости (с субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости
(с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское /
Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.15 Премьера. "Видели видео?" 19.00 "Че-
ловек и закон" с Алексеем Пимановым (16+) 19.55 "Поле чудес"
(16+) 21.00 "Время" 21.25 Праздничный концерт "Звезды "Русско-
го радио" 23.30 Гоша Куценко, Николай Чиндяйкин, Евгений Сиди-
хин, Иван Охлобыстин, Андрей Панин, Олеся Судзиловская в фи-
льме "Мама, не горюй" (16+) 01.05 Владимир Ильин, Наталья Гун-
дарева, Алла Клюка, Борис Щербаков в фильме "Хочу в тюрьму"
(16+) 02.45 Олег Янковский, Людмила Гурченко, Олег Табаков,
Людмила Иванова в фильме "Полёты во сне и наяву" (12+) 04.15
Елена Фадеева, Иннокентий Смоктуновский, Василий Макаров в
фильме "Високосный год" (12+)

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 5 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 4 с 16.10 Т/с "Котовский", 7 с 17.05
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новые
итоги. Live 23.00 Т/с "Чкалов", 1 с 00.00 Т/с "Чка-
лов", 2 с 01.05 "Особое мнение" 02.40 Сквозной
эфир 03.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 03.30
Сквозной эфир 04.50 Сквозной эфир. Гость

05.00 Сквозной эфир. Гость 05.20 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 6 с
10.00 Новые итоги 11.15 Х/ф "Репетитор" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 1 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 5 с 16.05 Т/с "Чкалов", 1 с 17.05 Т/с
"Чкалов", 2 с 18.05 Сквозной эфир. Гость 18.30
Сквозной эфир. Гость 21.25 "Тайм-код" с Влади-
миром Ленским 22.00 Израиль за неделю 23.00
Т/с "Чкалов", 3 с 00.00 Т/с "Чкалов", 4 с 01.00
"Особое мнение" 02.40 Лиза из Сохо 04.00 Т/с
"Главные роли", 2 с 04.10 Т/с "Главные роли", 1 с
04.50 Т/с "Главные роли", 3 с

05.40 Т/с "Главные роли", 4 с 06.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 07.20 Т/с "Главные роли", 6 с 08.15
Мультфильмы 09.05 Т/с "Громовы", 7 с 10.00 Из-
раиль за неделю 11.30 Х/ф "Женский день" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 2 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 6 с 16.05 Т/с "Чкалов", 3 с 18.05 Сквоз-
ной эфир. Гость 22.00 Намедни в караоке 22.30
Т/с "Чкалов", 5 с 23.30 Т/с "Чкалов", 6 с 00.30
Лиза из Сохо 01.00 "Особое мнение" 02.30 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 03.25 Т/с "Парфюмерша", 2 с

RTVI

05.15 Михаил Ножкин, Александр Фатюшин в фильме "Оди-
ночное плавание" 06.00 Новости 06.10 "Одиночное плава-
ние" 07.00 День Военно-морского флота РФ. Праздничный
канал 10.00 Новости (с субтитрами) 10.10 День Военно-мор-
ского флота РФ. Праздничный канал 11.00 Торжественный
парад к Дню Военно-морского флота РФ 12.15 "Цари океа-
нов" (12+) 13.20 "Черные бушлаты". Многосерийный фильм
(16+) 17.00 Михаил Ножкин, Александр Фатюшин в фильме
"Одиночное плавание" (12+) 18.40 "Клуб Весёлых и Наход-
чивых" (16+) 21.00 Воскресное "Время" 21.55 "Клуб Весёлых и
Находчивых". Продолжение (16+) 23.10 "Наши в городе". Кон-
церт (16+) 00.35 Сергей Светлаков, Вера Брежнева, Михаил
Ефремов в фильме "Джунгли" (12+) 02.00 Алексей Булдаков,
Виктор Бычков, Семён Стругачёв в фильме "Особенности
национальной рыбалки" (16+) 03.40 Леонид Бичевин, Анато-
лий Белый в фильме Александра Митты "Шагал-Малевич" (16+)

1 КАНАЛ

Суббота, 28 июляСуббота, 28 июля

Воскресенье, 29 июля

05.00 Пряничный домик 05.30 Дворцы взорвать
и уходить... 06.00 Утро России 10.00 О самом
главном 11.00 Вести 11.40 Вести. Местное вре-
мя 12.00 Судьба человека с Борисом Корчев-
никовым 13.00 60 минут 14.00 Вести 14.40 Вести.
Местное время 14.55 Гении и злодеи 15.25 Скли-
фосовский. Реанимация 17.00 Вести 17.40 Вес-
ти. Местное время 18.00 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 19.00 60 минут 20.00 Вести в 20:00
20.45 Вести. Местное время 21.00 Аншлаг и Ком-
пания 23.35 Веселый вечер 01.20 Елки-палки!..
Х/ф 02.45 Муж счастливой женщины. Х/ф 04.10
Андрей Малахов. Прямой эфир

05.05 Судьба человека с Борисом Корчевни-
ковым 06.00 Счастье есть. Х/ф 09.20 Живые ис-
тории 10.00 По секрету всему свету 10.20 Пяте-
ро на одного 11.00 Вести 11.20 Вести. Местное
время 11.40 Обыкновенный концерт с Эдуар-
дом Эфировым 12.05 Юмор! Юмор!! Юмор!!! 14.05
"Золотой теленок". С таким счастьем - и на экра-
не 14.50 Семья маньяка Беляева. Х/ф 18.05 При-
вет, Андрей! 20.00 Вести в 20:00 20.30 Родное
сердце. Х/ф 23.45 "Россия в моем сердце". Праз-
дничный концерт 01.40 Пираты XX века. Х/ф 03.05
Лесное озеро. Х/ф 04.45 "Золотой теленок". С
таким счастьем - и на экране

05.30 Обыкновенный
концерт с Эдуардом
Эфировым 06.00 Родное
сердце. Х/ф 09.15 Сам
себе режиссер 09.55
Смехопанорама Евгения
Петросяна 10.20 Вести-
Москва 11 .00 Вести
11.20 Утренняя почта
11.50 Когда все дома с
Тимуром Кизяковым 12.40 Я больше не боюсь 20.00
Вести в 20:00 22.00 Воскресный вечер с Владими-
ром Соловьевым 00.25 Ирина 01.15 Мамина любовь.
Х/ф 02.50 Ночной гость. Х/ф 04.20 Жил-был наст-
ройщик... Х/ф

Суббота, 28 июля

Пятница, 27 июля (болгарское время)RTR

Понедельник, 30 июля

Вторник, 31 июля

Среда, 1 августа

Четверг, 2 августа

Понедельник, 30 июля

Среда, 1 августа

Четверг, 2 августа

Понедельник, 30 июля

Вторник, 31 июля

Среда, 1 августа

Четверг, 2 августа

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 Те-
леканал "Доброе утро" 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00
"Модный приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами)
15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Жен-
ское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечер-
ние новости (с субтитрами) 18.15 Премьера. "Видели
видео?" 19.00 "На самом деле" (16+) 20.00 "Пусть гово-
рят" (16+) 21.00 "Время" 21.35 Премьера. Игорь Пет-
ренко, Светлана Иванова в многосерийном фильме "Ал-
химик" (12+) 23.30 Премьера. "Тайны города Эн". Много-
серийный фильм (12+) 00.25 "Время покажет" (16+) 01.20
"Пусть говорят" (16+) 02.15 "Мужское / Женское" (16+)
03.00 "Давай поженимся!" (16+) 03.45 "Алхимик". Много-
серийный фильм (12+)

05.00 Новости 05.05 "Алхимик". Продолжение (12+) 06.00
Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал
"Доброе утро" 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00 "Модный
приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время
покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Да-
вай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+)
17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с
субтитрами) 18.15 Премьера. "Видели видео?" 19.00 "На
самом деле" (16+) 20.00 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Вре-
мя" 21.35 Премьера. Игорь Петренко, Светлана Иванова
в многосерийном фильме "Алхимик" (12+) 23.30 Премье-
ра. "Тайны города Эн". Многосерийный фильм (12+) 00.25
"Время покажет" (16+) 01.20 "Пусть говорят" (16+) 02.15
"Мужское / Женское" (16+) 03.00 "Давай поженимся!"
(16+) 03.45 "Алхимик". Многосерийный фильм (12+)

05.00 Новости 05.05 "Алхимик". Продолжение (12+) 06.00 Те-
леканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00 "Модный приго-
вор" 12.00 Новости 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новос-
ти 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женс-
кое" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости 18.15 Премьера. "Видели видео?" 19.00 "На самом де-
ле" (16+) 20.00 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.35 Пре-
мьера. Виктория Исакова, Александр Лыков, Константин Лав-
роненко, Дарья Мороз, Андрей Смоляков в многосерийном
фильме "Инквизитор" (16+) 23.20 Премьера. "Тайны города
Эн". Многосерийный фильм (12+) 00.20 "Ивар Калныньш. Ро-
ман с акцентом" (12+) 01.15 "Время покажет" (16+) 02.10 "Пусть
говорят" (16+) 03.05 "Давай поженимся!" (16+) 03.50 Много-
серийный фильм "Инквизитор" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Инквизитор". Продолжение (16+) 06.00
Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00 "Модный приго-
вор" 12.00 Новости 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новос-
ти 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женс-
кое" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости 18.15 Премьера. "Видели видео?" 19.00 "На самом де-
ле" (16+) 20.00 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.35 Пре-
мьера. Виктория Исакова, Александр Лыков, Константин Лав-
роненко, Дарья Мороз, Андрей Смоляков в многосерийном
фильме "Инквизитор" (16+) 23.20 Премьера. "Тайны города
Эн". Многосерийный фильм (12+) 00.20 Фильм Валдиса Пе-
льша "Полярное братство" (12+) 01.15 "Время покажет" (16+)
02.10 "Пусть говорят" (16+) 03.00 "Давай поженимся!" (16+)
03.45 Mногосерийный фильм "Инквизитор" (16+)

05.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 06.50 Т/с "Дом на
Озерной", 5 с 07.55 Т/с "Дом на Озерной", 6 с
09.05 Т/с "Громовы", 1 с 10.00 Новые итоги 11.05
"Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.40 Изра-
иль за неделю 12.40 Сквозной эфир. Гость 16.20
Х/ф "Киндер-Вилейское привидение" 18.00 Но-
вости 18.15 Сквозной эфир. Live 19.00 Новости
19.15 Сквозной эфир. Live 20.00 Новости 20.15
Сквозной эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквоз-
ной эфир. Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовс-
кий", 1 с 00.00 Т/с "Котовский", 2 с 01.00 "Осо-
бое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости
03.30 Сквозной эфир

05.45 Сквозной эфир. Гость 06.05 Сквозной эфир
06.30 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 2 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 16.10 Т/с "Котовский", 1 с
17.05 Т/с "Котовский", 2 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 3 с
00.00 Т/с "Котовский", 4 с 00.55 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 09.05 Т/с "Громовы",
3 с 10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35
Сквозной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.15
Т/с "Парфюмерша", 2 с 16.15 Т/с "Котовский", 3
с 17.10 Т/с "Котовский", 4 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 5 с
00.00 Т/с "Котовский", 6 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 4 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 3 с 16.10 Т/с "Котовский", 5 с 17.05
Т/с "Котовский", 6 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новости
23.00 Т/с "Котовский", 7 с 00.00 Т/с "Котовский", 8
с 01.00 "Особое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00
Новости 03.30 Сквозной эфир

05.30 Смехопанорама Евгения Петросяна 06.00 Утро
России 10.00 О самом главном 11.00 Вести 11.40 Вес-
ти. Местное время 12.00 Судьба человека с Борисом
Корчевниковым 13.00 60 минут 14.00 Вести 14.40 Вести.
Местное время 14.55 Дворцы взорвать и уходить...
15.25 Склифосовский. Реанимация 17.00 Вести 17.40
Вести. Местное время 18.00 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 19.00 60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45
Вести. Местное время 21.00 Черная кровь 00.50 Вес-
ти-Санкт-Петербург 01.05 Сати. Нескучная класси-
ка... с Михаилом Швыдким и Артемом Варгафтиком
01.45 Новости культуры 02.05 Батюшка 03.35 Андрей
Малахов. Прямой эфир 04.30 Судьба человека с Бо-
рисом Корчевниковым

05.30 Дворцы взорвать и уходить... 06.00 Утро
России 10.00 О самом главном 11.00 Вести 11.40
Вести. Местное время 12.00 Судьба человека с
Борисом Корчевниковым 13.00 60 минут 14.00
Вести 14.40 Вести. Местное время 14.55 Дворцы
взорвать и уходить... 15.25 Склифосовский. Реа-
нимация 17.00 Вести 17.40 Вести. Местное время
18.00 Андрей Малахов. Прямой эфир 19.00 60
минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Местное
время 21.00 Черная кровь 00.50 Вести-Санкт-Пе-
тербург 01.05 Власть факта 01.45 Новости куль-
туры 02.05 Батюшка 03.35 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 04.30 Судьба человека с Борисом Кор-
чевниковым

05.30 Дворцы взорвать и уходить... 06.00 Утро
России 10.00 О самом главном 11.00 Вести 11.40
Вести. Местное время 12.00 Судьба человека с
Борисом Корчевниковым 13.00 60 минут 14.00
Вести 14.40 Вести. Местное время 14.55 Дворцы
взорвать и уходить... 15.25 Склифосовский. Ре-
анимация 17.00 Вести 17.40 Вести. Местное время
18.00 Андрей Малахов. Прямой эфир 19.00 60
минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Местное
время 21.00 Черная кровь 00.50 Вести-Санкт-
Петербург 01.05 Линия жизни. Алексей Герман-
младший 02.00 Новости культуры 02.20 Батюш-
ка 03.55 Андрей Малахов. Прямой эфир

Вторник, 31 июля

05.00 Пряничный домик 05.30 Дворцы взорвать и ухо-
дить... 06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.40 Вести. Местное время 12.00 Судьба че-
ловека с Борисом Корчевниковым 13.00 60 минут
14.00 Вести 14.40 Вести. Местное время 14.55 Дворцы
взорвать и уходить... 15.25 Склифосовский. Реани-
мация 17.00 Вести 17.40 Вести. Местное время 18.00
Андрей Малахов. Прямой эфир 19.00 60 минут 20.00
Вести в 20:00 20.45 Вести. Местное время 21.00 Чер-
ная кровь 00.50 Вести-Санкт-Петербург 01.05 Искус-
ственный отбор 01.45 Новости культуры 02.05 Батюшка
03.35 Андрей Малахов. Прямой эфир 04.30 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым

Бедная Маша
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18. ГЛАМУР

Леонид Агутин и Анжелика Варум:
21 год вместе
Союз Леонида и Анжелики - один из самых

крепких среди отечественных звезд. Более 20
лет они доказывают, что личная и профессио-
нальная жизнь могут гармонично сосущество-
вать вместе. Все началось в 1997 году, когда
Анжелика и Леонид решили спеть дуэтом. Твор-
ческий союз в скором времени перерос в се-

мейный. "Я как-то вдруг осознал: когда мы воз-
вращались с совместных гастролей - я ни дня
не могу без нее, мне очень хочется, чтобы она
была рядом. Всегда", - рассказал Агутин о сво-
их чувствах к Варум. Поженились влюбленные
лишь в 2000 году: к тому времени они уже вос-
питывали дочь Елизавету.

Конечно, в их жизни так же, как и у любой
другой пары, случались сложности. Однажды они
даже разошлись, но сумели прожить друг без
друга всего пару дней.

Юлия Высоцкая и Андрей Кончаловский:
22 года вместе

5 êðåïêèõ çâåçäíûõ ñåìåé
Их история любви началась в 1996 году. Анд-

рей и Юлия столкнулись в лифте на кинофести-
вале в Сочи, и с тех пор больше не расстава-
лись. Через два года режиссер и актриса по-
женились, а еще через год у супругов родилась
дочь Маша. В 2003 году Высоцкая и Кончаловс-
кий вновь стали родителями - у них родился
сын Петр. Казалось, что их семейное счастье
будет длиться всегда. Но в 2013 году в семье
Андрея и Юлии случилась трагедия: их дочь Ма-
ша получила серьезную травму в автомобиль-
ной аварии. Девочка до сих пор не вышла из
комы.

Несмотря на тяжелое испытание, супругам уда-
лось сохранить свои отношения - они не отда-
лились, а продолжили поддерживать и любить
друг друга.

Елена и Дмитрий Маликовы:
26 лет вместе
История любви Елены и Дмитрия похожа на

сюжет мелодрамы: в 1992 году певец увидел
фотографию будущей жены в альбоме одного из
своих знакомых, и захотел во что бы то ни ста-
ло познакомиться с Еленой. Знакомство обер-

нулось счастливой историей любви, которая
длится уже больше 25 лет. Влюбленные поже-
нились в 2000 году, сразу же после рождения
дочери Стефании. Супругам удалось сохранить
и приумножить любовь и трогательное отноше-
ние к друг другу, а в 2018 году они во второй
раз стали родителями - у них родился сын Марк.

Екатерина и Александр Стриженовы:
34 года вместе
Екатерина и Александр встретились, когда им

было всего 14 лет. Будущие супруги познакоми-
лись на съемках фильма "Лидер". Несмотря на
столь юный возраст и Екатерина, и Александр

сразу поняли, что им суждено быть вместе. Так
что как только им исполнилось 18, влюбленные
официально оформили свои отношения и обвен-
чались. Кстати, на венчании настоял Александр.
По словам Екатерины, их брак далеко не иде-
альный - случаются и ссоры, и выяснения отно-
шений, однако любовь преодолевает все невз-
годы. В браке у Стриженовых родились две до-
чери - Анастасия и Александра. А в апреле 2018
года Екатерина и Александр впервые стали ба-
бушкой и дедушкой.

Михаил Боярский и Лариса Луппиан:
40 лет вместе
Михаил и Лариса - настоящие "семейные" ре-

кордсмены: они счастливы в браке вот уже 40
лет. Все началось в театре имени Ленсовета:
именно здесь Лариса и Михаил, будучи еще сту-
дентами, вместе играли в спектакле. Чувства,
возникшие на сцене, переросли в большую лю-
бовь. Супруги прошли через многие трудности,
даже были на грани развода, но несмотря ни
на что Михаил и Лариса сумели сохранить свою
семью и вырастить двух прекрасных детей -
Сергея и Елизавету.

Известный украинский ар-
тист Андрей Данилко, ко-
торый завоевал популярность
публики благодаря образу
Верки Сердючки, рассказал,
как заработал первые день-
ги и впервые знакомился с
известными людьми. Об этом
он сообщил в интервью из-
данию "Сегодня". Как извес-
тно, в юности Данилко брал
интервью у известных личнос-
тей, публикуя их в газете
"Комсомолец Полтавщины".

"Ой, ну фраза "Я брал ин-
тервью" - это громко сказа-
но. Это было больше жела-
ние мальчика прикоснуться к
известным артистам. Это
был конец 80-х, время, ког-
да гремели "Ласковый май",
"Мираж". А тут возможность
с ними пообщаться вживую!
Анжелика Варум, Сергей Че-
лобанов, Наталья Гулькина",
- вспомнил он.

Андрей признался, что
единственный человек, ко-
торый вспомнил его с тех
времен, был Андрей Разин
(российский политик, мене-
джер, певец и музыкальный
продюсер, наиболее из-
вестный по работе с группой
"Ласковый май"). "На дворе
были 2000-е, Сердючка - на
волне мегапопулярности, и с
того интервью прошло боль-
ше 15 лет. Волей случая мы

Àíäðåé Äàíèëêî ïîäåëèëñÿ âîñïîìèíàíèÿìè

оказываемся с Разиным в од-
ной машине, и я ему расс-
казываю всю эту историю,
как я брал у него интервью,
будучи еще подростком. Он
в шоке и говорит: "А я помню
тебя, кажется. Это ты был в
зеленой рубашке и джинсах
"мальвина"? Представляете?
То есть он запомнил меня! И,
наверное, еще и потому, что
у меня был такой сиротский
вид, который за мной закре-
пился, и в дальнейшие годы
я так и одевался. Помню, все
стояли с микрофонами, а я -
с тетрадкой по товароведе-
нию, потому что учился в тор-
говом СПТУ. И, наверное, ин-
тервью он мне дал больше
из-за жалости. И не только,
кстати, он", - делится воспо-
минаниями Данилко. Также

артист рассказал, как на его
программу "СВ-шоу" впервые
пришла известная личность
- советская певица и актри-
са Людмила Гурченко.

"В тот момент мне не было
страшно, я просто стеснял-
ся. Помню, меня к ней под-
вели, я стоял такой перепу-
ганный. Она на меня гляну-
ла и сказала: "Ладно, сни-
маюсь". Думаю, она нас
просто пожалела. В этой
программе она была насто-
ящей актрисой, а я - вот та-
кое чудо в перьях. Еще и
безумно зажатый. И вот,
чтобы хоть как-то спасти
финал программы, Людми-
ла Марковна сказала: "Иди,
сынок, ложись уже рядом" -
и мы легли. То есть она са-
ма отрежиссировала этот
момент и таким образом мне
помогла", - признался ар-
тист.

После этой программы
другие артисты начали
быстрее соглашаться на учас-
тие в программе.

"В итоге у нас появилось
действительно много крутых
артистов - Михаил Пуговкин,
Ольга Аросева, Светлана Не-
моляева, Спартак Мишулин,
Александр Демьяненко. Кста-
ти, мне всегда было интерес-
но общаться именно с артис-
тами, а не с музыкантами.

Äî÷ü Ìàëèíèíà ïîøëà ïî ñòîïàì îòöà
Жена Александра Малинина Эмма опубликовала в сво-

ем Instagram видео, на котором запечатлена ее дочь Ус-
тинья. 17-летняя девушка выпустила клип на свою соль-
ную композицию "Лев Толстой". Пользователи Сети восхи-
тились как вокальными данными, так и красотой и инди-
видуальностью Устиньи. "Прекрасный голос и чудесная де-
вочка", "Очень хорошая песня, умничка Устинья. Это счастье
и ваша родительская заслуга", "Какие же у вас талант-
ливые дети", "Девочка из прошлых веков с индивидуальным
голосом и сказочной внешностью!" -написали в коммента-
риях подписчики Эммы. Александр и Эмма поженились в
1990 году, в 2000 году у пары родились двойняшки Усти-
нья и Фрол. У супруги артиста также есть старший сын от
предыдущего брака Антон, Малинин его усыновил, когда
женился на Эмме. Сам Малинин был женат трижды, от
первого брака у него есть взрослый сын Никита, певец и
композитор, выпускник "Фабрики звезд". От второй жены,
певицы Ольги Зарубиной, у Александра есть дочь Кира.
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19. ПОКОЛЕНИЕ ХХІ

В периода от юни до сеп-
тември в продължение ве-
че на няколко години в Ру-
сия се провеждат младеж-
ки образователни форуми.
Тази година те са 14. В тях
участват младежи на въз-
раст от 18 до 35 години, за-
ети в различни сфери - доб-
роволчество, култура, ико-
номика, политика, бизнес,
спорт, наука и др. Това са
студенти, аспиранти, служи-
тели в държавни и частни
организации и предприятия.
Всички те подават заявки и
преминават подбор за учас-
тие в съответните смени на
лагерите или както ги нари-
чат - форумите.

Тези форуми фактически
са образователни площадки
за диалог, за обмяна на опит,
за общуване с експерти и
стартиране на авторски про-
екти в различни сфери. Ос-
новата цел е подкрепа на
младежките инициативи, съ-
действие за самореализация
на младите хола, повишава-
не равнището им на компе-
тенция и навици.

Освен това, в рамките на
форумната кампания, се про-
вежда Общоруски конкурс за
младежки проекти. Участни-
ците във форумите предста-
вят свои идеи и получават
финансова подкрепа за реа-
лизацията й. Експерти на фе-
дерално равнище избират
проектите кандидати за гран-
тове. В цялата тази дейност
активно участва Федерална-
та агенция за работа с мла-
дежта (Россмолодежь).

Лагерите са три вида - меж-
дународни, общоруски и ре-
гионални. Международните
младежки лагери са "Евра-
зия", Территория инициатив-
ной молодежи "Бирюса", "Ал-
тай. Точки роста", "Байкал".

Сред вече наложилите се
като особено популярни от
общоруските лагери е нап-
ример "Территория смыслов",
който се провежда край
Клязменското водохранили-
ще. В него всяка смяна е пос-
ветена на отделна тема. Тази
година това са възможнос-
тите за развитие на студент-
ските обединения, образова-
не на бъдещето, цифров свят,
поколение на добрата воля,
ефективна политика и пр.

Лагерът "Таврида" привли-
ча творческата младеж, а
"Амур" е с тематика "Човеш-
ки капитал" и " Инженери на
бъдещето". Сред популярни-
те е и лагерът "Балтийский
Артек".

Северозападният федера-
лен окръг организира лаге-
ра "Ладога", Приволжският
федерален окръг събра мла-
дежите на "Волга", а Северо-
кавказкият - на младежкия
форум "Машук", в Южния фе-
дерален окръг се провежда
лагерът "Ростов". В Уралския
федерален окръг "Утро-2018"
е обявил смени по тематика:
Урал: патриотичен, полити-
чески, екологичен, творчес-
ки, международен, медиен,
Урал: доброволчески, пред-
приемчив, исторически, ар-
ктически, трудов, техногенен.

Важна особеност на всич-
ки тези форуми е, че като
лектори, ръководители на
мастер класове и гости учас-
тват най-изявени в своята

Ìëàäåæêèòå ôîðóìè - íà÷èí çà
ëè÷íîñòíî è ïðîôåñèîíàëíî èçðàñòâàíå

област личности, държавни
и политически дейци от фе-
дерално и регионално рав-
нище, бизнесмени. Прези-
дентът Путин всяка година
също гостува на някой мла-
дежки форум.

���
В Хабаровския край, в

ски курорта "Холдоми", се
проведе общоруският обра-
зователен форум "Амур". Във
форума, който се провежда
от 2016 г., участваха над 1000
младежи и от други региони
на Русия. "Амур" дава въз-
можност за дискусии по въп-
росите за развитието на Да-
лечния изток - приоритетна
задача за руските власти, за
начинаещи предприемачи и
общественици с помощта на
експерти да сформират и ре-
ализират свои проекти.  Кон-
цепцията е целият образо-
вателен блок и извънучеб-
ната програма да са свър-
зани с обсъждане на въп-
росите за създаване на ком-
фортна среда за младежта
от Далечния изток. Тази го-
дина се работеше по прог-
рамите "Далекоизточен хек-
тар", свободно пристанище

Владивосток, територии за
изпреварващо социално-ико-
номическо развитие. Оцен-
ка за проектите даваха екс-
перти от федерално равни-
ще, а победителите получи-
ха съответно 100, 200 и 300
хиляди рубли за реализация
на проектите си.

Втората смяна бе посве-
тена на човешкия капитал,
социалната инфраструктура
и доброволческото движе-
ние. Третата смяна е "Ин-
женери на бъдещето", кои-
то обсъждаха и работиха по
създаване на нови инфрас-
труктурни обекти и разви-
тие на териториите.

Една от участничките в
"Амур" през миналата година
- Яна Джан-Ша, разказва как
форумът й помогнал да се за-
еме със свой бизнес. Тя
пристигнала в лагера с
прекрасни акварели на дале-
коизточни горски плодове и
треви и с желанието, но без
ясна идея как да ги използва
в актуален за региона биз-
нес. В лагера експертите й
помогнали да оформи идеята
си в проекта "Кабарга-трово-
вед" и да спечели грант от 100
хиляди рубли. Става дума за
създаване на рисунки на да-
лекоизточни растения и суве-
нирна продукция с тези изоб-
ражения, които подчертават
уникалността на региона и
разнообразието на местната
флора - хубав сувенир за все-
ки от Далечния изток.

Младежи от Комсомолск
на Амур също спечелили

грант за реализация на своя
проект - почистване от от-
падъци на природни забе-
лежителности и след това
провеждане на фестивали и
концерти далеч от цивили-
зацията. За една година ве-
че са проведени няколко та-
кива фестивала.

Благодарение на форума
"Амур" миналогодишната учас-
тничка Валерия Рябуха от се-
лището Солнечний в Хабаров-

скя  променила живота си.
Тя имала идея да създаде
център за рехабилитация на
деца с ДЦП, нарушение на
опорно-двигателния апарат и
инвалиди и да се занимава с
това на безвъзмездна осно-
ва. Валерия получила най-го-
лемия грант - от 300 хиляди
рубли, за реализация на про-
екта си. Вложила парите за
собственото си обучение и за
закупуване на тренажори и
специални гимнастически ха-
маци. Валерия и сега работи
в местната администрация,
но цялото си свободно вре-
ме посвещава на рехабили-
тацията на деца.

���
В смяната "Нови възмож-

ности за развитие на студен-
тските обединения" в "Тер-
ритория смыслов на Кляз-
ме-2018" две студентки - Та-
тяна Зорина и Юлия Хори-

"Амур" - Далечният изток - територия на младостта

дейци на културата и изкус-
твата - вокалисти, рапъри,
музиканти и хореографи на
народни танци, майстори на
народни занаяти на възраст
от 18 до 30 години - всичко
450 души от цяла Русия. За-
дачата им бе да представят
народното творчество като
тенденция за младежта, ко-
ято способства за укрепва-
не на руската идентичност
въз основа на традиционни-
те културни ценности на на-
родите на РФ. Такава смяна
се проведе за първи път в
лагера "Таврида". В тематич-
ните направления бяха вклю-
чени Школа по фолк на гру-
пата "Веданъ Клодъ", Школа
за народни танци "Берьозка",
Ателие на танца на Ала Ду-
хова Todes, Школа за народ-
ни занаяти и бижутерия, Ате-
лие за експериментално
творчество и много други.

В края на смяната участ-
ниците представиха отчетен
концерт "Народите на Русия"
и подредиха изложба "Град
на занаятите". Грантовете за
младежките проекти бяха от
1000 до 1 милион рубли. Ху-
дожникът-реставратор на
древноруски произведения
на изкуството Арсенийъ
Смаков от Третяковската га-
лерия получи заветния
грант от 1 милион рубли за
проекта си "Фолк-кемп на
Русском Севере под обла-
ками-2019". Мястото на про-
веждането е край Бяло мо-
ре, в село Болшой Бор в Ар-
хангелска област.

Тази година форумът се
провежда на шест смени, с
участието общо на над 3000
младежи - архитекти, кине-
матографисти, поети, режи-
сьори, музиканти, добровол-
ци и мениджъри в сферата
на културата и изкуствата
от цяла Русия.

���
В международния форум

"Байкал 2018" от 29 юни до 6
юли участваха 550 младежи
от Австралия, Беларус, Ка-
захстан, Киргизстан, Латвия,
Украйна и Южна Корея. На
форума заниманията бяха в
10 направления: "Цифров
Байкал", "Доброволчество",
"Кариера", "Екология", "Диа-
лог на културите" "Политика",
"Младежко предприемачест-
во", "Медии", "Патриотика",
"Наука и технологии". Младе-
жите бяха на екскурзия на
остров Олхон, посадиха дър-
вета на брега на езерото
Байкал и дори се потопиха
във водите му с акваланг.
Впечатленията и спомените,
разбира се, са неизчерпае-
ми и завинаги!

на, представяха Нижегород-
ска област и своя Нижего-
родски институт по управле-
ние. Новост за форума тази
година бяха тренд сесиите,
на които участниците разг-
леждаха съвременни тенден-
ции за развитие на студент-
ските обединения на глобал-
но, федерално и локално
равнище, акцентираха на
проблемите и формулираха
пътища за решаването им.
Младежите имаха възмож-
ност да се запознаят със
зам.-кмета на Москва Анас-
тасия Ракова, с хокеиста
Александър Овечкин, с ак-
тьора и композитор Максим
Бобков, с журналиста и спе-
циалист по оцеляване Тимо-
фей Баженов и други личнос-
ти. Те споделяха своя опит,
даваха съвети как човек да
постигне успех, мотивираха
младежите за професионал-
но и личностно израстване.

"Территория смыслов" ти
дава вектор за развитие в
живота, учи те да осъзнаваш
възможностите си, да си пос-
тавяш цели и да се стремиш
да ги постигнеш. Незабрави-
мо е времето, прекарано на
форума в прекрасно място с
прекрасни хора от различни
кътчета на страната. Това е
безценен опит и спомен за
цял живот!", казва третокур-
сничката Татяна Зорина.

"Всеки ден от смяната бе
интересен и продуктивен.
Общуването с компетентни
специалисти, участието в
мастер класове, море от
емоции и впечатления - то-
ва ти дава криле за нови
дела!", споделя първокурс-
ничката Юлия Хорина.

���
На 21 юли във форума

"Таврида" в Крим бе закри-
та Народната смяна "Вмес-
те" и традиционно бяха раз-
гледани резултатите. Тази
първа смяна обедини млади

"Байкал 2018"
събра 550
младежи от
осем страни

През август миналата година
президентът Владимир Путин

гостува на участниците
в "Таврида" в Крим
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Русия, Украйна и Европей-
ската комисия стигнаха до
съвместното решение да бъ-
де разработена пътна карта
за бъдещи преговори, на ко-
ито страните да обсъдят
транзита на руски газ към
Европа през Украйна след
2019 година, когато изтича
договорът между "Газпром" и
"Нафтогаз". Това стана ясно
от състоялата се преди сед-
мица в Берлин тристранна
среща. Целта на преговори-
те е да бъде намерено на-
деждно решение, което да е
в интерес на двете страни,
съобщи германското минис-
терство на енергетиката.

"Очакваме, че дискусиите,
които ни предстоят, ще бъ-
дат трудни, но е възможно
решението да бъде намере-
но. Ако се постигне консен-
сус, това ще бъде важен сиг-
нал, който би подкрепил
Минския мирен процес", за-
яви министърът на икономи-
ката и енергетиката на Гер-
мания Петер Алтмайер.
Именно неговото ведомство
беше домакин на срещата.
В нея участваха руският
енергиен министър Алексан-
дър Новак, украинският ми-
нистър на външните работи
Павел Климкин и еврокоми-
сарят за Енергийния съюз
Марош Шефчович.

Еврокомисията играе роля-
та на посредник в разгово-
рите между Москва и Киев.
Шефчович коментира, че вре-
мето притиска страните и до
1 януари 2020 година трябва
да има дългосрочно решение
за транзита на газ през Ук-

Трети реактор на Южно-
украинската АЕЦ (ЮУАЕЦ),
която се намира в Никола-
евска област, е била за
първи път заредена напъл-
но с гориво от американс-
ката компания "Уейстингха-
ус", съобщиха от предприя-
тието, цитирано от руското
издание "Взгляд".

Реакторът е бил включен
отново в енергийната сис-
тема след плановото спира-
не на 16 юли. Преди това в
него в смесен цикъл се е
използвало смесено гориво
- и от руската компания
ТВЕЛ, и от "Уейстингхаус".
В момента в ръководството
на ЮУАЕЦ се обсъжда по-
нататъшният преход към
американско гориво.

"Взгляд" задава въпроса
каква е крайната и истинс-
ка цел на този не безопа-
сен експеримент. Другите
страни като Унгария или
България просто отказват
на американците, защото це-
нят собствената си сигур-
ност. Опитите на американ-
ците да зареждат гориво в
съветските реактори в Ук-
райна вече неведнъж дове-
доха до инциденти. В про-
дължение на дълги години
обаче американската ком-
пания продължи да търси
подход към съветските ре-
актори.

Òðóäåí ïàçàðëúê çà óêðàèíñêàòà òðúáà
В Берлин започнаха тристранни преговори за
продължаване на договора с Русия за транзита

райна и затова очакванията
са преговорите да бъдат мно-
го сложни. "Доволен съм, че
сложихме началото на този
тристранен процес с Русия и
Украйна, защото времето те-
че бързо. В края на 2019 го-
дина приключва сегашният
договор за транзит между Ру-
сия и Украйна и дотогава
трябва да постигнем спора-
зумение за след 2020 г", ка-
за Шефчович.

Участниците в срещата са
изложили своите позиции и
на тяхна основа трите стра-
ни ще водят предстоящите
преговори. Предвижда се те
да започнат през есента на
равнище експерти. На съв-
местната пресконференция
след разговорите между Вла-
димир Путин и Доналд Тръмп
в Хелзинки руският прези-
дент за пореден път увери,
че Русия е готова при вза-
имоизгодни условия и при
икономическа целесъобраз-
ност транзитът през Украй-
на да продължи и след изг-
раждането на газопровода
"Северен поток-2".

Какво означава това по-
ясни още през април шефът
на "Газпром" Алексей Милер.
Той коментира, че компани-
ята може да запази достав-
ките през Украйна в обем
около 10-15 млрд. куб. м го-
дишно, "ако украинската
страна докаже икономичес-
ката целесъобразност на но-
вия договор". Според него
"Газпром" се преориентира
на север и няма да има ре-
сурси, а и смисъл, да се под-
държат сегашните нива на

доставки през газопроводи-
те, минаващи на украинска
територия. Миналата година
по тях за Европа са били
доставени 93 млрд. куб. м и
таксите, които Киев е полу-
чил от руската газова ком-
пания за транзита, са били
около 3 млрд. долара. Тък-
мо на тези 3 млрд. долара
се дължи настървението, с
което Киев и Брюксел за-
щитават позицията транзи-
тът през Украйна да продъл-
жи. Но след като обемът на
доставките намалява над 6
пъти, толкова по-малка ще
бъде и сумата, която Киев
ще прибира от такси.

Проблемът с "целесъоб-
разността" има няколко из-
мерения. Първо, това е пла-
чевното състояние, в което
се намира цялата газотран-
спортна система (ГТС) на Ук-
райна. През всичките годи-
ни на нейната независимост
нито едно правителство не
положи усилия и не отпусна
средства за нейната подд-
ръжка и модернизация. Те
все се надяваха, че това ще
направи някой отвън. Същев-
ременно отхвърлиха предло-
жението на Москва акции от
ГТС да бъдат разделени меж-
ду Украйна, Русия и ЕС и та-
ка средствата и отговорност-
та за нейното състояние съ-
що да бъдат солидарно по-
делени. Киев обаче искаше
да запази цялата собстве-
ност, но да не плаща нищо,
за да продължи да събира
цялата такса от транзита.
Второ, практиката показа,
че запазвайки цялата собс-

твеност върху тръбите, влас-
тите в Киев - които и да са
те, използват ГТС за поли-
тически шантаж. Това с осо-
бена сила изпитаха на свой
гръб страните от Източна и
Югоизточна Европа, които
получават руския газ само
през Украйна.

Всъщност оттук произти-
ча и третото - единствено ра-
ционално, измерение на
проблема: България би би-
ла напълно отрязана от дос-
тавките на газ, ако транзи-
тът през Украйна спре. За-
това изграждането на кон-
верторни връзки със съсед-
ните балкански и централ-
ноевропейски страни е край-
но необходимо и трябва
спешно да се реализира. Фи-
зически обаче е невъзмож-
но това да стане до края на
2019 г. Ето защо на първо
време определени обеми ще
продължат да се доставят
през Украйна, но това няма
да трае безкрайно. Защото
"целесъобразността" в из-
ползването на разнебитена-
та украинска ГТС ще изгуби

и последните си аргументи.
Една от причините за вре-

менното запазване на тран-
зита през Украйна е чисто
политическа и камуфлажна.
Да се лиши в момента Киев
от доход от транзита би би-
ло удар за режима, който до-
веде до крах икономиката на
страната. А него на власт го
доведоха и вече над четири
години го крепят същите те-
зи лидери от ЕС, които сега
се чудят как да се отърват
от него, но без да си под-
ронват авторитета. Такъв е
подтекстът на обещанието,
което Еврокомисията дава
на Киев. В Брюксел обаче
не трябва да забравят, че в
случая думата на "Газпром"
е решаваща. Пазарлъкът,
който започна, въобще не е
за европейската енергийна
сигурност, а за гарантиране-
то - макар и временно, на
някакъв доход в украинския
бюджет. Колкото до "сигна-
лите в подкрепа на Минския
процес", за които говорят в
Берлин, те са само словес-
на еквилибристика.

Страницата подготви
Светлана Михова

Îïàñíèòå åêñïåðèìåíòè íà "Óåéñòèíãõàóñ"

Целта на американците е
ясна. "Уейстингхаус" иска да
усвои нови технологии, като
използва реакторите в Ук-
райна за експериментална
площадка, и да изтласка
конкурента си "Росатом" от
традиционните му пазари.
След Украйна, американци-
те, разбира се, ще искат да

заменят горивото в съветс-
ките и руските реактори и
в други страни. "Уейстингха-
ус" ще се опита да влезе на
пазарите на Унгария, Чехия,
България, където има съвет-
ски блокове. Това наистина
са много атрактивни и обе-
щаващи пазари. Какво ще
получи самата Украйна от

зареждането на съветските
атомни електроцентрали с
американско гориво? Нищо
повече от главоболия.

Киев твърди, че получава
алтернативен доставчик на
ядрено гориво за своите
АЕЦ. Но в това няма ника-
къв икономически смисъл.
Цените не се променят, тъй

като "Уейстингхаус" има съ-
щата структура на разходи-
те както на подразделение-
то на "Росатом" - ТВЕЛ.

"Росатом" вече има отго-
вор на действията на "Уейс-
тингхаус". Скоро ще започ-
не реализацията на проект
на "Росатом" в Швеция за
доставка на руското ядре-
но гориво "ТВС-Квадрат" за
реактора на АЕЦ "Рингхалс",
който използва водни реак-
тори под налягане (PWR),
западен образец, върху ко-
ито "Уейстингхаус" се специ-
ализира. По света такива
реактори тип PWR са пове-
че от 200.

За шведите - за разлика
от украинците, такава ди-
версификация на доставчи-
ка има търговски смисъл -
руското ядрено гориво ще
увеличи икономическата
ефективност на експлоата-
цията на централата. "Аме-
риканците проникват в тра-
диционния пазар на "Роса-
том". "Росатом" също се по-
явява на западните пазари.
Ако това състезание е чес-
тно, а не, както в случая с
Украйна, политически моти-
вирано, тогава няма нищо
лошо в конкуренцията", смя-
та експертът по ядрената
енергетика Алексей Анпило-
гов, дълги години работил в
системата на украинските
АЕЦ.

Южноукраинската АЕЦ
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Един от най-авторитетни-
те европейски музикални
фестивали - Verbier Festival
в Швейцария, тази година
чества 25-годишен юбилей.
Той бе открит с концерт на
Фестивалния оркестър под
диригентството на Валерий
Гергиев. В програмата, отк-
риваща юбилейния сезон,
маестрото бе включил рус-
ка музика - "Шехеразада" на
Николай Римски-Корсаков и
"Симфоничен диптих" на Ро-
дион Шчедрин. За концерта
пристигнаха самият компо-
зитор Родион Шчедрин и ви-
цепремиерът на правителс-
твото на РФ Олга Голодец,
както и многобройни руски
приятели на фестивала.

В програмата освен руска
музика, прозвучаха и произ-
ведения на европейски авто-
ри - Менделсон, Сен-Санс,
американска музика - Бърн-
стейн, симфонични партиту-
ри и концерти със солисти.

Âàëåðèé Ãåðãèåâ ñòàíà ðúêîâîäèòåë
íà Ôåñòèâàëíèÿ îðêåñòúð âúâ Âåðáèå

Прити Йенди - звезда от световна величина, се представи с
оркестъра на Вербие под ръководството на Валерий Гергиев

Следвайки традициите на
фестивала заедно с големи-
те имена на сцената да се
изявяват млади музиканти,
Гергиев представи с оркес-
търа на Вербие Даниел Ло-
закович (цигулка), Джордж
Ли (пианист, лауреат на кон-
курса "Чайковски") и Прити
Йенди (сопрано). Както от-
беляза Валерий Гергиев
"именно това ме привлича
във фестивала във Вербие
- постоянното обновление,
участието на млади музикан-
ти в програмата. Първите си
стъпки Лозакович направи
с мен. И Даниел Трифонов
получи навремето Гран при
на конкурса "Чайковски" от
моите ръце. Струва ми се,
че това е принцип и той е
много действен - изявени
музиканти и почти студенти
да участват в една програ-
ма. Именно затова фести-
валът във Вербие е инова-
ционен проект".

Ръководителят на фести-
вала Мартин Енгстрьом на
свой ред отбеляза, че Вер-
бие винаги е бил под голя-
мото влияние на руските му-
зиканти - още от първото
издание през 1994 г., кога-
то на неговата сцена са се
изявили Максим Венгеров,
Евгений Кисин, Юрий Темир-
канов, Юрий Башмет. Мно-
зина от тях участват и в
юбилейната програма - в га-
ла-концерта на 25 юли в
Salle Des Combins. Но спо-
ред Енгстрьом главният век-
тор днес е образователна-
та програма, която работи
във формата на академия и
мастер класовете на извес-
тни музиканти.

Фестивалът продължава
две седмици и ще събере
на сцената си не само пос-
тоянни участници, но и мно-
го дебютанти. Това е сама-
та същност на алпийския му-
зикален фестивал.

Руската журналистка и пи-
сателка Анна Старобинец
стана лауреат на Европейс-
ката премия в областта на
научната фантастика (ESFS
Award) в номинацията "Най-
добър писател". Тя е извест-
на с произведенията си:
сборник мистични повести и
разкази в жанра "лиричен хо-
рър" (жанр в киното и лите-
ратурата, филм или произве-
дение на ужасите)"Пере-
ходный возраст", с романа
"Убещиже 3/9", със сборни-
ка "Резкое похолодание", с ан-
тиутопията "Живущий", която
бе в шорт листата на Нацио-
налния бестселър за 2012 г.,
"Первый отряд. Истина.", със
сборника "Икарова железа".

"Ние (фантастите) отдавна
не сме получавали между-
народни награди, затова не
усещам нищо друго, освен
радост за Анна Старобинец.
Тя е много трудолюбив ав-
тор, произведенията й са

В Екатеринбург в навечерието на деня в
памет на Висоцки (25 юли) пред небостър-
гача, носещ неговото име, бе открит ориги-
нален паметник. Скулптурната композиция
представлява десетметрова метална лента
с цитати от песни на Владимир Висоцки.

"Това е паметник не толкова на поета,
колкото на неговите песни, които се разп-
ространяваха по цялата страна на магне-
тофонни и киноленти. Композицията е "жи-
ва" и "говореща" - през два-три месеца ще
сменяме буквите и ще правим актуални с
времето цитати от песните на Висоцки",
пояснява идейният вдъхновител на арт
обекта Андрей Гавриловски - изключите-
лен почитател на творчеството на поета.

Именно благодарение на Гавриловски
през 2010 г. 54-етажният небостъргач бе
наречен в чест на Владимир Висоцки. В
него е открит музей на легендарния ар-
тист, където са изложени негови лични ве-
щи, включително и "мерцедесът". Напълно
е пресъздадена хотелската стая, в която
Висоцки е живял по време на гастролите
си в Свердловск през 1962 г. Най-ценният
експонат е автографът на Висоцки върху
последното му стихотворение.

Близо до небостъргача в центъра на Ека-
теринбург има паметник на артиста - обик-
новен щастлив човек с китара и любимата

Ïîäðåäèõà ìóçåé íà
äåòñòâîòî îò ìèíàëèÿ âåê

В Калининград бе открит музей на съветското изкуство
на базата на Балтийския федерален университет "Еману-
ил Кант". В аудиторията са подредени около две хиляди
експоната, предадени в дар на музея от сътрудници на
университета, студенти и жители на града.

"Тази кукла ми подариха за моя пети рожден ден - раз-
казва първият зам.-ректор на университета Ирина Кус-
ка. - Така стана, че родителите и приятелите ми подариха
еднакви кукли, а хората не можеха да се снабдят и с
една такава. Оттогава куклата е в дома ми и е такъв
спомен, с който ми е много трудно да се разделя".

Част от музея е във виртуалната реалност. С помощта
на специален шлем всеки желаещ може да "влезе" в стаи

от 40-50-60-те години на миналия век. Освен това, на
посетителите се предлага да прочетат любими детски книж-
ки и да видят любими филми.

"Музеят позволява да оживеят детските спомени, които
се асоциират с нещо добро, мило, родно и много ярко -
казва зам.-ректорът по социалните комуникации на уни-
верситета Ефим Фидря. - Според мен форматът е наме-
рен много успешно - всеки от експонатите има своя исто-
рия. Освен това, "живите" експонати много удачно се съ-
четават със съвременните технологии".

Предвижда се в музея да се провеждат лекции, семи-
нари, киносеанси, литературни вечери, театрализовани
представления за възрастни и деца. Малчугани от детски
градини вече прочетоха в музея "Денискины рассказы" на
Виктор Драгунски и гледаха филм, заснет по мотиви на
това произведение.

"През септември започваме активно сътрудничество с
училищата - казва създателят на музея, директор на науч-
но изследователския Център по социално-хуманитарна ин-
формация Елена Баранова. - Тук ще се провеждат практи-
чески занимания по история на Русия и по литература. В
перспектива разчитаме да разширим музея със съседната
аудитория, като я превърнем в стилизирана лекционна за-
ла от 70-80-години на ХХ век".  Според Ирина Кукса това
не е просто музей, а пресъздаване на нашето минало по
всички закони на научната реконструкция. Целта на про-
екта е да покаже, че културният пласт на неотдавнашното
съветско минало е бил значително по-богат и интересен,
отколкото си го представят днешните поколения.

Àííà Ñòàðîáèíåö ïîëó÷è åâðîïåéñêî ïðèçíàíèå

преведени в чужбина и
участват в различни фести-
вали, затова наградата й е
съвсем заслужена. Може би
дори тя е по-известна в Ев-
ропа, отколкото в Русия - в
Естония, например, тя има
свой фен клуб", коментира
писателят и сценарист Анд-
рей Рубанов.

Премията се връчва вед-

нъж на две години в рамки-
те на най-големия междуна-
роден конвент (изборен ор-
ган с особени законодател-
ни пълномощия) за фантас-
тика "Еврокон", в четири но-
минации, една от които е "За-
ла на славата. Най-добър пи-
сател", с която бе удостое-
на Анна Старобинец -
първопроходец в т. нар. нов
руски хорър. Тази година
конвентът се проведе в град
Амиен (Франция). Следващи-
ят "Еврокон" е през 2020 го-
дина в Хърватия.

Награди в другите номина-
ции получиха писатели от
Швеция, Финландия, Украй-
на, Хърватия, Ирландия, Ав-
стрия, Румъния, Чехия, Бе-
ларус, Словакия и Франция.
В главната номинация побе-
ди писателят фантаст Жерар
Кляйн, а наградата "Най-доб-
ра постановка" получи фил-
мът "Валериан и город тыса-
чи планет" на Люк Бесон.

Ìåòàëíà ëåíòà ñúæèâÿâà
öèòàòè îò ïåñíè íà Âèñîöêè

си жена. Според скулптора на паметника-
лента Александър Силницки двата мону-
мента са в хармония.

"От 38 години баща ми го няма, за това
време израснаха няколко поколения, за ко-
ито Висоцки може да се смята за история,
кумир на бабите и дядовците - казва си-
нът на барда и директор на московския
музей "Домът на Висоцки" Никита. - Отк-
ривайки днес този паметник, всъщност
свързваме неговото време и днешния ден,
за да бъде Висоцки разбран и за днешни-
те хора, да не изпадне в забвение. Сигур-
но това е най-добрата памет - не застина-
ла скулптура, а такава, която ще живее".

На церемонията по откриването на па-
метника се събраха множество граждани
от различни възрасти - жива илюстрация
на връзката между поколенията.
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Русия е на десето място в
рейтинга на страните по ак-
тивност на публикациите в
областта на естествените на-
учни изследвания (лидери са
Китай и САЩ), но е в петор-
ката на най-добрите страни
по някои научни направле-
ния, се казва в материал на
Научноизследователския уни-
верситет Висша школа по
икономика (НИУ ВШИ). По-
яснява се, че тази ситуация
е исторически обусловена от
дисциплинарната структура
на руската наука.

Според изследването, про-
ведено от експерти на Инс-
титута за статистически изс-

Повече от 20 чуждестран-
ни преподаватели, експерти
в областта на технологиите
за адаптивно обучение, биз-
нес, мениджмънт и страте-
гическо планиране, участва-
ха в първия образователен
проект за подготовка на кад-
ри за цифровата икономика
на Русия "Остров 10-21" във
Владивосток, съобщи за ТАСС
генералният директор на Уни-
верситета НТИ "20.35" Васи-
лий Третяков. "На "Остров"
поканихме водещи световни
експерти в областта на го-
лемите данни, на технологи-
ите на адаптивното обучение
- не само експерти, но и
представители на бизнеса -
всичко 25 души. Те препода-
ват в X-Lab лаборатории, во-
дят мастер класове и клубо-
ве по мислене, изнасят лек-
ции" казва Третяков. Чуждес-
транни гости също участваха
с доклади и лекции. Нобело-
вият лауреат по физика за
2010 г., член на Лондонското
кралско дружество Констан-
тин Новосьолов изнесе лек-
ция на тема "Как се ражда

Ðóñèÿ å ñðåä ïåòòå
ñòðàíè-ëèäåðè ïî ðåäèöà
íàó÷íè íàïðàâëåíèÿ

ледвания и икономика на зна-
нията на НИУ ВШИ Русия за-
ема лидиращо място, влизай-
ки в първата петорка на
страните в редица области
на физиката - математичес-
ка, атомна, ядрена, прилож-
на. "Позициите на страната
ни са силни в областта на
математиката и неорганична-
та химия, геологията, оптика-
та. В областта на физиката
високите позиции отчасти са
обусловени от интеграцията
на руските колективи в голе-
ми международни проекти. В
атомната, молекулярната и
химическата  физика, ядре-
ната физика и физиката на

частиците и полетата повече
от половината публикации на
руските учени са продукт на
международни обединения.
Областите, където Русия за-
ема от шесто до десето мяс-
то, основно също представят
физиката, както химията и
науката за Земята. В науки-
те за живота обаче отечест-
вените учени не са толкова
забележими" се казва в съ-
общението.

Изследователите са стиг-
нали до извода, че "през
последните 10 години не се
наблюдава нито стремите-
лен възход на Русия към ли-
дерството в някоя област,

нито изпадане от рейтинга
на лидерите". "Забележимо
спадане на позициите на Ру-
сия не се забелязва почти
никъде (с изключение на ми-
кологията - наука за гъби-
те, лимнологията - наука за
сладководните басейни, на-
уката за полимерите). А
ръст се наблюдава в сфе-
рите, свързани с компютър-
ните науки и някои раздели
на биологичните науки", се

пояснява в съобщението.
Учените от НИУ ВШИ смя-

тат, че днес Русия е сред
страните-лидери по изслед-
вания, свързани с прехода
към цифрови технологии в
производството, към чиста
и по-ефективна енергетика,
с осигуряване на свърза-
ност на територии, усвоява-
не на въздушното и косми-
ческото пространство и на
Световния океан.

Â "Îñòðîâ 10-21" ó÷àñòâàõà íàä 20 ÷óæäåñòðàííè ëåêòîðè

"Ôüîäîð" ùå ëåòè â Êîñìîñà ïðåç
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"Фьодор" е роботът,
който ще бъде единст-
веният пътник в първия
старт на руския пилоти-
ран кораб "Федерация"
през 2022 г. Сега се
подготвят три опитни
образци на робота, съ-
общи Сергей Хурс - ръ-
ководител на проекта от
Националния център за
развитието на технологиите и базовите елементи в робо-
тотехниката на Фонда за перспективни изследвания (ФПИ).
По думите на Хурс, трите опитни образци на "Фьодор" ще
бъдат задействани в различни видове изпитания - .авто-
номни, конструкторско-довършителни и комплексни.

Роботът е създаден от компанията "Андроидна техника"
на ФПИ по техническо задание на Министерството на
извънредните ситуации на РФ. Демонстрационният обра-
зец на робота по проекта "Спасител" е изработен през
2016 г. Първоначално роботът бил известен с името "Ава-
тар", но след това получава собственото си име - FEDOR
(Final Experimental Demonstration Object Research. През
2018 г. е създаден изложбен образец на "Фьодор" за
ВДНХ.

Перспективният пилотиран кораб "Федерация" ще за-
мени корабите "Союз МС". Той е предназначен за достав-
ка на хора и товари в околоземното пространство и на
Луната. Във "Федерация" ще работи четиричленен еки-
паж. Корабът ще може да работи в автономен режим 30
денонощия, а в състава на орбитална станция - до една
година.

Руски и швейцарски уче-
ни определиха четири вида
далекоизточни гъби, които
могат да се използват за
създаване на нискотоксич-
ни лекарства за рак, съоб-
щават от Далекоизточния
федерален университет
(ДВФУ).

"Група учени от ДВФУ, Уни-
верситета в Лозана (Швей-
цария) и Далекоизточното от-
деление на РАН назоваха кои
заболявания с най-висока
вероятност могат да бъдат
лекувани с помощта на съе-
динения от далекоизточни гъ-
би. В статия, публикувана в
сп. Oncotarget, като потен-
циални мишени са опреде-
лени саркомата, левкемия-
та, ракът на правото и де-
белото черво, на стомаха, на
черния дроб, карциномата на
дебелото черво и други", се
казва в съобщението.

Изследвани са четири ви-
да гъби, които широко се
използват в азиатската и
далекоизточната народна
медицина - Fomitopsis
pinicola, Hericium erinaceus,
Inonotus obliquus и Trametes
versicolor. Тези гъби са спо-

"Бъдещата ера ще е ера на умните материали", каза нобело-
вият лауреат Константин Новосьолов

бъдещето?". "Видеоизлъчва-
нето на лекциите в социал-
ните мрежи събра рекорден
брой гледания - едновремен-
но се включиха над 5 хиляди
души, а общо обхватът на из-
лъчванията бе над 300 хиля-
ди", съобщиха от пресслуж-
бата на Агенцията за стра-
тегически инициативи (АСИ).

Новосьолов, който получи

Нобел за откриването на
графена, разказа за "умни-
те" материали и бъдещето
на материалознанието. "Ние
сме заложници на пет ма-
териала, които се опитваме
да адаптираме за всичко: в
електрониката - кремък, в
строителството - стомана, в
авиостроенето - алуминий и
титан. Следващата ера

трябва да е на адаптивните
материали, които ще съдър-
жат интелектуален елемент.
Бъдещата ера ще е ера на
умните материали", каза Но-
восьолов.

По думите му "умните" ма-
териали променят свойства-
та си в зависимост от въз-
действието на околната сре-
да. "Сега се опитваме да съз-
дадем аналог на живи орга-
низми, нещо неодушевено, ко-
ето би могло да живее свой
собствен живот и да създа-
ва невроморфни мрежи. То-
ва е много интересно направ-
ление", отбеляза ученият.

Друг гост на форума - Фи-
лип Ван Парейс - член на
Кралската академия на на-
уките, основател на Basic
Income European Network в
Белгия, изнесе лекция за со-
циалната справедливост в
съвременния капитализъм и
сподели виждането си за те-
орията за базовия доход.
Най-големият специалист в
американо-японския коучинг
(процес на обучение или
развитие, чрез които даде-

но лице се подкрепя, дока-
то се постигне конкретна
лична цел или професиона-
лен резултат, идва от анг-
лийското coaching - тре-
ньор, инструктор) Хидето То-
мабечи, доктор по компю-
търна лингвистика в универ-
ситета Карнеги-Мелон
(САЩ), изнесе лекция за
цифровите разпращания и
договори. Свои мисли с
участниците в "Остров" спо-
дели и един от видните екс-
перти на САЩ в областта
на изкуствения интелект, ос-
новател на стартапа
sectorMap.net, Нейл Рубенс
и много други.

За обмяна на опит в сфе-
рата на иновационната пе-
дагогика "Остров" бе посе-
тен от представители на во-
дещия в света център ED-
Plus към университета в
Аризона - ръководителят на
програмата по адаптивно
обучение Дейл Джонсън и
представителят на лабора-
торията по педагогически
дизайн, аналитикът на дан-
ни Марк Шаркли.

Роботът
"Фьодор"

Äàëåêîèçòî÷íè ãúáè ùå ëåêóâàò ðàê
собни ефективно да въздей-
стват върху злокачествени-
те ракови тъкани, отбеляз-
ват учените.

Сега в Школата по био-
медицина на ДВФУ специа-
листите установяват проти-
вораковата активност в ек-
страктите от гъбите. В ре-
зултат на това се очаква по-
явата на ново поколение
нискотоксични лекарства,
които целенасочено да въз-
действат върху различните
видове тумори.

По думите на Александър

Кагански - съроководител и
автор на статията, доктор
от Центъра по геномна и ре-
генеративна медицина на
Школата по биомедицина на
ДВФУ, независимо от науч-
ния интерес към гъбите,
около 90% от видовете ни-
кога не са били изучавани
за противомикробна и про-
тивотуморна активност. Уче-
ните са убедени, че има още
много видове гъби, които
съдържат химически съеди-
нения, способни да побеж-
дават рака.
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23. АРМИЯ И ОРЪЖИЕ

В края на миналата сед-
мица руската Федерална
служба за сигурност започ-
на обиски в Централния на-
учноизследователски инс-
титут по машиностроене
(ЦНИИмаш, главната научна
организация на "Роскосмос")
в Корольово, както и в офи-
са на директора на изсле-
дователско-аналитичния цен-
тър на Обединената ракет-
но-космическа корпорация
Дмитрий Пайсон в Москва.

Според данни на източник
на изданието РБК, близък
до "Роскосмос", обиски се
извършват в рамките на
разследване за възможно
изтичане на данни за хипер-
звуково оръжие. Федерал-
ната служба за сигурност е

Москва има редица сери-
озни въпроси към Вашинг-
тон по изпълнението на До-
говора за съкращаване на
настъпателните въоръже-
ния.

"Нашите страни са двете
водещи ядрени държави, ко-
ито притежават 90% от яд-
реното оръжие. Това е ло-
шо, не е добре", заяви пре-
зидентът на САЩ Доналд
Тръмп в Хелзинки, засягай-
ки темата, станала за Кре-
мъл и Белия дом ключова
още от времената на студе-
ната война. Арсеналите ви-
наги са се съкращавали в
съответствие с двустранните
споразумения, но срокът на
действие на последното от
тях изтича през 2021 г. и
продължаването на този до-
говор е под въпрос.

Мащаби и ограничения
Във финландската столи-

ца Тръмп говори за 90% сък-
ращаване, но още преди 20-
30 години този процент бе-
ше много по-висок. А от вре-
мето на разпадането на Съ-
ветския съюз арсеналите на
Москва и Вашингтон бяха
съкратени минимум пет пъ-
ти. През 1990 г. СССР раз-
полагаше с над 10 200 яд-
рени бойни заряда, а САЩ
- с над 10 500. Към 2018 г.
са останали всичко на всич-
ко съответно 1444 и 1350.

Â î÷àêâàíå íà äîãîâîðà: Êàêâî ñòàâà
ñ ÿäðåíèòå àðñåíàëè íà Ðóñèÿ è ÑÀÙ

"Най-прясното" от сключе-
ните между Москва и Ва-
шингтон споразумения - До-
говорът за мерките за по-
нататъшно съкращаване и
ограничаване на стратеги-
ческите нападателни въоръ-
жения, влезе в сила през
2011 г. Срокът на действие
на този договор е десет го-
дини с възможност за про-
дължаване с още пет при
съгласие на двете страни.

Според този договор от
февруари тази година вся-
ка от страните не трябва да
разполага с повече от 1550
ядрени бойни глави и 700
разгърнати носители (меж-
дуконтинентални балистични
ракети, балистични ракети
на подводници и на тежки
бомбардировачи). Изхож-
дайки от данни на Държав-
ния департамент на САЩ, и
Москва, и Вашингтон не на-
рушават споразумението.

Сериозни въпроси
Веднага след срещата с

Тръмп в Хелзинки руският
президент Владимир Путин
даде интервю за американ-
ския телевизионен канал
"Фокс Нюз". В него руският
лидер отбеляза, че Русия е
готова за удължаване на До-
говора за съкращаване на
стратегическите нападател-
ни въоръжения, но като на-
чало е необходимо страни-

те да договорят детайлите,
а Вашингтон - да отговори
на редица въпроси.

Ден след заявлението на
Путин със сходен коментар
на брифинг излезе и посла-
никът на Русия в САЩ Ана-
толий Антонов. "Ще бъде
неправилно по отношение на
стратегическите нападател-
ни въоръжения да оставим
света без някакъв дейст-
ващ договор в тази област.
Имаме сериозни въпроси
към американските колеги
- как те изпълняват поло-
женията на договора", каза
посланикът.

От руското Министерство
на отбраната съобщиха за
готовността си да активизи-
рат връзките с американс-
ките си колеги по линията
на Генералните щабове и по
други канали за комуника-
ция за обсъждане на про-
дължаването срока на дей-
ствие на Договора за сък-
ращаване на стратегически-
те нападателни въоръжения.

Интересното е, че още
преди срещата между Путин
и Тръмп в Хелзинки във Ва-
шингтон разказаха за пре-
тенциите на руската стра-
на. Според представител на
американската администра-
ция с висок ранг Москва
има въпроси по повод бом-
бардировачите Б-52, преми-
наването им от ядрени на

обикновени боеприпаси и
преоборудването на редица
пускови шахти на американ-
ските подводници.

Представителят на адми-
нистрацията отбеляза: "До-
колкото следващата ключо-
ва точка не е далеч - фев-
руари 2021 г., трябва да
вземем решение дали До-
говорът за стратегически-
те нападателни въоръжения
ще се продължи с още пет
години."

Не само стратегичес-
ките нападателни
въоръжения
Вашингтон няма конкрет-

ни претенции към Москва
за изпълнението на Догово-
ра за съкращаване на стра-
тегическите нападателни въ-
оръжения. В същото време
САЩ обвиняват Русия в на-
рушаване на Договора за
ликвидиране на ракетите
със среден и по-малък об-
сег. Така например през
2014 г. от Вашингтон заяви-
ха, че Русия е разработва-
ла ракети, които имали об-
сег от 500 до 5500 км, заб-
ранени от този договор. Рус-
ката страна заяви, че кри-
латата ракета с наземно ба-
зиране с индекс 9М729 на-
пълно отговаря на изисква-
нията на договора. Военни-
те дейци и експертните кръ-

гове в САЩ обаче все по-
често се обявяват за изли-
зането от това споразуме-
ние. Вашингтон се безпокои
не толкова от "нарушения-
та" от страна на Москва, но
от двустранния характер на
договора (неговите ограни-
чения не се разпростират
например върху Китай или
Индия).

Както отбеляза на кръгла
маса в Съвета на федера-
цията през юни научният ръ-
ководител на Института за
САЩ и Канада на Руската
академия на науките Сергей
Рогов, излизането на САЩ
от Договора за ликвидира-
не на ракетите със среден
и по-малък обсег заплашва
да не бъде продължен и До-
говорът за съкращаване на
стратегическите нападател-
ни въоръжения.

"Ситуацията е крайно теж-
ка. Създава се напълно ре-
ална перспектива Договорът
за ракетите със среден и с
по-малък обсег да има съ-
щата съдба както Договорът
за ПРО и това може да ста-
не още през следващата го-
дина. В тези условия едва
ли Договорът за стратеги-
ческите нападателни въоръ-
жения ще може да се запа-
зи и да съществува във ва-
куум. Неговото продължава-
не ще бъде абсолютно не-
мислимо", каза Рогов.

Èçòåêëè äàííè çà ðóñêî õèïåðçâóêîâî îðúæèå?
установила, че на западни
специални служби са стана-
ли известни резултати от
разработки на руската про-
мишленост в областта на хи-
перзвукови разработки с
гриф "строго секретно".

В. "КоммерсантЪ" пише, че
обиските са в рамките на
наказателно дело за дър-
жавна измяна. По данни на
вестника материали с гриф
"строго секретно" са преда-
вани на западни специални
служби, изтичането е ста-
нало от служители на ЦНИ-
Имаш, "с които Дмитрий
Пайсон е поддържал тесен
контакт".

Източник на РБК в право-
охранителните органи каза,
че през юли в "Роскосмос"

е имало проверка от Феде-
ралната служба за сигур-
ност за разгласяване на
сведения, представляващи
държавна тайна. Генерални-
ят директор на "Роскосмос"
Дмитрий Рогозин е инфор-
миран за случая и е дал по-
ръчение на следствената
група да бъде оказвано мак-
симално съдействие.

ТАСС се е свързал по те-
лефона с Пайсон, но той от-
казал да коментира ситуа-
цията с обиските. "Без ко-
ментари, обърнете се към
пресслужбата на "Роскос-
мос", казал директорът на
Изследователско-аналитич-
ния център на Обединената
ракетно-космическа корпо-
рация.

Сградата на Централния научноизследователски институт по
машиностроене в Корольово

Американски тежък бомбардировач Б-52Пускова установка на подвижния
ракетен комплекс "Топол-М"
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В Калининград се състоя
съвместно заседание на Съ-
вета при президента за раз-
витие на физическата кул-
тура и спорта и на Органи-
зационния комитет "Русия-
2018". Обсъдени бяха резул-
татите от Световното пър-
венство по футбол и бъде-
щото използване на огром-
ната модерна спортна инф-
раструктура, изградена за
Мундиала.

"Получихме наистина голя-
мо наследство - спортни
арени, летища, пътища и
други обекти на градската
инфраструктура. Това нас-
ледство има и хуманитарно
измерение - засилен инте-
рес към спорта от страна
не само на младежта, но и
на всички възрастови гру-
пи, събудено бе желанието
към здравословен начин на
живот. Гостите и любители-

Защитниците от футболния
клуб на ЦСКА Алексей и Ва-
силий Березуцки обявиха,
че прекратяват спортната си
кариера. Те съобщиха за ре-
шението си на официалната
страница на клуба, като бла-
годариха на отбора, на тре-
ньорите, на ръководството
на клуба и на феновете за
подкрепата, която винаги са
им оказвали.

"След толкова години в от-
бора на ЦСКА, който за нас
беше като семейство, след
толкова щедра поддръжка
по време на мачовете, не
беше лесно да вземем та-
кова решение. Затова ни
трябваше и повече време,
за да го обмислим", приз-
нават братята близнаци. Те
споделят, че по-рано нико-
га не са могли да си предс-
тавят, че ще играят заедно
в един клуб цели 16 години
и през това време ще учас-
тват в общо 1033 мача и ще
спечелят 20 победни тро-
фея. Четирима футболисти
са играли в клуба повече от
500 мача. Освен двамата
братя това са Сергей Игна-
шевич и вратарят Игор
Акинфеев.

Алексей излиза на тере-
на с фланелката на ЦСКА
от 2001 г., а Василий - през
2002 г. Василий е с 20 ми-
нути по-голям от Алексей. В

Îâå÷êèí âðú÷è êóïàòà "Îâå÷êèí"
Руският хокеист, нападател в клуба на

Washington Capitals от Националната хокейна
лига, бе признат за най-добър спортист на
годината във версията на престижната аме-
риканска премия ESPY (Excellence in Sports
Performance Yearly Award). Наричат я още
"Спортния Оскар". Така руснак стана пър-
вият хокеист в историята, удостоен с тази
награда. Тя се присъжда от 1993 г. за изк-
лючителни постижения в спорта. В края на
предишния сезон Овечкин за първи път в
своята блестяща кариера завоюва и Купа-
та Stanley. Освен това бе обявен и за най-
ценният играч в плейофите.

"Премията ESPY е изключително полезна
за популяризацията на хокея в Русия и в
целия свят. За първи път тя се дава на
хокеист, и то на наш, руски хокеист, възпи-
таник на нашата руска хокейна школа. То-
ва е важно и знаково събитие", заяви пър-
вият вицепрезидент на Федерацията по хо-
кей на Русия Роман Ротенберг.

Церемонията по връчване на премията
се състоя в края на миналата седмица в
Лос Анджелис. Самият хокеист обаче не
можа да участва в нея. Той обясни това с
прекалената си ангажираност в различни
спортни прояви в Русия. По същото време

Руският отбор по синхронно плуване продължи три-
умфалното си представяне на световното за девойки
в Будапеща. Момичетата обраха всички девет златни
медала на турнира - и в соловите, и в груповите изпълне-
ния. Златен медал получи и дуетът на Ксения Ладная и
Елизавета Минаева. След тях се наредиха украинките и
японките.

Шефът на МОК Томас Бах зая-
ви готовността на организация-
та да възстанови статута на Ру-
сия. Според него наложените на
Русия санкции са имали ефект и
тя е преодоляла проблемите, с ко-
ито се е сблъскала, и МОК е го-
тов да обърне страницата. "Русия
бе подложена на санкции, които
предполагат, че нейното име няма
да се споменава в историческите
дневници на Олимпийските игри -
2018. Сега сме готови да разгледаме въпроса за завръ-
щането на Русия и да подкрепим реформите, които тя
продължава да осъществява", каза Томас Бах. По думите
му в Москва са чули посланието, което е било отправено,
както и настояването за промени. "В Русия вече работи
нов състав на Олимпийския комитет, направени са струк-
турни промени в РУСАДА, в Министерството на спорта
работят други хора. Ние подкрепяме тези инициативи",
добави Бах.

"Газпром" сключи петгодишен рекламен договор с пе-
тербургския футболен клуб "Зенит". Той влиза в сила на
1 януари 2019 г. и изтича на 31 декември 2023 г. Договорът
е общо за 57,5 млн. евро, което означава, че всяка година
срещу реклама в клуба ще влизат 11,5 млн. евро. На ек-
раните на стадиона "Крестовский" по време на мачовете
от домашните турнири 20 пъти ще се появява 15-минутно
рекламно видео на "Газпром". Освен това клубът ще пре-
доставя на компанията ограничен брой запазени места. В
договора е отбелязано, че "Зенит" не носи отговорност и
няма да търпи загуби в случаите, когато стадионът се пре-
доставя за игри, организирани от УЕФА или ФИФА.

ФИФА номинира главния наставник на националния
футболен отбор на Русия Станислав Черчесов за зва-
нието най-добър треньор на 2018 година. В списъка на
организацията са включени онези, които са постигнали най-
високи резултати през изминалия сезон. Сред тях са още
имената на треньорите на отборите, които това лято заеха
първите 4 места на Световното в Русия - на Франция
Дидие Дешам, на Хърватия Златко Далич, на Англия Гарет
Саутгейт, на Белгия Роберто Мартинес. Победителят ще
бъде обявен на официална церемония на 24 септември.
Черчесов бе назначен за главен треньор на Сборная пре-
ди две години и под негово ръководство тя стигна до чет-
върт финал.

Физкулт Ура!
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ледство - така, както това
стана след Зимната олимпи-
ада в Сочи. "Шампионатът
стана най-голямото между-
народно спортно събитие.
Той се подготвяше в продъл-
жение на осем години, вло-
жени бяха големи инвести-
ции, трудът на стотици хи-
ляди хора. Всичко беше из-
пълнено на максимално ви-
соко равнище и това вече е
обективно признат факт",
добави президентът. Той оце-
ни високо играта на руския
национален отбор, изрази
особена благодарност към
главния треньор Станислав
Черчесов и пожела на него и
на отбора успешна подготов-
ка за предстоящите сърев-
нования. "Сега е важно да за-
пазим силния дух на футбо-
листите. Очаква ни Лигата на
нациите на УЕФА и първенс-
твото на Европа през 2020

г., което ще се състои в ня-
колко града, включително и
в Санкт-Петербург. Ние вече
натрупахме богат положите-
лен опит в организирането на
големи международни състе-
зания, показахме иновации,
които бяха високо оценени от
ръководството на ФИФА", за-
яви Путин.

На срещата си с добро-
волците, която също се със-
тоя в Калининград, прези-
дентът благодари за тяхна-
та помощ. Без нея високото
равнище на организацията
на шампионата би било не-
мислимо. Според него на ба-
зата на изградената инфрас-
труктура и опита, получен от
световното по футбол и зим-
ната олимпиада, Русия вече
спокойно може да помисли
да кандидатства за някои от
следващите летни олимпий-
ски игри.

те на футбола, които прис-
тигнаха у нас, имаха въз-
можност да се запознаят с
нашата страна, с нейната
култура, да усетят гостоп-
риемството и благоразполо-
жението на нашия народ и
у мнозина се породи жела-

нието да се върнат отново",
заяви Владимир Путин на
заседанието.

Той отбеляза, че сега за-
дачата е да се набележат
конкретни стъпки, които да
позволят ефективното изпол-
зване на цялото това нас-

Áðàòÿòà íàïóñêàò òåðåíà, ÷àêàò ãè â íîâà ðîëÿ

националния отбор двамата
попадат през 2003 г., кога-
то начело на Сборная зас-
тава техният клубен треньор
Валерий Газзаев. Братята са
шесткратни шампиони на
страната. Толкова пъти по-
беждават и в турнира за Су-
перкупата на Русия, а през
2005 г. печелят Купата на
УЕФА.

През всичките тези годи-
ни спортните коментатори се
опитваха да определят кой
от тях двамата играе воде-
ща роля в тандема, но така
и не успяха. Те непрекъсна-
то си сменяха ролите. Спо-
ред някои от наблюдатели-
те от руските спортни изда-
ния тази размяна ставала
естествено, а не в конкурен-
ция. И двамата печелили, ко-
гато успявали "да се еман-

ципират" един от друг. Спо-
ред други Алексей и Васи-
лий отдавна имали строго
разпределение на ролите:
гласът на братята бил Ва-
силий, а мозъчният център
- Алексей. Възможно е това
да е легенда и истината да
се разбере, когато Березуц-
ки напишат обща автобиог-
рафия. Техният съотборник,
знаменитият Артьом Дзюба,
казва: "Алексей въобще е
най-умният в отбора - най-
разсъдлив и най-малко се
поддава на вълнение".

Сега се слага край на ед-
на обща за две футболни
звезди кариера. С това оба-
че ролите не свършват. Те
имат какво да покажат на
треньорското поприще, уве-
рени са приятелите и почи-
тателите им.

Овечкин искаше на всяка цена да присъс-
тва на турнира за деца - OviCup, на който
за първи път бе разиграна купата на не-
гово име. Съревнованието се състоя в
Одинцово, край Москва. В него участваха
шест отбора с деца на възраст 10-11 го-
дини - всички от Московска област. Пър-
вата купа "Овечкин" бе връчена от самия
именит спортист на отбора "Химик".

Губернаторът на областта Андрей Воро-
бьов обеща детският турнир да се органи-
зира всяка година и към участие в него да
се привличат колкото се може повече де-
ца. "Навремето аз участвах в разни детс-
ки турнири. Например, в турнира за купа-
та на Третяк. Това е страшно полезно за
момчетата. Така те натрупват опит и пра-
вят първите си стъпки в големия спорт".


